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Protokół  Nr LXV/2023 

z Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytej w dniu 27 stycznia 2023 r. 

Ad. 1. Otwarcie sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Otwieram LXV sesję Rady 

Miejskiej w Ćmielowie. Przypominam, że obrady Sesji Rady Miejskiej są nagrywane i 

transmitowane. Witam Panią Burmistrz Ćmielowa Joannę Suska, Pana Skarbnika Miasta i 

Gminy Jarosława Nowaka, Sekretarza Miasta i Gminy Tomasza Neymana, Radnych 

Powiatowych, Pana Przewodniczącego Rady Powiatowej Pana Mariusza Pasternaka, Pana 

Radnego Pana Mirosława Rogozińskiego, Państwa Sołtysów, Państwa Radnych, Pracowników 

urzędu, wszystkich obecnych a szczególnie witam nową Panią Sołtys wybraną z miejscowości 

Grójec Panią Agnieszkę Wziątek.  

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Proszę radnych o potwierdzenie obecności 

na obradach sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Dziękuję stwierdzam, że na dzisiejsze obrady, na stan 15 przybyło 11 radnych, co stanowi 

kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Panie i Panowie radni otrzymali porządek 

obrad z projektami uchwał do zapoznania się. Przedstawiam proponowany porządek obrad.  

Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji Rady Miejskiej odbytych w dniu 30 listopada 

2022 roku,  15 grudnia 2022 roku oraz 28 grudnia 2022 r.  

5. Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Ćmielowie Nr 

XX/119/2019 z dnia 5 grudnia 2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty  

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, na 

których zamieszkują mieszkańcy położonych na terenie Miasta i Gminy Ćmielów oraz 

warunków i trybu jej składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia środków na wspieranie doskonalenia 

zawodowego nauczycieli, ustalenia planu finansowego form doskonalenia 
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zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 

2023 roku za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Ćmielów. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr  LXIII/411/2022 Rady Miejskiej w 

Ćmielowie z dnia 15 grudnia 2022 r.  w sprawie  ustalenia stawki za 1 km przebiegu 

pojazdu służącego do przewozu przez rodziców do placówek oświatowych dzieci, 

młodzieży i uczniów z niepełnosprawnościami zamieszkujących teren Gminy Ćmielów.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia „Programu osłonowego w zakresie zmniejszania 

wydatków na leki poniesionych przez mieszkańców Gminy Ćmielów na rok 2023”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na rok 2023 w Gminie Ćmielów. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ramowych planów pracy Stałych Komisji Rady 

Miejskiej w Ćmielowie na 2023 rok. 

13. Przedstawienie projektu budżetu Miasta i Gminy Ćmielów na 2023 r. 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o projekcie 

uchwały budżetowej Miasta i Gminy Ćmielów na 2023 r. 

b) przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady Miejskiej w Ćmielowie o projekcie 

budżetu Miasta i Gminy Ćmielów na 2023 r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Ćmielów na 2023 r. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy na lata 

2023-2036 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego na dofinansowanie zadania pn. „Świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego  o charakterze użyteczności publicznej na terenie 

powiatu ostrowieckiego”  w zakresie linii  przebiegających przez Gminę Ćmielów. 

17. Podjęcie uchwały Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Ostrowiec Świętokrzyski z przeznaczeniem na realizację zadania publicznego w 

zakresie lokalnego transportu zbiorowego na terenie Gminy Ćmielów, w związku z 

zawartym porozumieniem międzygminnym z Gminą Ostrowiec Świętokrzyski. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego na dofinansowanie zadania pn.: „Przebudowa  drogi   powiatowej nr 

0727T w miejscowości Przeuszyn" 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego na dofinansowanie zadania pn.: „Opracowanie dokumentacji 

projektowej rozbudowy drogi powiatowej nr 1637T (stary numer 0760T) Ruda 

Kościelna  do drogi nr 0678T” 

20. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 

21. Wolne wnioski. 

22. Sprawy różne. 
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23. Zamknięcie obrad Sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Czy są uwagi co do przedstawionego 

porządku obrad? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem porządku obrad proszę o przyciśnięcie 

przycisku kto za, kto przeciw, kto się wstrzymał.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała porządek obrad sesji pod 

głosowanie poprzez przyciśnięcie przycisku. Porządek obrad sesji został przyjęty 

„jednogłośnie” – 11 głosów „za”. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję stwierdzam, że porządek obrad 

został przyjęty jednogłośnie.  

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Ad. 4. Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji Rady Miejskiej odbytych w dniu 30 listopada 

2022 roku, 15 grudnia 2022 roku oraz 28 grudnia 2022 r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Kolejny punkt porządku obrad to jest 

przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji Rady Miejskiej odbytych w dniu 30 listopada 2022 

roku, 15 grudnia 2022 roku oraz 28 grudnia 2022 r. Informuję, że protokoły są wyłożone do 

zapoznania się z ich treścią. Czy są uwagi, co do treści protokołów? Nie widzę.  

Kto jest za przyjęciem protokołu z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 30 listopada 2022 roku. 

Kto jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał? Panie Emilu, czy są blokiem wpisane wszystkie? 

Głos zabrał informatyk urzędu Miasta i Gminy Emil Stan – Jest to jako jedno głosowanie w 

punkcie wpisane. Mam rozdzielać?  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Tak Panie Emilu, proszę tą poprawkę 

wnieść. Dziękuję bardzo.  

Kto jest za przyjęciem protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 30.11.2022 roku proszę 

o przyciśnięcie przycisku, kto jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie Przyjęcie protokołu 

z poprzedniej Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 30.11.2022 r. poprzez przyciśnięcie 

przycisku.  

Protokół z obrad sesji został przyjęty „jednogłośnie” – 11 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję, stwierdzam, że protokół z sesji 

Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytej w dniu 30.11.2022 roku został przyjęty jednogłośnie. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Kto jest za przyjęciem protokołu z Sesji 

Rady Miejskiej odbytej w dniu 15.12.2022 roku proszę o przyciśnięcie przycisku kto jest za, kto 

przeciw, kto się wstrzymał.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z poprzedniej Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 15.12.2022 r.  poprzez przyciśnięcie 

przycisku.  

Protokół z obrad sesji został przyjęty „jednogłośnie” – 11 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję, stwierdzam, że protokół z sesji 

Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytej w dniu 15.12.2022 roku został przyjęty jednogłośnie.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Kto jest za przyjęciem protokołu z Sesji 

Rady Miejskiej odbytej w dniu 28.12.2022 roku proszę o przyciśnięcie przycisku kto jest za, kto 

przeciw, kto się wstrzymał.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z poprzedniej Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 28.12.2022 r.  poprzez przyciśnięcie 

przycisku.  

Protokół z obrad sesji został przyjęty „jednogłośnie” – 11 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję, stwierdzam, że protokół z sesji 

Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytej w dniu 28.12.2022 roku został przyjęty jednogłośnie.   

Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Kolejny punkt posiedzenia 

sesji to jest Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. Bardzo 

proszę Panią Burmistrz Ćmielowa Joannę Suskę. 

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, sprawozdanie obejmuje czasookres od 30.11 ubiegłego roku do 27.01 gdyż 

w tak zwanym międzyczasie były sesje nadzwyczajne. W związku z tym, podstawowym 

zadaniem działalności Burmistrza jest oczywiście prowadzenie wszelkich zadań 

merytorycznych wynikających z funkcjonowania urzędu, prowadzenie narad z kierownikami 

poszczególnych jednostek organizacyjnych, jak i kierowników referatów i wytyczenie 

kierunków działania, udzielania odpowiedzi na wszelkie wnioski, pisma, zarówno państwa 

radnych, sołtysów jak i mieszkańców w kwestiach, które są przedmiotem działalności Urzędu 

Miasta. Oprócz tego przyjmowanie interesantów we wtorki i czwartki. 30.11 dodałam 

zarządzenie odnośnie  udzielenia pełnomocnictwa- asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej, taki program realizujemy, pozyskaliśmy środki, edycja 2023, gdzie 

upoważniam ośrodek do pełnienia tejże roli. 30.11 również pełnomocnictwo do 
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reprezentowania Gminy Ćmielów Ośrodka Pomocy Społecznej do przygotowania i realizacji 

programu opieka wytchnieniowa, edycja 2023, bardzo ważny program, jeśli chodzi o opiekę 

wytchnieniową, czyli odpoczynek dla tych, którzy opiekują się swoimi podopiecznymi, w 

związku z tym, tutaj też w taki program Gmina Ćmielów weszła myślę, że szczegóły będzie 

przedstawiać Pani Kierownik OPS-u; są dalsze zarządzenia porządkujące również w sprawie, 

zarządzenie wydane do udzielenia i prowadzenia postępowań w sprawie dodatku 

elektrycznego w tym do wydawania w tych sprawach decyzji, również te zadania będą 

wykonywały Panie z ośrodka pomocy społecznej, jest to taka nowość z uwagi na wzrost cen 

prądu, wobec tego takie dodatki energiczne również Gmina będzie wypłacać poprzez OPS. 

1.12 wydane zarządzenie w sprawie zmian w budżecie, 1.12 udział w szkoleniu prowadzonym 

przez żołnierzy WOT w ramach podnoszenia kwalifikacji strażaków i wiedzy z terenu naszej 

gminy w zakresie udzielania pierwszej pomocy, tutaj akurat 1.12 odbyło się w Buszkowicach, 

taki cykl był jeszcze prowadzony w miesiącu listopadzie we wszystkich jednostkach 

ochotniczych straży pożarnej, gdzie taki pomysł z mojej inicjatywy został tutaj zrealizowany w 

tejże współpracy w związku z takimi sytuacjami, jakie mamy za naszą granicą, chcemy po 

prostu, żeby nasi strażacy również mieli wykwalifikowaną wiedzę, żeby ją podnosili, taką 

praktyczną wiedzę w zakresie udzielania pierwszej pomocy. 3.12 objazd po Gminie z 

Mikołajem. 4.12 organizowanie Mikołajek Gminnych wraz z podległymi jednostkami w szkole 

podstawowej jedynce, dla wszystkich dzieciaków z teren u całej gminy, również 4.12 na 

zaproszenie KGW Buszkowice wzięłam udział w Mikołajkach organizowanych właśnie w tejże 

miejscowości, 5.12 odbyłam spotkanie z prezesem Polskiej Izby Handlowej z Warszawy było 

to niezwykle merytorycznie ważne, że Gmina Ćmielów przystępując do zmiany planu 

zagospodarowania przestrzennego umożliwiła tym samym dalsze funkcjonowanie jednego z 

przedsiębiorstw na terenie gminy Ćmielów odnośnie recyklingu, firma ta ma renomę na skalę 

europejską, ponieważ jej metoda unieszkodliwiania odpadów została dostrzeżona, jeszcze nie 

jest opatentowana, ale to naprawdę będziemy mogli mieli czym się pochwalić, jeśli chodzi o 

taką innowacyjną działalność, a tym samym ta działalność pozwoli tutaj te miejsca pracy 

ochronić, które będą zagrożone, bo decyzja wygasała, natomiast plan zagospodarowania nie 

był dostosowany, wobec tego tutaj Pan Prezes rozmawiał w tej kwestii właśnie ze mną, aby tą 

procedurę, która zmierza już ku końcowi, aby zakończyć tym, że będziemy mogli tutaj 

zaprezentować właśnie tą innowacyjną działalność tejże firmy. 6.12 zarządzenie Burmistrza w 

sprawie płatności za dostarczony węgiel dystrybuowany w ramach zakupu preferencyjnego w 

celu zaspokojenia potrzeb własnych gospodarstw znajdujących się na terenie Gminy.  

Szanowni Państwo to kolejne zadanie, które przyjęła na siebie, jeśli chodzi właśnie o 

gospodarkę komunalną, gdzie ten węgiel dystrybuujemy. Od samego początku mówiłam, że 

wchodzimy w ten program, chociaż było wiele niewiadomych i tak też już informacyjnie chcę 

Państwu powiedzieć, co prawda były dostawy tego węgla po 25 ton dziennie to było za mało, 

już mamy pełno tych dostaw węgla, zmieniliśmy też od 1 stycznia skład węglowy, jest on z 

zezwolenia wobec tego węgla mamy tyle, że praktycznie do końca stycznia będziemy mogli 

zrealizować wszystkie te wnioski, jakie wpłynęły w zeszłym roku, a było ich ponad 700, 

natomiast też już będziemy dystrybuować węgiel z nowego rozdania, bo ilość wniosków jaka 
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napłynęła, bo 270 jeśli chodzi o kolejny nabór, wobec tego będziemy mogli zaspokoić te 

potrzeby mieszkańców, które są. No oczywiście są pewne trudności jak na przykład brak 

płatności ze strony mieszkańców, mieszkańcy proszą, żeby chwilkę poczekać, czy też zgrać 

trzeba godziny, no nie jest to łatwe logistycznie działanie, bo trudno się dostosować tak 

indywidualnie do godzin popołudniowych dla każdego stąd też tutaj prosimy o pełne 

zrozumienie, że gospodarka chcąc jak najszybciej rozwieźć też pewne godziny są ustalane, ale 

też żeby ich nie przesuwać. 7.12 akcja charytatywna gdzie wspólnie tutaj uczestniczyliśmy 

KGW Buszkowice zespół śpiewaczy, Dyrektor Domu Kultury, Kierownik OPS, uczniowie ze 

szkoły numer 1 w akcji charytatywnej Radia Ostrowiec „Gwiazdki moc”. Udział w tym 

zakończył się tym, że przekazane na aukcje czaple autorstwa naszej mieszkanki, Pani Danuty 

Kabat zostały zlicytowane za bardzo dużą kwotę bo uzyskały 2 tysiące złotych i tym sposobem 

Gmina Ćmielów mogła pomóc w tejże akcji Radia Ostrowiec. 7.12 udział w uroczystej wigilii 

organizowanej przez klub aktywnych w Ćmielowie. 8.12 zarządzenie Burmistrza w sprawie 

powołania komisji mającej dokonać odbioru końcowego zadania „Budowa odcinka kanalizacji 

deszczowej przy ulicy Kolejowej” również bardzo ważne zadanie odwadniające. 8.12 odbyte 

spotkanie z przedstawicielem Banku Gospodarstwa Krajowego, z którym Gmina Ćmielów 

współpracuje w ramach programu Polski Ład; omówione zostały zmienione zasady 

funkcjonowania, te zmiany nastąpiły z 21 styczniem, ale my je jeszcze odpowiednio wcześnie 

omawialiśmy i była to prezentacja właśnie ze strony przedstawiciela banku. 8.12 zarządzenie 

Burmistrza w sprawie upoważnienia pracownika zakładu budżetowego S.Z.W.iG.K. do 

pobierania należności na rzecz gminy, to jest związane oczywiście z redystrybucją węgla i 

sposobem płatności. 8.12 również wydane zarządzenie praktycznie w sprawie zmian 

zarządzeń odnośnie wprowadzenia tutaj zasad polityki rachunkowości w Gminie Ćmielów. 

8.12 spotkanie z sołtysami oraz przewodniczącymi rad osiedli dotyczące m.in. transportu, 

dystrybucji węgla oraz zmianami ustawy „prawo wodne”, ustawy o utrzymaniu czystości 

porządku w gminach oraz ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków, a także poruszono zagadnienia dotyczące tutaj wszelkich spraw 

bieżących urzędu. 11.12 udział w walnym zgromadzeniu sprawozdawczym członków koła 

wędkarskiego nr. 11 w Ćmielowie. Corocznie uczestniczę tutaj, koło pod pieczą Pana Prezesa 

Tomasza Neymana. 12.12 zarządzenie Burmistrza w sprawie zmiany w budżecie na 2022 rok. 

12.12 zarządzenie w sprawie utrzymania przejezdności ulic, dróg gminnych oraz 

wewnętrznych na terenie Gminy Ćmielów w okresie zimowym. 13.12 udział w szkoleniu 

prowadzonym przez WOT w ramach podnoszenia kwalifikacji wspólnie z druhami i 

ochotnikami z OSP Grójec. 15.12 udział w sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej. 15.12 podpisanie 

porozumienia z Gminą Ostrowiec reprezentowaną przez Prezydenta Ostrowca Pana Jarosława 

Górczyńskiego w zakresie lokalnego transportu zbiorowego, z którego skorzystają także 

mieszkańcy Ćmielowa, podpisanie porozumienia, kontynuacja tras przejazdowych 

komunikacją miejską linii Nr 2, takie umocowanie w zakresie podpisania tego porozumienia 

otrzymałam od Państwa Radnych i zrealizowałam. 17.12 udział w kiermaszu świątecznym na 

ćmielowskim rynku wraz z wszystkimi tutaj osobami uczestniczącymi. 17.12 udział w spotkaniu 

opłatkowym z mieszkańcami w świetlicy wiejskiej w Borii na zaproszenie Pana Sołtysa Rafała 
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Zugaja i mieszkańców. 19.12 udział w spotkaniu z seniorami w dziennym domu seniora. 19.12 

udział w szkoleniu prowadzonym przez żołnierzy WOT w ramach kursu pierwszej pomocy - to 

jest OSP Wojnowice. 20.12 zarządzenie Burmistrza w sprawie powołania komisji przetargowej 

do przeprowadzenia postępowania udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu, 

odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z nieruchomości zamieszkałych na terenie 

Miasta i Gminy Ćmielów, Szanowni Państwo był to drugi unijny przetarg, który ogłosiłam, gdyż 

pierwszy jak i odpowiednio wcześnie ogłosiliśmy jako urząd ukształtował w mojej ocenie zbyt 

wysoką cenę, wobec tego zdecydowałam, aby jeszcze raz ponowić także przetarg jest to 

przetarg unijny wobec tego on się kształtuje trochę większą czasowością, jest bardziej 

wydłużony w czasie ale dzięki temu udało się po prostu  tutaj wyłonić oferenta, z którym jest 

już podpisana umowa na odbiór śmieci i on zaoferował cenę niższą o czym również będą 

Państwo radni dzisiaj decydować, o stawce, w związku z tym ten przetarg drugi ukształtował 

niższą cenę dla mieszkańców, to było dla mnie niezwykle ważne, do przetargu stanęły 3 firmy 

Szanowni Państwo, firma Olejarczyk z Górna dotąd nieznana nam, firma Remondis i  Fart Bis, 

tutaj nie ma możliwości, abyśmy nie wybrali kogoś kto oferuje, najniższą cenę, więc wybiera 

się niższą cenę spośród oferowanych i wygrała firma Olejarczyk z Górna. Firma ta zaoferowała 

tylko 50 zł niższą wartość zamówienia niż firma Fart Bis. Nie spotkałam się dotąd w przetargach 

z taką minimalną różnicą, niemniej jednak to ukształtowało, że z tą firmą zawiązałam umowę 

a przepisy zezwalają na to, i w tak zwanym międzyczasie, firma ta złożyła wniosek, aby 

podwykonawcą była firma Remondis, co jest zgodne z przepisami prawa więc tutaj 

podwykonawcą będzie firma Remondis także już dzisiaj harmonogram wywozu śmieci będzie 

na Facebooku i też na tablicach ogłoszeń rozwieszany. 20.12 zarządzenie Burmistrza w sprawie 

zmiany w budżecie na ubiegły rok. 22.12 uczestniczyłam Szanowni Państwo, ponieważ 

odpowiednio wcześniej tutaj rozmawiałam z Gminą Kunów, Bałtów, Brody, zawiązaliśmy taki 

klaster energetyczny i spotkanie właśnie tego dotyczyło, podpisania porozumienia, gdzie 

będziemy starać się właśnie w tym wspólnym porozumieniu, bo tylko Gminy, które się 

zrzeszyły mają tak naprawdę większą siłę przebicia ku temu, aby starać się o te środki unijne 

na przyszłość na bezpieczeństwo energetyczne, na modernizację oświetlenia, na właśnie 

fotowoltaikę, to są te możliwości, właśnie taki klaster nam to umożliwi. 23.12 zarządzenie 

Burmistrza w sprawie wprowadzenia instrukcji w sprawie udzielania umów w spłacie 

zobowiązań podatkowych oraz umarzania zaległości podatkowych oraz instrukcja ewidencji 

poboru podatków. 23.12 Zarządzenie Burmistrza w sprawie przeprowadzenia inwentaryzacji 

aktywów i pasywów Urzędu Miasta i Gminy w Ćmielowie oraz powołania komisji 

inwentaryzacyjnej. 28.12 Zarządzenie Burmistrza Ćmielowa  w sprawie powołania komisji 

mającej dokonać odbioru, budowa linii elektroenergetycznej podziemnej napowietrznej w 

miejscowości Grójec, zadanie nr. 2 budowa linii elektroenergetycznej Wólka Wojnowska. 

29.12 zarządzenie w sprawie zmian w budżecie, 29.12 zarządzenie w sprawie zmiany 

zarządzenia mojego z 16 listopada w sprawie utrzymania przejezdności ulic, dróg gminnych 

oraz wewnętrznych na terenie gminy Ćmielów w okresie zimowym, ponieważ tutaj mieliśmy 

akurat falę zimy i trzeba było pokryć jeszcze finansowo tą pracę, którą wykonała gospodarka 

komunalna  i nie tylko, posiłkujemy się tutaj podwykonawcami, którzy w poszczególnych 
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rejonach odśnieżają na zlecenie UMiG. 30.12 zarządzenie Burmistrz Ćmielowa w sprawie 

określenia końcowego planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej i innych 

zadań zleconych odrębnymi ustawami jednostek budżetowych oraz sposobu 

ewidencjonowania środków wydatkowanych tych dotacji na poszczególne zadania i już w 

nowym roku 04.01 podpisanie umowy na termomodernizację w Domu Kultury, wykonawca 

ma do 12 miesięcy na wykonanie tego zadania i chcę Państwa poinformować, że Dom Kultury 

będzie funkcjonował, jest opracowany wolny harmonogram prac, aby w żadnym zakresie nie 

zakłócał on pracy Domu Kultury, wiadomo, że będą pewne uciążliwości, ale Dom Kultury 

będzie otwarty dla wszystkich. 12.01 narada z kierownikami i dyrektorami szkół. 13.01 

spotkanie w sprawie MOF-u Gmina Ostrowiec. Tutaj Pan Prezydent zaprosił wszystkich 

włodarzy, którzy są właśnie w tym obszarze Miast Północy, gdzie przypomnę Państwu 18 

samorządów przystąpiło do takiego porozumienia, aby też móc wspólnie aplikować o środki 

unijne, taki pierwszy nabór w ramach tych właśnie możliwości uzyskania środków unijnych od 

Pana Marszałka, który jest pośrednikiem będzie pod koniec tego roku. 14.01 udział w 

spotkaniu opłatkowym na zaproszenie Pana Radnego Mirosława Rogozińskiego z emerytami i 

rencistami i pracownikami zakładów porcelany. 16.01 udział w komisji budżetu. 16.01 udział 

w akcji „Czujka” z seniorami - we współpracy z Państwową Strażą Pożarną, niezwykle ważne 

spotkanie odnośnie mówienia o tych zagrożeniach, ale przede wszystkim możliwości, tam była 

możliwość wylosowania takiej czujki za darmo, tutaj inicjatywa ze strony Państwowej Straży 

Pożarnej nakierowana na bezpieczeństwo naszych mieszkańców, szczególnie  osób starszych. 

20.01 organizowanie wyborów sołtysa w miejscowości Grójec, gdzie Szanowni Państwo 

przybyła dość liczna grupa mieszkańców, z czego się bardzo ucieszyłam, ponad 90 osób gdzie 

wyłoniono  dwóch kandydatów – Panią Agnieszkę Wziątek i Pana Kamila Bienia, Pan Kamil 

Bień zakończył tutaj wynik głosowania głosami 9, Pani Agnieszka Wziątek zdecydowaną 

większością ponad 80 głosów zdobyła i tym samym ukształtowała się nowym Sołtysem 

miejscowości Grójec, jeszcze raz gratuluję. 22.01 udział w Mszy Świętej odnośnie Powstania 

Styczniowego, gdzie na zaproszenie Księdza Proboszcza i na zaproszenie Przewodniczącego 

Rady Powiatu Pana Mariusza Pasternaka i złożenie wiązanki pod kaplicą Księdza Kacpra 

Kotkowskiego, który też był orędownikiem i wspierał powstanie styczniowe, w 160 rocznice 

takie wydarzenia zostały zorganizowane. 25.01 udział w komisjach stałych Rady, 25.01 udział 

w spotkaniu z mieszkańcami części północnej odnośnie tutaj inicjatywy na zaproszenie Pana 

Radnego Sykały, gdzie rozmawiano właśnie o woli mieszkańców, sołtysów tamtej części, którzy 

chcieliby utworzenia Parku Kulturowego. 26.01 spotkanie w Komendzie Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Ostrowcu Świętokrzyskim, tutaj, jak corocznie, taka narada się 

odbyła z włodarzami, z udziałem komendanta wojewódzkiego z podsumowaniem działalności 

za ubiegły rok i oczywiście z nakierowaniem kierunków działania na ten rok i Szanowni 

Państwo, ponieważ nabór wniosków odnośnie samochodów, czy też ciężkich, czy lekkich, czy 

średnich ratowniczo-gaśniczych rozpoczął się od 25.01 wobec tego już decyduje kolejność 

zgłoszeń, już Szanowni Państwo, bo nabór ten będzie trwał do 22.02 złożyłam taki wniosek na 

tutaj wniosek Straży Ochotniczej w Borii wpisanej do Krajowego Systemu Ratowniczo – 

Gaśniczego, gdzie będziemy ubiegać się właśnie o średni samochód ratowniczo-gaśniczy, bo 
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obecnie jest bodajże z 1981 roku, więc też wymaga tej wymiany, wniosek został złożony 

praktycznie w pierwszej godzinie naboru. I oczywiście 26.01 również z inicjatywy Pana 

Radnego Józefa Nowaka w moim gabinecie odbyło się spotkanie z przedstawicielem 

właścicielem firmy przewozowej Trans-Katrina Panem Łukaszem Bąkiem, bo napisali do mnie 

wniosek mieszkańcy, petycję ponad 30 osób, gdzie dopiero teraz w ramach tej złożonej petycji 

otrzymałam wiedzę, że pewien kurs został zlikwidowany i mieszkańcy nie mają tutaj czym 

wrócić do Ćmielowa, poznałam szczegóły, bo również na wcześniejszym spotkaniu o dwa dni 

wcześniej uczestniczyła przedstawicielka tychże osób mówiąc o tych trudnościach, 

niedogodnościach, gdyby takie trudności były zgłoszone dużo wcześniej jeszcze w tamtym 

roku, tylko osoby nie chciały przychodzić do gminy, wstydziły się o tym powiedzieć, wobec 

tego organizowany nabór w ramach likwidacji białych plam, jakie organizuje Pan Wojewoda 

na pewno byśmy zawnioskowali jako gmina o uruchomienie takiej linii, ale no na ten moment 

jeszcze takiej wiedzy nie mieliśmy, że Pan Bąk będzie likwidował tę trasę, dziś przewoźnik 

może tak naprawdę z dnia na dzień zlikwidować i nikogo nie uprzedza, jedynie w starostwie 

formalności załatwia, natomiast my się dowiadujemy na końcu, stąd też wczorajsze spotkanie 

zaowocowało tym, że Pan Łukasz Bąk zobowiązał się, dał słowo, że od 1 marca przywróci ten 

kurs, aby mieszkańcy mogli nim dojeżdżać. To wszystko. Dziękuję. 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Ćmielowie Nr 

XX/119/2019 z dnia 5 grudnia 2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt naszej sesji jest podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Ćmielowie Nr XX/119/2019 z dnia 5 

grudnia 2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. Bardzo proszę Pana Kierownika Referatu 

Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Pana Dawida Gawłowskiego o przedstawienie 

projektu uchwały.  

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski – Dziękuję Pani Przewodnicząca, Szanowni Goście, Drodzy Radni, jak wiecie, o 

czym Pani Burmistrz przed chwilą wspominała, w wyniku przetargu na odbiór odpadów na 

2023 rok została wyłoniona firma i w wyniku zaproponowanej oferty na podstawie wyliczeń 

zaproponowaliśmy stawkę na odbiór odpadów dla gminy od 1 marca w kwocie 19,50 dla osób, 

które nie korzystają z kompostowników oraz 19 złotych dla osób korzystających z 

kompostowników i jeżeli Państwo Radni przegłosowali na dzisiejszej sesji zmiany stawki to w 

tej sytuacji musimy zmienić po prostu uchwałę, która była w 2019 roku podejmowana w 

sprawie wyboru metody oraz wysokość opłaty za gospodarowanie odpadami. To w zasadzie 

taka de facto czynność techniczna, ponieważ to ta uchwała tak naprawdę stanowi akt prawa 

miejscowego i będzie obowiązywać tutaj mieszkańców. A jeżeli Państwo Radni by chcieli coś 

więcej dyskutować na temat wysokość opłaty to musiałby tutaj chyba Pan Skarbnik Jarosław 

Nowak się wypowiedzieć. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo Panu Kierownikowi. Panie 

Kierowniku jeszcze w paragrafie jest „ustala się miesięczną podwyższoną stawkę opłaty do 

jednej osoby zamieszkującą daną nieruchomość w wysokości 39 złotych, jeżeli odpady nie są 

zabierane i odbierane w sposób selektywny” tego Pan nie dopowiedział. 

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski -Tak rzeczywiście, przepraszam umknęło mi to. Zgodnie z ustawą o utrzymaniu 

porządku i czystości w gminie, jeżeli osoby, mieszkańcy nie oddają odpadów bądź oddają w 

sposób mniej selektywny, wówczas ustala się kwotę opłaty w wysokości co najmniej, jest to 

dwukrotność opłaty za gospodarowanie odpadami, maksymalnie może być to kwota 4 krotna, 

do tej pory z praktyki była to kwota dwukrotna zatem zaproponowana przez nas kwota jest to 

39 złotych jako dwukrotność kwoty 19,50.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo, może Pan 

Skarbnik tak przedstawi kalkulację przetargu. 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak – Wysoka Rado, Pani Przewodnicząca, 

Szanowni Państwo, jeśli chodzi o zmiany dotyczące stawki jest to związane z prognozami 

dotyczącymi kosztów, jakie będziemy musieli ponieść w 2023 roku, główny koszt jest związany 

z obsługą firmy, która będzie odbierała od poszczególnych osób śmiecie, odpady komunalne 

selektywne to łącznie zaplanowana została kwota na ten rok z tego tytułu 1 milion 54 tysiące 

183 złote, czyli około 100 tysięcy, niespełna 100 tysięcy więcej niż w roku ubiegłym, jeśli chodzi 

o organizację PSZOK to kwota, koszty, zaplanowaliśmy na wysokość 38 tysięcy 400 złotych, 

ważenie też jest, takim obowiązkiem gminy ze względu na to, że nie są to opłaty zryczałtowane 

tylko opłaty związane z określoną liczbą śmieci odbieranych przez firmę przewozową, przez 

firmę, która będzie prowadziła pewną zbiórkę odpadów to jest 15 tysięcy 552 złote, dochodzą 

do tego sprawy związane z inkasem około 30 tysięcy złotych, kosztami usługi pracowniczej 

tego systemu 100 tysięcy złotych i pozostałe koszty materiałowo usługowe około 220 tysięcy 

złotych. Jeśli chodzi o łączną kwotę, która tutaj opiewa na 1 milion, ponad milion 280 tysięcy 

to została ona później podzielona na te osoby, które w tym momencie są w systemie na ten 

czas wyliczenia stawki mianowicie 5 tysięcy 373 osoby, co daje około 234 złotych i to daje tą 

kwotę, stawkę po podzieleniu na 12 miesięcy 19,50, obniżona ona jest tak jak tutaj była mowa 

o akces dotyczące kompostowania do stawki 19 złotych jeśli chodzi o osobę, jeśli chodzi o 

porównanie z tym, co się dzieje w sąsiednich gminach, gdzie w wielu nastąpiły zdecydowanie 

większe podwyżki, my jesteśmy teraz idealnie, tak się złożyło chociaż może dopiero później się 

o tym dowiedziałem, na poziomie gminy Bodzechów, tam też obowiązują te stawki 19,50 przy 

kompostowaniu 19 złotych od osoby.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo. Na wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej w dniu 25 stycznia 2023 roku komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały 8 głosami za przy 3 głosach wstrzymujących się. Otwieram 

dyskusję. Czy są jakieś uwagi, pytania co do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za 

przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku kto jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 

sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Ćmielowie Nr XX/119/2019 z dnia 5 grudnia 2019 r. 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została 

podjęta 9 głosami za przy 2 głosach wstrzymujących się.  

Uchwała została podjęta – 9 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymuję się” 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, na 

których zamieszkują mieszkańcy położonych na terenie Miasta i Gminy Ćmielów oraz 

warunków i trybu jej składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Kolejny punkt posiedzenia sesji jest 

podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, na 

których zamieszkują mieszkańcy położonych na terenie Miasta i Gminy Ćmielów oraz 

warunków i trybu jej składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej. Bardzo proszę 

Pana Kierownika Dawida Gawłowskiego o omówienie projektu uchwały. 

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski – Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca, Drodzy Goście, Szanowana Rado, to jest 

druga czynność techniczna, którą de facto musimy wykonać, jeżeli Państwo radni podjęli 

uchwałę w sprawie zmiany wysokości stawki, tym samym musimy zmienić wzór deklaracji 

składanej przez mieszkańców na gospodarowanie odpadami z tego względu, że na ostatniej 

stronie de facto tej deklaracji jest ta kwota wymieniona, jako w pouczeniu zatem podjęcie tej 

uchwały jest zasadne. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu Kierownikowi. 

Na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej w dniu 25 stycznia 2023 roku komisje 

pozytywnie jednogłośnie zaopiniowały projekt uchwały. Otwieram dyskusję. Czy są jakieś 

uwagi, pytania co do projektu uchwały? Nie widzę.  

Kto jest za przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku kto jest za, kto przeciw, kto się 

wstrzymał.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 

sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy 
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położonych na terenie Miasta i Gminy Ćmielów oraz warunków i trybu jej składania za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została 

podjęta jednogłośnie 11 głosami za.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 11 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia środków na wspieranie doskonalenia 

zawodowego nauczycieli, ustalenia planu finansowego form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2023 roku za 

kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Ćmielów. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Kolejny punkt sesji jest podjęcie uchwały 

w sprawie wyodrębnienia środków na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli, 

ustalenia planu finansowego form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2023 roku za kształcenie nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Ćmielów. Proszę 

Pana Sekretarza Tomasza Neymana o omówienie projektu uchwały.  

Głos zabrał Sekretarz Miasta i Gminy Tomasz Neyman – Dziękuję bardzo Pani 

Przewodnicząca, Panie i Panowie Radni, uchwała podejmowana po raz kolejny zgodnie z 

ustawą Karta Nauczyciela, w budżetach organów prowadzących szkoły wyodrębnia się środki 

na doskonalenie zawodowe nauczycieli w wysokości 0,8% planowanych wynagrodzeń 

nauczycieli, dyrektorzy składają takie wnioski do organu prowadzącego na jakie formy 

zamierzają przeznaczyć i jakie kwoty, potem wyodrębniane są te środki w rozdziale 801 46 w 

budżecie gminy i my określamy na podstawie wniosków maksymalną wysokość 

dofinansowania i formy na jakie są przeznaczane w roku 2023. Od zeszłego roku już nie jest to 

traktowane jako prawo miejscowe, czyli wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu Sekretarzowi. Na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej w dniu 25 stycznia 2023 roku komisje 

pozytywnie 11 głosami za jednogłośnie zaopiniowały projekt uchwały. Otwieram dyskusję. Czy 

są jakieś uwagi, pytania co do projektu uchwały? Nie widzę.  

Kto jest za przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku kto jest za, kto przeciw, kto się 

wstrzymał.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 

sprawie wyodrębnienia środków na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli, 

ustalenia planu finansowego form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2023 roku za kształcenie nauczycieli 
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zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Ćmielów poprzez 

przyciśnięcie przycisku.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została 

podjęta jednogłośnie 11 głosami za.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 11 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr  LXIII/411/2022 Rady Miejskiej w 

Ćmielowie z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie  ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu 

służącego do przewozu przez rodziców do placówek oświatowych dzieci, młodzieży i 

uczniów z niepełnosprawnościami zamieszkujących teren Gminy Ćmielów. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Kolejny punkt posiedzenia Sesji Rady 

Miejskiej w Ćmielowie jest Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr  LXIII/411/2022 

Rady Miejskiej w Ćmielowie z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie  ustalenia stawki za 1 km 

przebiegu pojazdu służącego do przewozu przez rodziców do placówek oświatowych dzieci, 

młodzieży i uczniów z niepełnosprawnościami zamieszkujących teren Gminy Ćmielów. Bardzo 

proszę Pana Sekretarza Tomasza Neymana o omówienie projektu uchwały.  

Głos zabrał Sekretarz Miasta i Gminy Tomasz Neyman - Szanowni Państwo uchwała ta, jak 

wspominałem na komisjach, ma już swoja historię, zmieniono we wrześniu zasady naliczania 

zwroty kosztów podróży rodzicom, którzy wożą samodzielnie uczniów do szkół specjalnych i 

proszę Państwa myśmy podejmowali już dwie takie uchwały, ale 17 stycznia zostało zmienione 

rozporządzenie, które trwało od 20 lat, ale akurat teraz ustawodawca ustalił, że należy je 

zmienić, zmieniono stawki, konsekwencją jest, ponieważ te stawki nasze mają być nie niższe 

niż określone w rozporządzeniu, więc my ustalamy te stawki dokładnie w takiej wysokości w 

jakiej są określone w rozporządzeniu, czyli wśród tych najbardziej popularnych dla samochodu 

osobowego do 900 cm3 to jest 89 groszy, za 1 km i o pojemności skokowej silnika powyżej 900 

cm3  1,15 zł za 1 kilometr. Wpłynie to pozytywnie oczywiście na budżet tych osób, które 

dowożą uczniów do szkół. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu Sekretarzowi. Na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji stałych Rady Miejskiej w dniu 25.01.2023 roku 

Komisje pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Otwieram dyskusję. Czy są jakieś uwagi lub pytania co do projektu uchwały? Nie widzę. Kto 

jest za przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku kto jest za, kto przeciw, kto się 

wstrzymał.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 

sprawie zmiany uchwały Nr  LXIII/411/2022 Rady Miejskiej w Ćmielowie z dnia 15 grudnia 

2022r. w sprawie  ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu służącego do przewozu przez 
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rodziców do placówek oświatowych dzieci, młodzieży i uczniów z niepełnosprawnościami 

zamieszkujących teren Gminy Ćmielów poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że uchwała 

została podjęta jednogłośnie 11 głosami za.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 11 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia „Programu osłonowego w zakresie 

zmniejszania wydatków na leki poniesionych przez mieszkańców Gminy Ćmielów na rok 

2023”. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Kolejny punkt obrad jest podjęcie uchwały 

w sprawie przyjęcia programu osłonowego w zakresie zmniejszania wydatków na leki 

poniesionych przez mieszkańców Gminy Ćmielów na rok 2023. Bardzo proszę Panią Kierownik 

Ośrodka Pomocy społecznej Panią Joannę Borkowską o omówienie projektu uchwały. 

Głos zabrała Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Joanna Borkowska - Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, przed Państwem już 5 edycja programu osłonowego, który wprowadziła 

w 2019 roku Pani Burmistrz i już go 5-y rok kontynuujemy. Jest to program, jedyny taki w 

okolicach, w zeszłym roku z naszego programu skorzystała jedynie gmina Sienno ,w której jest 

taki program realizowany. Pogram osłonowy cieszy się potężną popularnością wśród 

mieszkańców Gminy Ćmielów. Przypomnę, że w 2021 roku wydatkowano kwotę 18 001 zł na 

ten program lekowy, już w 2022 roku jest to ponad 26 000 zł dla mieszkańców Gminy  Ćmielów. 

Niezależnie od wieku, tutaj najważniejszym kryterium jest, jeżeli chodzi o kryterium 

dochodowe to jest 300% kryterium dochodowego - 2 328 złotych na osobę samotnie 

gospodarującą i 1800 zł na osobę w rodzinie. Tutaj refundujemy w 60 procentach wysokość 

wydatków poniesionych na leki, leki recepturowe maksymalna kwota refundacji na dany rok 

dla danej rodziny to jest 500 zł. Jeżeli Wysoka Rada podejmie uchwałę w sprawie programu 

osłonowego już miesiąc już po podpisaniu przez Panią Przewodniczącą uchwały będzie 

możliwość korzystania z tego programu do 5 grudnia 2023 roku. Przypomnę tutaj, że bierzemy 

pod uwagę faktury wraz z informacją, iż są to od farmaceuty, jeżeli już są to leki recepturowe 

faktury zbieramy z pozostałych 3 miesięcy poprzedzających złożenie wniosku. Wszelkie 

wnioski znajdują się w Ośrodku Pomocy Społecznej i serdecznie zapraszamy mieszkańców 

Ćmielowa do korzystania z tej formy wsparcia. Finansowanie tego programu odbywa się dzięki 

aplikowaniu o zmniejszenie wkładu własnego, w ramach rządowego programu posiłek w 

szkole i w domu na ten rok również, jak na poprzedni zatrzymaliśmy środki w wysokości 30 

000 zł. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu komisji stałych 

rady miejskiej w dniu 25 stycznia 2023 roku Komisje pozytywnie jednogłośnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  
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Otwieram dyskusję. Czy są jakieś uwagi, pytania co do projektu uchwały? Nie widzę. Kto z Pań 

i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku kto za, kto 

przeciw, kto się wstrzymał.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 

sprawie przyjęcia „Programu osłonowego w zakresie zmniejszania wydatków na leki 

poniesionych przez mieszkańców Gminy Ćmielów na rok 2023” poprzez przyciśnięcie 

przycisku.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że uchwała 

została podjęta jednogłośnie 11 głosami za.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 11 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na rok 2023 w Gminie Ćmielów. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt obrad jest 

podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu osłonowego korpus wsparcia 

seniorów na rok 2023 w Gminie Ćmielów. Bardzo Proszę Panią Kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej Panią Joannę Borkowską o omówienie projektu uchwały.  

Głos zabrała Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Joanna Borkowska - Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, jest to druga edycja programu Korpus 

Wsparcia Seniorów, jest to program rządowy, przypomnę Państwu, że w ramach tej sytuacji 

związanej z covidem w 2020 roku rząd opracował projekt tak zwany wspieraj seniora, program 

obowiązywał do 2021 roku, w ramach tego programu dokonywaliśmy zakupów, wspieraliśmy 

seniorów z Gminy Ćmielów, jeżeli chodzi o seniorów z Gminy Ćmielów, jeżeli chodzi o zakupy, 

czy pomoc usługową, natomiast 2022 rok to program rządowy Korpus Wsparcia Seniorów 

składający się z dwóch modułów: pierwszy- mogliśmy skorzystać w ramach szeroko 

rozumianego wolontariatu, natomiast w drugim module mogliśmy dokonać zakupu tych 

opasek medycznych. Przypomnę Państwu, że w 2021 roku gmina przystąpiła już do wstępnej 

diagnozy, jeżeli chodzi o taką teleopiekę, w ramach  pozyskanych środków przez gminę 

mogliśmy dokonać zakupu 445 opasek dla osób niepełnosprawnych w ramach PFRON-u, 

natomiast ta teleopieka to już jest zmiana związana z centrum ratownictwa medycznego. Na 

ten cel uzyskaliśmy środki w 2022 roku w wysokości 30 127 złotych, za 15 000 dokonaliśmy 

zakupu 32 opasek telemedycznych właśnie podłączonych do centrum ratownictwa 

medycznego i w tym programie należało również dokonać zakupu abonamentu dla każdej 

opaski telemedycznej. W chwili obecnej chcielibyśmy kontynuować ten moduł drugi. Jako 

gmina mamy doskonałe warunki, jeżeli chodzi o abonament, ponieważ abonament to kwota 

od 35 do 50 zł miesięcznie ta najtańsza forma natomiast gminie udało się wynegocjować kwotę 

18 złotych 35 groszy, więc to wychodzi około 585 do 600 zł jeżeli chodzi o abonament 

miesięczny, w zeszłym roku ten korpus wsparcia seniorów był w 100% finansowany przez 
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skarb państwa, w chwili obecnej jest to zależność 80 do 20 % a więc gmina Ćmielów dopłaca 

20% do tego programu, to jest to około dajmy na to 4000 zł jeżeli będzie taka maksymalna 

kwota, jeżeli wejdziemy w program promocyjny, jeżeli nie wejdziemy w program promocyjny 

będzie to kwota około 1400-1800 złotych a w celu kontynuacji tego programu, niezbędne było 

podjęcie uchwały w sprawie programu na 2023 rok, ponieważ w zeszłym roku mieliśmy tylko 

proponowane. Dziękuję bardzo.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu 

komisji stałych rady miejskiej w dniu 25 stycznia 2023 roku Komisje pozytywnie jednogłośnie 

zaopiniowały projekt uchwały. Otwieram dyskusję. Czy są jakieś uwagi, pytania co do projektu 

uchwały? Nie widzę. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały proszę o 

przyciśnięcie przycisku kto za, kto przeciw, kto się wstrzymał. Dziękuję. Stwierdzam, że 

uchwała została podjęta jednogłośnie 11 głosami za.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 

w Gminie Ćmielów poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że uchwała 

została podjęta jednogłośnie 11 głosami za.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 11 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ramowych planów pracy Stałych Komisji Rady 

Miejskiej w Ćmielowie na 2023 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt naszych obrad jest podjęcie 

uchwały w sprawie ustalenia ramowych planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w 

Ćmielowie na 2023 rok. Przewodniczący Wszystkich Komisji stałych złożyli plan pracy do 

Przewodniczącej na rok 2023 roku.  

Na wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Stałych Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały 10 głosami za przy jednym głosie wstrzymującym się.  

Otwieram dyskusję. Czy są jakieś pytania, uwagi co do projektu uchwały? Nie widzę, kto jest 

za przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku, kto jest za, kto przeciw, kto się 

wstrzymał.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 

sprawie ustalenia ramowych planów pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Ćmielowie na 

2023 rok poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję. Stwierdzam, że uchwała została 

podjęta jednogłośnie 11 głosami za. Szanowni Państwo ogłaszam 15 minut przerwy.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 11 głosów „za”. /Protokół z głosowania – załącznik/ 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek ogłosiła 15 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

Ad. 13. Przedstawienie projektu budżetu Miasta i Gminy Ćmielów na 2023 r. 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o projekcie uchwały 

budżetowej Miasta i Gminy Ćmielów na 2023 r. 

b) przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady Miejskiej w Ćmielowie o projekcie budżetu 

Miasta i Gminy Ćmielów na 2023 r. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Szanowni Państwo 

wznawiamy obrady Sesji Rady Miejskiej po przerwie. Kolejnym punktem posiedzenia jest 

przedstawienie projektu budżetu Miasta i Gminy Ćmielów na 2023 rok. Bardzo proszę Pana 

Skarbnika o przedstawienie uchwały. Tak w pigułce. Jeszcze chciałam powiedzieć, może 

Szanowni Sołtysi myślą, że nam to bardzo szybko dzisiaj idzie, ale Szanowni Państwo, 

pracowaliśmy 25-go w środę bardzo wytrwale, od godziny 9 rano praktycznie do godziny 19 

wieczorem. I w ogóle tak do wyjaśnienia pracowaliśmy wytrwale, każdy przewodniczący 

zwołał swoją komisję osobno, także budżet mieliśmy analizowany głęboko, trudne czasy, 

trudny budżet, musieliśmy to jakoś spiąć. Proszę Pana Skarbnika. 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo dziś mamy możliwość skupić naszą uwagę na kolejnym budżecie Miasta i 

Gminy Ćmielów, tym razem będzie to budżet na rok 2023, tak, jak Pani Przewodnicząca przed 

chwilą zwróciła uwagę czasy są trudne, jeśli chodzi o nasze wyzwania dotyczące zarówno 

wydatków jak i dochodów, o których mowa w budżecie, też na pewno będą wymagały takich 

wspólnych działań nad tym, żeby faktycznie te kierunki rozwoju, które zostały nakreślone w 

tej uchwale były w pełni zachowane. Ja będę się starał odnieść do przynajmniej tych głównych 

parametrów budżetu. Mianowicie jeśli chodzi o dochody tak, jak już wielokrotnie mówiliśmy 

jest to rekordowy budżet pod tym względem, a szczególnie jeśli będziemy analizować stronę 

dochodów majątkowych; łącznie dochody budżetu jako całość to kwota 45 782 400 zł  z tego 

dochody bieżące to kwota 30 386 515 zł. Można powiedzieć, że jest to około, ponad nawet, 

66 procent, czyli mniej więcej dwie trzecie budżetu stanowią dochody bieżące, ale jeszcze 

nigdy nie było w historii tej gminy czegoś takiego, że dochody majątkowe stanowią 1/3 całości 

budżetu, ponad 33% zostało zaplanowanych w tej uchwale budżetowej, jest to kwota 15 395 

885 złotych. Niejednokrotnie mówiliśmy, że takim szczególnym zastrzykiem, jeśli chodzi o 

rozwój o to co planujemy zrealizować w tym roku stanowią środki pochodzące z rządowego 

funduszu Polski Ład, program inwestycji strategicznych, po stronie dochodów jest to kwota 

niespełna 15 milionów złotych 14 milionów wpisane zostało do budżetu 852 882 zł. Po stronie 

wydatków też już jak jestem przy omawianiu Polskiego Ładu, chociaż akurat nie będę 

szczegółowo omawiał tych tabel, które będą realizowane ale łącznie jest to kwota 16 141 287 

zł jest kwota wydatków powiększona o wkład własny, nigdy jeszcze nie mieliśmy takiego 

programu, gdzie ten wkład własny wynosił maksymalnie 10% całości realizowanego zadania, 
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a jak na przykład w wydatkach, które się obecnie odbywają na infrastrukturę drogową jest to 

około 5% naszego wkładu do zrealizowania tych odcinków dróg, które zostały wcześniej 

podczas tego programu zaplanowane, jeśli chodzi o wydatki budżetu, też jest to kwota 

rekordowa i też szczególnie chodzi o wydatki związane z inwestycjami, łącznie kwota 

wydatkowa stanowi 55 951 796 zł i z tego wydatki bieżące jest to około 61% całości wydatków 

i około  34,5 miliona, wydatki bieżące niespełna 21,5 miliona stanowią 39% całości wydatków 

budżetowych. Gdy porównamy kwotę dochodową do kwoty wydatkowej brakuje nam do 

takiej pełnej realizacji około 10 169 tysięcy i w zależności od tego, o jakie zadania chodzi, te 

kwoty zostały uzupełnione o tak zwane przychody, czyli te środki, które nie dotyczą 

funkcjonowania całej realizacji, pochodzące z dochodów tego, co będzie realizowane w 

tegorocznym budżecie, tylko chodzi o środki albo te, które posiadamy na rachunku bankowym, 

czy też środki, które będziemy pragnęli pozyskać w formie chociażby spraw związanych z 

kredytami. Jeśli chodzi o wydatki bieżące to ta różnica około 4 milionów będzie związana z 

środkami, które określa ustawodawca mianem wolnych środków, czy też nadwyżki 

budżetowej, czyli te środki, które zostają przy realizowaniu zadań związanych chociażby z tym, 

co działo się w roku poprzednim, czy latach poprzedzających rok 2022. Jeśli chodzi o sprawę 

dochodów majątkowych, jakbyśmy je porównali w wydatkach majątkowych, tam różnica jest 

planowana oczywiście, jeśli chodzi o te zadania, które już będą realizowane, pozyskanie 

środków czy to z kredytu, czy pożyczek; jak się ma strona przychodowa budżetu, w paragrafie 

3 podano plan kredytów długoterminowych długo terminowych 5 980 000 i plan przychodów 

związanych właśnie z realizacją wydatków bieżących. Jest to kwota niespełna 4 200 000 zł. Cała 

strona przychodowa wynosi 10 819 996 złotych. Rozchody czyli te zobowiązania, które dotyczą 

lat poprzednich stanowi kwota 650 000 złotych. Jeśli chodzi o stan zadłużenia na dzień 

dzisiejszy to jest to samo co dotyczyło zresztą zakończenia tego roku budżetowego na 31 

Grudzień 2022 rok. Kwota zobowiązań, które ma gmina wobec banku czy też innych instytucji, 

które no dostarczają nam czy to kredyty czy pożyczki wynosi 1 950 000. Planujemy tą kwotę 

spłacić w tym roku budżetowym w wysokości 650 000. Gdybyśmy nie podejmowali tych 

zobowiązań kredytowych na koniec roku mielibyśmy łatwo to obliczyć 1 milion 300 tysięcy 

zadłużenia. Oczywiście Drodzy Państwo jest to bardzo ambitny budżet i wymaga, żebyśmy 

uzupełniali te środki, które otrzymujemy z zewnątrz naszym wkładem finansowym, również w 

te zadania, które szanowna Rada uzna za priorytetowe, najbardziej ważne, również będzie 

trzeba taki wkład uzupełnić poprzez środki z zewnątrz. Niezależnie od tego staramy się teraz 

aplikować o nowe środki zarówno dotyczące dochodów bieżących, jak i szczególnie dochodów 

majątkowych, bo to ułatwi nam realizację nie tylko tych zadań, które zostały Drodzy Państwo 

przyjęte w tym budżecie, ale i tych zadań, które są przed nami, które z tego, co rozmawialiśmy 

bardzo szeroko na ten temat podczas Komisji Rady, które będą dofinansowywane przez stronę 

rządową, przede wszystkim na początek już w tym pierwszym okresie duży zastrzyk finansowy 

otrzymają gminy, jeśli chodzi o sprawę związaną z zabytkami. To jest pierwszy priorytet ale 

sądzę z tych informacji, które do nas docierają, że również będzie możliwe wykonywanie też 

takich zadań, wspomożenie się tej, jeśli chodzi o te nasze wydatki na chociażby na sprawy 

związane ze świetlicami czy  też infrastrukturą drogową, też środkami, które będą pochodziły 
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nie bezpośrednio z naszych środków własnych tylko ze środków związanych z tym, co można 

otrzymać z budżetu państwa, bo na pewno tak ambitny budżet nie byłby możliwy do 

zrealizowania jeśli chodzi o tylko własne środki, również te działy i te subwencje, które w tym 

momencie trafiły do budżetu też nie oddają tego stanu powiedzmy, w którym znajdują się 

samorządy jako całość, bo jeśli chodzi o udziały w PIT-ach czy o subwencję ogólną to jak 

porównujemy tą kwotę na rok 2023 do kwoty na rok 2022 to mamy około, w tym wypadku, 

około 600 000 zł mniej na tych co do tej pory z tych środków, które do tej pory mieliśmy 

przyobiecane. Mamy taką nadzieję, zresztą to bacznie śledzimy teraz te zapowiedzi, które 

ukazują się, czy to w mediach, czy bezpośrednio w pewnych komunikatach, które nam z 

zewnątrz trafiają do gmin. Mamy taką nadzieję, że te środki, którymi obecnie budżet 

dysponuje pozwolą nam we właściwy sposób funkcjonować w roku bieżącym. Rok bieżący na 

pewno jest trudny z tego powodu chociażby jak taka niepewność gospodarcza, która odbija 

się później na subwencjach czy udziałach w PIT-ach czy CIT- ach ale też dochodzą sprawy 

związane z kryzysem energetycznym, który od roku praktycznie gnębi nie tylko nas ale i całą 

Europę. Tu też dużo dotyczy to tych wydatków, które my na bieżąco ponosimy, bo z tych 

wydatków bieżących to 2 takie elementy są szczególnie istotne, jeśli chodzi o funkcjonowanie 

gminy jako całości, mianowicie sprawy związane z wynagrodzeniami a wiemy, że te 

wynagrodzenia dla ludzi, oczywiście dla mieszkańców i pracowników jest to bardzo dobre 

rozwiązanie, bo idą w górę. Ale gro tych środków, czy tych wyższych zarobków minimalnych 

później odbija się na tym, co samorządy płacą swoim pracownikom, a druga sprawa to wzrosty 

cen gazu, cen energii elektrycznej, mimo że zostały one w jakiś sposób zamrożone, ale i tak 

stosunku do tego, co ponosiliśmy w latach ubiegłych ten stopień zagrożenia powoduje, że ta 

kwota, którą będziemy opłacali z tego tytułu będzie wyższa. Poza tym bazując na naszych 

skromnych dochodach bieżących też nawet takie drobne sprawy jak jakaś tam katastrofa 

zimowa czy jakieś inne rzeczy, to bezpośrednio wpływają na to, co dzieje się z wydatkami 

bieżącymi i z tego tytułu tak, jak na wstępie powiedziałem, ten budżet będzie wymagał takiej 

naszej głębokiej pracy, głębokiej analizy i szukanie faktycznie takich oszczędności, które 

pozwolą nam we właściwy sposób funkcjonować; nie chcemy robić takich oszczędności, jeśli 

chodzi o inwestycje, ale też będziemy bacznie się przyglądać temu, na jakie inwestycje będzie 

można Drodzy Państwo pozyskać środki z zewnątrz, żeby uzupełnić ten nasz skromny wkład 

własny i takie inwestycje będą priorytetowo traktowane, jeśli chodzi o tegoroczny budżet. Jeśli 

chodzi o dalsze takie elementy dotyczące funkcjonowania gminy jako całości, dalsze elementy 

budżetu, poszczególne załączniki tej uchwały, która została bardzo szczegółowo omawiana 

podczas Komisji poszczególnych Komisji Rady znajduje odzwierciedlenie w tych załącznikach. 

Jeśli chodzi o załącznik numer dwa i jeden to dotyczy tego, jak powiedziałem, mianowicie 

dochody i wydatki budżetowe, bardziej szczegółowo w sposób zadaniowy budżet został 

przedstawiony w kolejnych załącznikach. W załączniku nr 3 jest to pełne odzwierciedlenie 

tego, co znajduje się w Wieloletniej Prognozie Finansowej, jeśli chodzi o ten rok budżetowy 

2023. Tam znajdują się różnego rodzaju przedsięwzięcia, które Drodzy Państwo mają charakter 

wieloletni z podziałem na wydatki bieżące i wydatki majątkowe, jeśli chodzi o wydatki bieżące 

to łącznie została w tym roku budżetowym na ten cel zaplanowana kwota jeśli chodzi o 
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wydatki bieżące kwota 3 121 338 złotych, ta kwota teraz ostatnio w tej wersji uległa zmianie, 

mówiłem, bo też w niej się znajduje sprawa związana z preferencyjnym zakupem i 

preferencyjną sprzedażą węgla przez jednostki samorządu terytorialnego. Niezależnie w tym, 

w tej puli w tych powiedzmy dotyczących wydatków bieżących, znajdują się różnego rodzaju 

przedsięwzięcia dotyczące transportu zbiorowego. Czy to tego, do którego dopłaca gmina jeśli 

chodzi o budżet własny, jak dopłata do złotówki, ale również dotyczy to tych zadań, które 

wspomagają sąsiednie samorządy, mianowicie samorząd powiatowy, jeśli chodzi o takie białe 

plamy czyli ta pomoc rządowa, która dotyczy gmin i która jest współfinansowana przez daną 

gminę i dany powiat, a również sprawa usług dotyczących przewozu autobusów na podstawie 

tego porozumienia, które zostało zawarte z gminą Ostrowiec Świętokrzyski. Niezależnie od 

tego może tam kwotowo to są niewielkie zadania, ale one za tym, jeśli chodzi o pożytek dla 

budżetu, mogą powodować, że będą wpływały nowe środki. Pierwsza z nich to jest ten 

program, który jest, funkcjonuje na bazie samorządu wojewódzkiego, czyli to chodzi o sprawę 

związaną z planistyką zagospodarowania przestrzennego na terenie gminy. Chodzi o 

stworzenie na terenie województwa, praktycznie został ten program stworzony, ale 

kontynuowanie takiego programu dotyczącego zagospodarowania przestrzennego, żeby on 

był jednolity dla wszystkich jednostek budżetowych. Kolejna sprawa to przeznaczyliśmy, może 

niewielka kwota ale za tym mogę pójść w przyszłości duże pieniądze, bo około 5 000 000 

przeznaczyliśmy na opracowanie strategii tak zwanego miejskiego obszaru funkcjonowania 

miast północy. Dzięki tej inicjatywie samorządów, które praktycznie wzdłuż rzeki Kamiennej 

podpisały to porozumienie, czyli północy województwa świętokrzyskiego jest możliwe 

pozyskanie dość znacznych środków, dużych wniosków, to ja nawet nie wchodzę w szczegóły 

tego programu, tylko mówię bardziej w tym momencie o cyferkach; sprawa też Czasodzielni 

też kończymy ten program, jeśli chodzi o Czasodzielnię czyli tak zwana pozytywna przestrzeń 

otwarta, bo ten program też jest dość ciekawy, bo chodzi o środki z Unii Europejskiej. Na razie 

póki co czekamy na środki z Unii Europejskiej i praktycznie pod tym względem mamy tylko ten 

niewielki program kontynuowany jako Czasodzielnia i też mamy też drugi program ze środków, 

które również dotyczą Unii Europejskiej - Asystent ucznia ze specjalnymi potrzebami 

edukacyjnymi. Również około 100 000 zł też na gminę z tego programu planujemy pozyskać w 

tym roku budżetowym; też bardzo ciekawa inicjatywa, na którą przeznaczamy w tym 

momencie 11 000 70 złotych, która może przynieść też duże pieniądze, mianowicie tak zwany 

Klaster Energii Doliny Kamiennej, czyli to też są różnego rodzaju przedsięwzięcia związane z 

energetyką, związane z takimi sprawami, jak termomodernizacja, czy też budowanie nowych 

takich punktów, które umożliwią pozyskiwanie energii takiej eko-energii przez poszczególne 

gminy. Jeśli chodzi o różnego rodzaju przedsięwzięcia majątkowe, które zostały wpisane do 

budżetu gminy, nadal kontynuujemy i będziemy starali się coraz więcej środków przeznaczyć 

na rozbudowę czy budowę, wykończenie pewnych odcinków kanalizacji sanitarnej, bo zbliżają 

się te czasy, gdzie gminy będą już oceniane z tego efektu dotyczącego skanalizowania swoich 

obszarów i też chcemy dobrze wykorzystać te pieniądze, które w tej chwili mamy 

przeznaczone na ten cel i które być może w najbliższej przyszłości na ten cel się pokażą. 

Będziemy kończyli budowę świetlicy w miejscowości Brzóstowa, również jeśli chodzi o takie 
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sprawy związane z ekologią i wod-kanem to też zostały zaplanowane w budżecie środki na 

modernizację, zabezpieczenie obiektów infrastruktury wodociągowej. Chodzi między innymi 

o wprowadzenie fotowoltaiki, na niektóre właśnie te budynki, które są w pieczy naszego 

samorządowego zakładu wodociągów i gospodarki komunalnej. To samo dotyczy zadania tak 

zwanego tutaj nazwaliśmy wdrożenie systemu E-woda, czyli takie funkcjonowanie powiedzmy 

naszej sieci wodociągowej, która by pozwoliła unikać niepotrzebnych strat wody, też żeby 

również ta ściągalność dotycząca tego systemu wodociągowego była większa niż jest w chwili 

obecnej. W tych przedsięwzięciach wieloletnich jest wpisane to zadanie, które będzie 

dotyczyło tych uchwał, które planujemy po budżecie podjąć. Mianowicie pomoc dla powiatu, 

a w sumie współpraca z powiatem przy budowie tych odcinków dróg, które już były planowane 

w roku ubiegłym, a które no zostały przeniesione z różnych powodów na rok bieżący, 

oczywiście chodzi o drogę powiatową w miejscowości Przeuszyn i również przygotowanie się 

do realizacji odcinka drogi w miejscowości Ruda. Jeśli chodzi o inne przedsięwzięcia dotyczące 

spraw związanych z tymi zadaniami inwestycyjnymi wieloletnimi dotyczą kilku odcinków dróg, 

dotyczą mostu w miejscowości Stoki Małe, ale przede wszystkim Drodzy Państwo dotyczą 

kontynuowania lub rozpoczęcia realizacji tych dużych zadań, które są związane z Polskim 

Ładem, czyli między innymi chodzi tu o poprawę infrastruktury drogowej na terenie gminy 

Ćmielów, chodzi również o sprawę związaną z rewitalizacją Ćmielowa, z termomodernizacją i 

modernizacją pomieszczeń w Domu Kultury w Ćmielowie, czy chociażby tym 

zagospodarowaniem obiektów sportowych i modernizacją, która dotyczy również Ćmielowa. 

Bardzo szczegółowo to zostało opisane i nie tylko w tym, w tej tabeli numer 3, ale również w 

tabeli dotyczącej wieloletnich przedsięwzięć tak zwanym WPF-ie, który planujemy, aby od 

tego roku obowiązywał przez następne lata, to też kolejna uchwała, która jest taką uchwałą, 

która wspomaga budżet. Zadania dotyczące inwestycji rocznych, też zostały szczegółowo 

opisane, to są między innymi zadania inwestycyjne, które zostały wyłonione z wniosków 

dotyczących Funduszu Sołeckiego, ale również te zadania, które planowaliśmy  czy też 

planujemy w chwili obecnej do realizacji, jeśli chodzi o to, co chcielibyśmy jak najwięcej z tego 

wykonać w roku bieżącym. Oczywiście jak Państwo sami analizowali te materiały dużo będzie 

zależało od sytuacji gospodarczej również o to, byśmy wspomagali się przy realizacji tych 

zadań tymi środkami, które będą pochodziły z kredytów i pożyczek. I właśnie tego dotyczy 

załącznik numer 5, przychody i rozchody budżetowe tam opisano dokładnie tę stronę 

przychodową i stronę rozchodową dotyczącą naszego budżetu. Tabela następna numer 6 ona 

praktycznie pokazuje, co gmina robi, jeśli chodzi o te zadania, które zostają zlecane przez 

administrację rządową. Gro tych zadań dotyczy funkcjonowania Ośrodka Pomocy Społecznej, 

chodzi tu o realizowanie, kontynuowanie tych zadań, które rok w rok pomagają przekazywać 

te środki, które później trafiają do obywateli naszej gminy, tych środków w tym momencie jest 

dość dużo, ale na pewno tak, jak analizowaliśmy Drodzy Państwo szczegółowo podczas obrad 

Komisji, będzie ich 2 razy czy 3 razy więcej, w zależności jak będzie przebiegała ich realizacja 

w następnych miesiącach, ale na ogół tych zadań, jeśli chodzi o zadania zlecone odrębnymi 

ustawami, które ma realizować jednostka samorządu terytorialnego z miesiąca na miesiąc 

będzie przybywało. Również znikome środki są przeznaczone, też na pewno zwłaszcza w tym 
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roku budżetowym zostaną powiększone, na sprawę związaną z wyborami, do tej pory rok do 

roku dostajemy niespełna 1500 zł na aktualizację list wyborczych, ale jak jest rok wyborczy, to 

niezależnie od tego, no przychodzą środki związane chociażby z dietami, chociażby z tym 

funkcjonowaniem tych poszczególnych komisji, które będą powołane. Jeśli chodzi o urząd to 

też jest to taka niewielka kwota dotycząca funkcjonowania działów, które urząd robi na rzecz 

rządu, na rzecz administracji rządowej, mianowicie sprawy związanej z dochodami, z urzędami 

stanu cywilnego, działalnością gospodarczą, czy też zarządzeniem kryzysowym a praktycznie 

ten dział, jeśli chodzi o ten okres czasu, to jest określony mianem obronności i to też na ten 

cel niewielkie środki, ale wpływają do budżetu gminy, ale gro tych środków jak już wynika z 

tych tabelek dotyczy tych 2 działów, którymi zajmuje się ośrodek pomocy społecznej 852 i 855 

rodzina. Kolejna tabelka nr 7 jest też bardzo istotna, mianowicie dotyczy naszych powiązań, 

powiązań naszego budżetu z samorządami, czy to powiedzmy gminnymi czy samorządem 

powiatowym; tutaj zostały opisane te zadania dotyczące transportu publicznego, czyli 

Ostrowiec, czyli powiat, również zostały tutaj wpisane te dwie drogi powiatowe, mianowicie 

Przeuszyn i Ruda Kościelna i to też w zależności od tego jak będzie podejmowana jakakolwiek 

inna inicjatywa to ta tabelka zawsze musi odzwierciedlać to, co dzieje się jeśli chodzi o nasze 

kontakty zwłaszcza podejmowanie pewnych zobowiązań finansowych wobec powiatu czy 

wobec powiedzmy Ostrowca, Bodzechowa, czy innych naszych ościennych samorządów. Jest 

jeszcze wpisana dość duża kwota 175 0000, czy starczy to czy nie, ona jest taką kwotą 

ruchomą, jest zależna od tego ile osób, ile dzieci praktycznie z naszej gminy uczęszcza do 

przedszkoli, do jednostek, które prowadzą ościenne gminy, na ogół akurat ten bilans, jeśli 

chodzi o nasze dzieci jest od jakiegoś czasu ujemny, czyli więcej płacimy niż pozyskujemy. Był 

taki okres czasu, że dużo dzieci z ościennych gmin korzystało chociażby z przedszkola 

niepublicznego, tego stowarzyszeniowego w Podgórzu, no ale teraz te relacje, jak otworzono 

taką samą podobną placówkę w Bałtowie, radykalnie się zmieniły, no niestety na minus jeśli 

chodzi o nas. Jeśli chodzi o następny załącznik to jest to plan przychodów i kosztów 

samorządowych zakładów budżetowych, no w naszym wypadku jest to tylko jeden zakład, 

który działa w takiej formie prawnej, więc odzwierciedla to, co dotyczy tego zakładu 

przedmiotowa dotacja wynosi 210 i została w tym budżecie zaplanowana, dotacje celowe na 

zakupy i realizację inwestycji została zaplanowana w wysokości 560 000 złotych i ta tabelka to 

Drodzy Państwo odzwierciedla, tylko taka inna trochę jest nazewnictwo, w naszym wypadku 

jeśli chodzi o jednostkę samorządu terytorialnego, jaką jest Gmina Ćmielów dotyczy to 

dochodów i wydatków. Tutaj trochę inne są określenia mianowicie przychody i koszty. To jest 

związane z tym, że ta jednostka ma tyle samodzielność ekonomiczną i finansową, że może 

generować swoje przychody niezależnie od gminy, podczas, gdy coś takiego by się stało w 

szkole, czy ośrodku pomocy społecznej, automatycznie te wszystkie dochody muszą wpłynąć 

jak najszybciej do dochodów, do naszego budżetu po stronie dochodowej, podczas, gdy w 

wypadku chociażby sprzedaży wody, no jest trochę inaczej, ale de facto jest trudniej, bo nie 

możemy pomagać w takim zakresie temu zakładowi, jak to się dzieje z jednostkami 

budżetowymi, które są elementem bezpośrednio naszego budżetu, też jest coś takiego 

oddzielnego Drodzy Państwo taki twór, który jeszcze został zachowany, jeśli chodzi o ustawę 
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o finansach publicznych, mianowicie dochody gromadzone na wydzielonych rachunkach 

jednostek budżetowych, w naszym wypadku są to jednostki oświaty i szczególnie to jest 

funkcjonowanie świetlic, wyżywienia dzieci, no i też z resztą tam nasze uchwały zostało ściśle 

określone, jakie dochody mogą trafiać do tych trzech naszych jednostek budżetowych, jeśli 

chodzi o oświatę, czy dotyczy szkoły w Ćmielowie, szkoły w Brzóstowej i samorządowego 

przedszkola. Tam również określono na co mogą być te środki wydatkowane, ale to można by 

określić, że to są środki poza budżetowe, czyli nie wpływają bezpośrednio na tą 

sprawozdawczość, jest to odrębna sprawozdawczość dotycząca tylko funkcjonowania tych 

jednostek pod względem wydatkowania środków, czyli tutaj jest tak zwane sprawozdanie 

kwartalne RB34S, które właśnie określa, ile tam przychodu wpływa, ile powiedzmy wydatków 

z tych pieniędzy ściśle określonych naszą uchwałą zostanie później wydatkowane na ściśle 

określone w tej uchwale cele. Już zbliżamy się teraz do trzech ostatnich załączników uchwały 

budżetowej, mianowicie załączniki, które określają dotacje, które są udzielane z budżetu. O 

pierwszym z nich już przed chwilą mówiłem, jak wspominałem o zakładzie samorządowym 

budżetowym, mianowicie w załączniku numer 10 jest to dotacja przedmiotowa, na razie bez 

zmian żadnych, bo nie mieliśmy żadnych zmian, jeśli chodzi o wartości nominalne tego, co 

mieszkańcy płacą, więc w tym wypadku jeszcze ta, ten załącznik nie uległ zmianie, chodzi o 

dofinansowanie do wywozu nieczystości płynnych, czy też to dofinansowanie do 

odprowadzania ścieków komunalnych. Dotacje podmiotowe w taki sposób są finansowane, 

zgodnie z przepisami prawa, instytucje kultury, tak zwane samorządowe instytucje kultury, 

mamy taką jedną instytucję na terenie gminy Ćmielów mianowicie Dom Kultury, ale przy domu 

kultury działa jeszcze biblioteka publiczna i to w innym rozdziale, funkcjonowanie tej biblioteki 

publicznej w Ćmielowie, jest w budżecie planowane i poza tym, jeśli chodzi o dotacje 

podmiotowe, też na takiej zasadzie działa szkoła samorządowa i przedszkole praktycznie 

samorządowe, bo tam jest zerówka i przedszkole w miejscowości Podgórze i też w taki 

podmiotowy sposób dawanie środków na utrzymanie tej jednostki zostało opisane w 

załączniku numer jeden, który nosi tytuł Dotacje podmiotowe w roku 2023. Jesteśmy przy 

ostatnim 12 załączniku, Drodzy Państwo, jeśli chodzi o dotacje celowe, to tutaj zostały 

określone dotacje, które zostały wstępnie zaplanowane na 2023 rok z podziałem na to, co jest 

przeznaczone na funkcjonowanie jednostek sektora finansów publicznych oraz dotację na 

jednostki spoza tego sektora finansów publicznych. W wypadku tej pierwszej grupy to gro 

środków jest przekazane, pokazane w dotacjach celowych na różnego rodzaju 

przedsięwzięcia, które realizuje nasz Samorządowy Zakład Wodociągów i Gospodarki 

Komunalnej. Oprócz tych dwóch głównych zadań, o których Drodzy Państwo wspominałem, 

jak omawiałem przedsięwzięcia, to jeszcze zostały wpisane w formie dotacji celowej środki na 

zakup hydrantów i zasób wody; chodzi o to, żeby pewne zaszłości techniczne jak najszybciej 

wyeliminować, żeby ta faktycznie sieć wodociągowa funkcjonowała tak, jak funkcjonować 

powinna i też tutaj w tej grupie znalazły się sprawy związane z zakupem mini koparki, 

niezależnie Drodzy Państwo od tego znalazły się też te rzeczy, o których już mówiliśmy, 

mianowicie w dotacjach celowych zostały zapisane środki, które przeznaczamy na ościenne 

samorządy czyli te 3 zadania realizowane przez starostwo powiatowe w Ostrowcu i powiat 
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Ostrowiecki i również to jedno zadanie związane z lokalnym transportem zbiorowym 

realizowane przez gminę Ostrowiec Świętokrzyski. Tych zadań jeśli chodzi o dotacje celowe, 

może przybywać w trakcie funkcjonowania budżetu w tym roku budżetowym, w tym 

momencie jeszcze wpisano tak może w formie symbolicznej, bo jeszcze nie było żadnych 

naborów środki przygotowane na wkład własny dla jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej na 

terenie gminy Ćmielów na wspieranie kultury fizycznej i sportu oraz wspieranie organizacji 

przekazujących nieodpłatną żywność dla mieszkańców Gminy Ćmielów. Ja w tym momencie 

chciałem, postarałem się tak w pigułce przedstawić te główne kierunki, jeśli chodzi o nasz 

budżet, a szczególnie chciałem pokazać, czego dotyczą poszczególne załączniki tej uchwały 

budżetowej. Sądzę, że będą jeszcze być może jakieś pytania w trakcie dyskusji, to będę się 

mógł odnieść.  Ja w tej chwili bardzo dziękuję za wysłuchanie. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu 

Skarbnikowi. Czy są jakieś pytania? Pani Burmistrz, proszę. Nie pytania? Pani wystąpienie tak? 

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, jak tu Pani Przewodnicząca na wstępie powiedziała rzeczywiście obrady 

komisyjne, czy komisje stałe trwające 10 godzin, czy komisja budżetu, tak, jak sobie 

podsumowałam trwające od godziny 9.30 do godziny 16.30, to też 7 godzin obrad, gdzie 

Państwo Radni zostali poinformowani przez Pana Skarbnika, czy kierowników jednostek 

poszczególnych z tymi projektami budżetu, gdzie Państwo mieli wiele pytań w związku z tym. 

Dziś przechodzimy już do meritum sprawy mówiąc tutaj o podjętych głosowaniach przez 

Państwa radnych na bazie tego, co zostało zaprezentowane. 

Szanowni Państwo ten budżet jest budżetem bardzo ambitnym, bardzo trudnym, ale 

proinwestycyjnym. Został on skrojony na miarę tych potrzeb, oczekiwań, Państwa wniosków, 

interpelacji, które Państwo składaliście też do mnie do końca października. Rzeczywiście jest 

w Gminie Ćmielów bardzo dużo do zrobienia jeszcze, ale te 17 milionów, mówię w 

zaokrągleniu oczywiście, które wpłynęło do nas, ten rok wydatkowy, gdzie planujemy właśnie 

takie wydatki w tej przybliżonej kwocie wielomilionowej będzie owocować tym, że będziemy 

już czynić płatności przedsiębiorcom i przede wszystkim będzie zauważalny efekt, jeśli chodzi 

o wykonanie tychże inwestycji, inwestycji, które były długo wyczekiwane, tak, jak właśnie 

infrastruktura drogowa, gdzie 10 dróg w pakiecie pozyskaliśmy te środki, żeby móc w tych 

kwotach, które były kosztorysowymi kwotami i gdzie przetargi ukształtowały się na takich 

poziomach, że mogliśmy od razu podpisywać umowy, to wielki sukces w dzisiejszym świecie 

wzrostu cen, gdzie tak praktycznie, za wyjątkiem jednego przetargu termomodernizacji Domu 

Kultury, gdzie ponownie ogłaszaliśmy przetarg, gdzie ta cena rzeczywiście była zniżona to 

wszystkie przetargi właśnie były za pierwszym razem, gdzie ten limit finansowy budżetu był 

tutaj jak najbardziej zachowany i mogliśmy podpisać umowę. To też rewitalizacja właśnie 

Ćmielowa, gdzie zawsze każdy jak przyjeżdża ocenia to centrum, to też termomodernizacja 

Domu Kultury, bo to też w centrum właśnie budynek stary, który generuje ogromne koszty i 

wyglądem, niestety nie zachęca. Wobec tego to wszystko będzie się dziać się do 12 miesięcy, 
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tak jak rewitalizacja do końca czerwca ma być wykonana. Prace rozpoczną się, jak tylko nie 

będzie zagrożenia opadu śniegu. Termomodernizacja Domu Kultury też do 12 miesięcy, czyli 

tak naprawdę do końca tego roku. Natomiast myślę, że firma dużo wcześniej się wywiąże z 

tego zakresu prac też drogi, które podpisane w ramach 3 firm będą zrobione do końca czerwca, 

nastąpi ich oddanie, niektóre są zrobione, niektóre będą i również budowa boiska 

wielofunkcyjnego zewnętrznego 1 300 000 zł - też pozyskane źródło zewnętrzne na to czy też 

skatepark czy infrastruktura sportowa również na stadionie zostanie zmodernizowana. Takich 

pieniędzy myślę na rozwój, nie widzieliśmy, a umożliwił to Polski Ład program rządowy, który 

w świetle swych uwarunkowań zagwarantował dofinansowanie 90-95% zależności od 

priorytetu czy niewielki wkład własny 5 czy 10% ze strony gminy, takie środki pozwalają nam 

się tutaj naprawdę rozwijać.  Inne gminy już przeszły fale inwestycji, my natomiast tą falę 

przechodzimy, bo potrzeb jest wiele i oczekiwań i dużo do zrobienia, stąd też budżet w takiej 

skali wydatkowej, jeśli chodzi o nakierowanie na inwestycje. Ale Szanowni Państwo program 

Polski Ład to bardzo dobra właśnie kwota dofinansowania, jeśli chodzi o tutaj udział 

procentowy gminy Ćmielów, ten 5 czy 10 procentowy, to rzeczywiście nawet w ramach 

środków unijnych takiego dofinansowania nie było. Na środki unijne wszyscy czekamy, jak i na 

środki z KPO, gdzie tam są dofinansowania 80-85% 70-75% dlatego te partnerstwa są 

niezwykle ważne, jeśli chodzi o gminy. Przypomnę, że gmina Ćmielów na mocy Państwa 

radnych tutaj umocowania uchwały podpisane porozumienie z 18 gminami miast północy tak 

to nazywamy, gdzie w urzędzie marszałkowskim możemy aplikować właśnie o środki unijne. 

Już pierwsze zadanie pod koniec roku, gdzie również Szanowni Państwo przystąpiłam do tak 

zwanego klastra energetycznego z 4 gminami, żeby pozyskiwać tutaj środki właśnie na choćby 

tak jak mówię, modernizację oświetlenia, to zadanie jest tylko tak zaznaczone, ale myślę, 

będzie rozbudowane z resztą Szanowni Państwo tamten rok też zaczynaliśmy deficytem a 

potem kończyliśmy nadwyżką, bo wpłynęły środki finansowe. Pamiętacie Drodzy Państwo pod 

koniec roku 2 miliony 880 tysięcy pieniążków otrzymaliśmy od rządu, tam w przeliczeniu na 

każdą gminę one były tutaj przekazywane i ten rok też myślę ukształtuje nam pozytywny 

aspekt dalszych dofinansowań, o które będziemy tutaj się ubiegać, bo tylko te środki 

zewnętrzne pozwalają nam się rozwijać, bo jak Państwo wiecie, te ponad 9 000 000 na 

oświatę, a ponad 4 000 000 z własnego budżetu wykładamy to też jest oczywiście bardzo 

ważne zadanie utrzymania tejże oświaty, ale coraz większy procent udziału środków 

finansowych z budżetu gminy jest zauważalny przez wszystkich włodarzy, gdzie Gmina 

Ćmielów 40% około dofinansowuje, natomiast 60% z subwencji oświatowej. Jako włodarze 

będziemy występować, już są podjęte działania w związku miast polskich, czy też włodarzy, 

aby pisać petycję do rządu, aby te środki na subwencje były inaczej przeliczane. Oczywiście 

jest niż demograficzny. My to wszystko rozumiemy, ale coraz większy ciężar dźwigamy na 

swych barkach, jeśli chodzi właśnie o tutaj utrzymanie placówek oświatowych to oczywiście 

nie koszt, to oczywiście inwestycja, ale na tą inwestycję Szanowni Państwo również z własnego 

budżetu, bo wiecie, że na wynagrodzenia na wydatki bieżące my nie możemy wziąć kredytu i 

nie bierzemy, my sobie doskonale dajemy radę z trudnością finansową, natomiast kredyty 

można brać na wydatki inwestycyjne, tak jak mówię te wkłady własne, czy też wszystkie 
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zadania, które tak naprawdę są zapisane w tabeli inwestycyjnej. W Załączniku nr 4, to jest 39 

potężnych zadań, gdzie Szanowni Państwo trudno mówić, które są ważniejsze, które mniej 

ważne, takie same są dla mnie wszystkie jednakowe do wykonania, nakierowanie na rozwój 

na właśnie regulację stanów prawnych dróg, na geodezję, bo wiele gruntów nie jest tutaj 

wytyczonych, co do właśnie nieruchomości gminnych. Dzisiaj są takie przepisy, że choćby 

najmniejszy skrawek należy, po prostu musi być własnością gminy. Tak jak przypomnę to, co 

mówiłam na Komisji, choćby ulica Raciborskiego 200 metrów do zrobienia, a jeżeli umarł 

właściciel był za mały pas szerokości pasa jezdni, więc jak zmarł tak dzieci, i dobrze, że się 

wzięły za to, przeprowadziły postępowanie spadkowe, dopiero właśnie my jako gmina 

mogliśmy od tych dzieci jako spadkobierców pozyskać 15 metrów Szanowni Państwo, a prawie 

2 lata szarpaniny z procedurami. Dziś już mamy własność gminy w 100 procentach jeśli chodzi 

o szerokość pasa jezdni, która jest wymagana według przepisów i rozporządzenia i też jest w 

budżecie zapisane właśnie tutaj projekt, aby ten trakt komunikacyjny był zrobiony, bo ile 

pieniążków by nie trafiło to tak naprawdę zawsze na tą infrastrukturę drogową najwięcej jest 

potrzeb. Jest też zaplanowany tutaj ten parking przy właśnie ośrodku zdrowia gdzie, o którym 

też mówiliśmy na Komisji, gdzie rzeczywiście potrzeby są, bo nie ma miejsc parkingowych w 

takim centrum. Jest też Szanowni Państwo, Fundusz Sołecki, gdzie on rośnie z roku na rok z 

czego się Państwo sołtysi cieszą, Pan Skarbnik może troszkę mniej, ale 403 tysiące złotych 

rocznie wydatkowanych środków właśnie na małe miejscowości na każdą miejscowość, gdzie 

mieszkańcy mogą decydować, na co chcą przeznaczyć te środki finansowe i to są rzeczywiście 

bardzo celowe wydatki, które służą rozwojowi choćby najmniejszych miejscowości. W 

zadaniach inwestycyjnych mamy też budowę tarasu widokowego ze schodami na Podgrodziu. 

Zadania tego nie zrealizowałam w tamtym roku. Pan Radny Bryła zrozumiał, że musimy 

posiłkować się środkami zewnętrznymi. Jest taka możliwość z polskiego ładu 98% 

dofinansowania, więc będziemy wnioskować o ten taras widokowy, o jego podświetlenie, żeby 

służył nam wszystkim, takie miejsce właśnie do zwiedzania, gdzie chcemy te zabytki chronić i 

też uwypuklać, żeby ten ruch turystyczny zwiększyć skoro mamy takie wsPaniałe tutaj 

dziedzictwo kulturowe, wobec tego cieszmy się chwalmy i pokazujmy. I jest też oczywiście 

przebudowa dalsza część doposażenia też świetlicy wiejskiej w Brzóstowej w ramach Funduszu 

Sołeckiego przypomnę, że 500 tysięcy ze środków unijnych właśnie było pozyskanych, ten rok 

będzie już rokiem końcowym bodajże do końca maja, odnośnie zakończenia tejże inwestycji w 

środku, też ważne zadanie a z funduszu mieszkańcy zadecydowali, że sobie doposażą 

wewnątrz świetlice. Również Szanowni Państwo, przebudowa Asnyka, Konopnickiej tworzone 

są w trakcie projektowania, bo żeby aplikować o środki, dzisiaj zmieniły się zasady Szanowni 

Państwo, trzeba mieć gotowy projekt, projektanci projektują, to nie chodzi o ich czas, że 

potrwa kilka miesięcy, ale o wszystkie instytucje, które muszą zaopiniować ten projekt- Wody 

Polskie, czasami potem jak składam do starostwa też są pewne tutaj zastrzeżenia i projekt idzie 

do poprawy. To proces długotrwały, ale nie mniej jednak nakierowany na to, żeby te projekty 

mieć, bo tylko z projektami dzisiaj możemy właśnie aplikować. Tutaj przebudowa drogi 

gminnej Boria Maksymilianów, tutaj właśnie rozmawialiśmy też z Panem Radnym jak poszukać 

nowego rozwiązania, żeby nie projektować tutaj odwodnienia tego odcinka 30 m, na które też 
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mieszkańcy czekają tak jak powiedziałam. Odkupiliśmy ten grunt od osoby, od przedsiębiorcy, 

ten grunt był zajęty pod hipotekę, hipoteka musiała być uwolniona wobec tego, potem 

mogliśmy dopiero zakupić, w tym roku jestem pewna, że to będzie zrobione, mam pewien 

pomysł na rozwiązanie właśnie tej sytuacji, oczywiście zgodnie z przepisami prawa, ale też 

żeby jak najszybciej właśnie to wykonać. Przebudowa tutaj parkingu mówiłam, są też 

przebudowy dróg gminnych poszczególne. Państwo doskonale wiecie również jest zakup 

działek pod inwestycje gminne tak, jak miejscowość Przeuszyn miejsca integracji dotychczas 

nigdy nie miało. Ja żałuję, proszę Państwa, to mówię takie luźne dywagacje, że ten zabytek, 

zespół dworski w Przeuszynie nie jest własnością gminy, niewiele brakło Szanowni Państwo, z 

Polskiego Ładu niewiele by trzeba po prostu, żeby zawnioskować o właśnie ten zabytek, byłby 

piękny obiekt na naszym terenie, gdyby był własnością gminy, a tak to jest kilku właścicieli, tak 

naprawdę nikogo i niszczeje, mieszkańcy nie mają się gdzie spotykać, dziś w tych realiach 

moglibyśmy o to miejsce zadbać i odrestaurować i naprawdę byłaby to nasza perełka a 

Przeuszyn zyskałby na swoim naprawdę wizerunku, mieszkańcy byliby zadowoleni i ja też. No 

ale tak się nie stało Szanowni Państwo więc mówmy o faktach, ale tak jak mówię, będziemy 

też robić zakup działki przy szkole podstawowej. Przez wiele lat Szanowni Państwo, autobus 

wysadzał uczniów na drodze ulicy Długiej, gdzie widniało pewne zagrożenie, będzie zatoka 

autobusowa na tym właśnie terenie robiona no i oczywiście skatepark dla dzieciaków, tam 

zdecydowałam, nie na stadionie, bo takie były oczekiwania i głosy rodziców, którzy do mnie 

przychodzili, że to będzie za daleko i słuszna inicjatywa, lepiej przy szkole taki całościowy 

kompleks będzie stworzony. Również Szanowni Państwo, tak jak wspomniałam, jest też zakup 

samochodu średniego ratowniczo- gaśniczego w Borii, gdzie Boria od 91 roku jednostka ma  

taki samochód jaki ma, więc on jest ciągle w remontach i wobec tego wystąpiłam i chcę 

doprecyzować, bo niektórzy myśleli że o nowy chodzi, nie proszę Państwa,  o używany, a z 

pieniędzy marszałka, są zasady dofinansowania, jak czytamy samochód używany średni można 

od Pana Marszałka pozyskać do 30 tysięcy. Te dofinansowania, co pisaliśmy to tylko na nowe 

samochody, w 50%, stąd też myślę, że za te pieniążki, które mamy w budżecie jeszcze 

poszukamy, to będziemy mogli kupić ten używany, kwestia czy dostaniemy dofinansowanie 

czy nie, dla mnie jest troszkę mała, bardzo byśmy chcieli jeszcze większe, prawda, bo do 60 

tysięcy jest do dużego samochodu ratowniczo-gaśniczego, no ale każde pieniądze się liczą, 

żeby tylko je dostać. Jest też przewidziane w tych zadaniach inwestycyjnych również  

umiejscowienie tutaj Ośrodka Pomocy Społecznej w tymże budynku, ponieważ chciałabym 

cały ten budynek zagospodarować, jako takie centrum i też Szanowni Państwo, poprawić 

warunki i standardy pracy pracowników OPS-u,  którym zadań przybywa, coraz więcej tych 

zadań i również te organy, które kontrolują typu sanepid, typu straż pożarna, niestety mają 

tutaj obiekcje, co do właśnie funkcjonowania tamtego obiektu, jako obiekt użyteczności 

publicznej, wobec tego chciałam, żeby tutaj się OPS przeprowadził, żeby to była kompleksowa 

już obsługa w naszej gminie wszystkich tutaj beneficjentów. To też Szanowni Państwo tak 

pokrótce te zadania inwestycyjne, które mi się w tym momencie nasunęły, bo ich jest 

naprawdę dużo, ale tak jak mówię tylko środki zewnętrzne pozyskane, te które chcę pozyskać, 

o które będę się ubiegać pozwalają po prostu nam się rozwijać, bo z własnego budżetu by 
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naprawdę było ciężko,  a wobec tego też tak jak Pan Skarbnik te rosnące koszty energii i 

materiałów budowlanych tak jak kosztorysowo projekt pewnej drogi wynosił do zrobienia 

tejże drogi 600 tysięcy dzisiaj proszę państwa to koszt 2 miliony 600, więc takie mamy ceny, 

prąd nam rośnie, gdzie tak jak mówię 100% mimo Wszystko wzrósł i jeszcze podatek VAT jest 

naliczany, więc jak płaciliśmy za energię oświetleniową uliczną 400 tysięcy to teraz około 

miliona. Ale z takimi wszystkimi podwyżkami mierzą się wszyscy, wszystkie samorządy, wobec 

tego wierzę, że pakiet pomocowy również trafi do gmin, żebyśmy mogli po prostu tutaj 

sprostać wszystkim oczekiwaniom, bo nie wyobrażam sobie, żebyśmy mogli tutaj wyłączać 

oświetlenie, pomniejszając właściwie bezpieczeństwo naszych uczestników ruchu drogowego, 

czy też pieszego. To nie tędy droga na to, ale nie mniej jednak te płace minimalne, które bardzo 

dobrze, że rosną, bo za dobrą pracę oferują godne wynagrodzenie, niemniej jednak 2 podwyżki 

3 490 zł i 3 600 zł od 1 lipca to też koszt pracodawcy i od tego wszystkie składki zusowskie. 

Takie wynagrodzenia Szanowni Państwo pracownikom się należą w świetle przepisów. 

Natomiast jeśli z takim pakietem wynagrodzeń zatrudniamy sprzątaczkę to też ten inspektor 

w referacie podatkowym, który ma 20 letni staż pracy też się pyta kiedy będę miał podwyżkę, 

bo chce zabrać tyle, co sprzątaczka tak naprawdę i ta hierarchia płac nam się tutaj spłaszcza, 

więc rolą każdego z nas, kierowników jednostek jest to, żeby pracownicy byli 

usatysfakcjonowani, żeby godnie zarabiali, bo dzisiaj praca urzędnicza, Szanowni Państwo nie 

jest zbyt chętnie podejmowana, bo wymogów jest wiele ustawowych, natomiast tak 

naprawdę to wynagrodzenie i pakiet zakresu obowiązków, których ciągle przybywa, jest 

rozszerzony, wobec tego widzę taką tendencję, że niewiele osób staje do tych właśnie 

konkursów. I jeszcze trzeba oczywiście spełnić te wymogi. Stąd też Szanowni Państwo, tak jak 

wspomniałam ten budżet to też programy prospołeczne, gdzie Państwo przed chwilą 

przegłosowali właśnie program lekowy, z którego coraz więcej osób korzysta i na który coraz 

więcej pieniążków przeznaczamy, bo zaczęliśmy od kwoty 18 tysięcy, 30 tysięcy na ten rok i 

też są to środki, które wygenerowaliśmy w ramach oszczędności programu Posiłek w domu i 

szkole, gdzie na początku wnioskujemy do 60%, a potem jeszcze składamy dodatkowy 

wniosek, żeby jeszcze o 20% tutaj zwiększyć dofinansowanie i uzyskujemy taką przychylność, 

więc ten program jest całościowo realizowany ze źródła zewnętrznego. Też bilet za złotówkę, 

najnowszy program, który służy seniorom jak się okazuje, w grudnia 2300 przejazdów. Jak 

sobie to przeliczymy to jest 7000 miesięcznie, są zadowoleni seniorzy, odciążyliśmy ich trochę 

od codziennych wydatków, jeżdżą na rehabilitację do lekarzy, na zakupy i rolą samorządu jest 

te dobre programy utrzymać. Tak jak wspomniałam również właśnie nie podnosiliśmy 

podatków mieszkańcom, aby Szanowni Państwo wspólnie konsekwentnie podjąć tą decyzję, 

żeby nie generować tych wydatków po stronie właśnie kieszeni naszego podatnika dlatego 

Szanowni Państwo, tak, jak wspomniałam na wstępie, i tak jak powiedział Pan Skarbnik kwota 

zadłużenia za tamten rok 1 950 000 zł, zmniejszone to zadłużenie zostało i zakończyliśmy 

nadwyżką. Tak jak mówię, pakiet startowy w postaci deficytu jest zauważalny, o tyle na koniec 

roku zawsze są te pozytywy. Ja wierzę, w te pozytywy, że tych pieniążków będzie napływać, że 

rząd zauważy te problemy samorządów, z którymi się borykamy, które nie są zależne od 

żadnego włodarza a elementami składowymi wielu czynników, stąd też tak, jak podkreśliłam 
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na początku, budżet jest prorozwojowy, tworzony w trudnych czasach, ale bardzo ambitny 

gdyż takich dochodów, takich wydatków jeszcze nie było generowanych ze strony właśnie 

tutaj gminy Ćmielów, ale chcemy się rozwijać, chcemy iść do przodu, chcemy pozyskiwać 

kolejne środki, no i będziemy na pewno przy każdej sposobności jako samorząd to czynić, 

dziękuję.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pani 

Burmistrz. Czy są jakieś pytania co do projektu uchwały?  

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem - Pani Przewodnicząca, 

Państwo Radni, Sołtysi, proszę Państwa faktycznie Pani Burmistrz tutaj miała rację 

powiedziała, że jest to budżet wyjątkowy, ambitny, no dochody, które w tej chwili mamy, 

głównie, tu chodzi o dochody majątkowe, naprawdę uległy zwiększeniu znacznemu dzięki 

funduszom z Polskiego Ładu. Proszę Państwa, trudno by było nie wykorzystać akurat tej 

sytuacji, aby nie wykorzystać tych funduszy, aby poprawić, podnieść standard życia 

mieszkańcom. Natomiast w związku z tym, myślę, że jeżeli chodzi o wydatki majątkowe, to 

sobie tutaj świetnie poradzimy. Zaplanowany mamy kredyt i te inwestycje mam nadzieję, że 

będą wykonane, chyba, że coś po drodze, będą jakieś trudności. Problem będziemy mieć 

jednak z dochodami i wydatkami bieżącymi, bo dochody, proszę Państwa bieżące znacznie są 

mniejsze od wydatków bieżących. Jest to różnica 4 200 000 i z tym troszeczkę będziemy mieć 

problem, bo na to nie można zaciągnąć kredytów. Jeżeli to tak, będę analizować, bo rok 2021 

to było to różnica 1 milion złotych, rok 2022 to już ponad 2 miliony, a rok 2023 planowane 

4 200 000, nie 200 całe, ale 4 182 000. Miejmy nadzieję, że rząd polski również zauważy tą 

trudną sytuację i pomoże nam właśnie w tej trudności związanej z bieżącym funkcjonowaniem 

gminy, bo dochody bieżące to trudności z funkcjonowaniem bieżącym gminy. Może Marszałek 

Województwa już tam planuje ogłosić nabór wniosków na tak zwane inwestycje projekty 

miękkie, czyli oświata. Mam nadzieję, że tutaj Pani Burmistrz i Gmina Ćmielów zostanie 

zauważona. Proszę Państwa, jeszcze mam takie pytanie, bo było dużo dyskusji na temat analizy 

budżetu, kwot, jeszcze mam takie pytanie uzupełniające do Pani Burmistrz. Z czego wynika 

kwota wolnych środków na kwotę 4 142 773 złote i na co ona zostanie przeznaczona, gdyż z 

tego, co analizowałam sobie, cały kredyt, który planuje wziąć Pani Burmistrz w wysokości 5 

980 000 zostaje przeznaczony na wkład własny do wszystkich planowanych inwestycji, 

włączając fundusz sołecki. Czyli proszę Państwa wszystkie inwestycje i fundusz sołecki będzie 

realizowany z kredytu, dlatego proszę tylko mi, żeby no Pani Burmistrz odpowiedziała, skąd 

mamy te wolne środki, bo nie mogę tutaj, no powiem szczerze, nie jestem fachowcem aż tak, 

żebym się, nie mogę znaleźć, czy jest to, pochodzi z jakichś funduszy, czy mamy takie środki na 

koniec roku na rachunku gminy? To jest jedno, bo już tak polecę jakby pakietem i jeszcze jest 

jedno zapytanie, mówimy tutaj o kwocie zadłużenia na koniec roku 2022. Proszę tylko 

powiedzieć jaka jest planowana kwota, planowana powtarzam, zadłużenia na koniec roku 

2023. Dziękuję.  
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Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, ja myślę, że po części zabierze głos Pan Skarbnik, który szczegółowo Pani 

wyjaśni, natomiast ja odniosę się, bo Pani powiedziała słowa, że Burmistrz zaciąga kredyt. Nie, 

Burmistrz nie zaciąga kredytu. Uchwała radnych, jestem władzą wykonawczą, co Państwo 

uchwalą to ja oczywiście wykonam, natomiast tak jak Pani Radna zauważyła, wszystkie te 

inwestycje na bazie Państwa wniosków, interpelacji, prawda, zostały wpisane do tego 

budżetu, ja nie starałam się tutaj niczego odrzucić, żeby ktoś nie miał pretensji, że coś jest 

niezrobione, coś nie wzięte pod uwagę; wiadomo, że w założeniach, jeszcze nigdy nikt nie 

zrealizował w 100% tych założeń, które są w planach, bo plany trzeba mieć i trzeba mieć 

oczywiście pozytywne nastawienie, więc ja też Pani Radna jak tylko pojawia się szansa, czy tak, 

jak mówię do oświaty, czy też choćby do Domu Kultury, gdzie Szanowni Państwo, w ramach 

współpracy tutaj ze Stowarzyszeniem Krzemienny Krąg mieliśmy występować właśnie o takie 

zadanie, jak zakup sceny, niemniej jednak Krzemienny Krąg ogłosił konkurs właśnie dla 

organizacji pozarządowych, gminy nie mogły przystąpić wobec tego Pani Dyrektor 

porozumiała się z MKS Świt i Świt wystąpił w imieniu tutaj nas, żeby taką scenę pozyskać, ta 

scena będzie przekazana nieodpłatnie i koszty wypożyczenia takiej sceny na wszelkie 

wydarzenia, których nie brakuje, tam w pakiecie to jest właśnie około 8 000 zł z oświetleniem. 

Ten koszt już nie będzie generowany, dodatkowo 250 tysięcy złożony wnioskek do 

Ministerstwa o dofinansowanie właśnie oświetlenia telebimu z ministerstwa Dziedzictwa i 

Kultury, więc posiłkujemy się za każdym razem jak jest nabór, a wpasujemy się w te kryteria, 

w te priorytety, mamy możliwość aplikowania właśnie z zewnątrz o te środki, bo tylko te środki 

zewnętrzne, tak jak właśnie na inwestycje Szanowni Państwo, one są rozpisane w kredycie 

bodajże Pan Skarbnik mówił 6 milionów tak, bo jeżeli mamy dofinansowania z zewnątrz, 

zauważcie Państwo, że ja nie zrobiłam żadnej drogi z własnych tak naprawdę funduszy  jak 

mogę posiłkować się środkami zewnętrznymi. Nawet ten taras widokowy na Podgrodziu, 

prosiłam Pana Radnego, żeby wyczekał, żeby miał cierpliwość do tego, żeby tych środków 

jednak nie generować z budżetu. Dzisiaj z takimi właśnie zamierzeniami się tutaj borykamy, 

jak choćby właśnie ten deficyt, który jest pakietem, tak jak wspomniałam wyjściowym, 

natomiast te dotacje, te subwencje, te źródła przekazywane, które mam nadzieję w tym roku 

rząd polski tutaj zapewni samorządom, będzie po prostu świadczyło o tym, że koniec roku 

będzie tutaj, skończy się w dobrych realiach finansowych. Tak jak mówię, generujemy duże 

wydatki, ponad 16 milionów z Polskiego Ładu, więc stąd po prostu ta różnica nazwana 

deficytem, nie zadłużeniem, tak jak mówię, zadłużenie 1 950 000 natomiast skąd te wolne 

środki to myślę już szczegółowo Pan Skarbnik przedstawi po prostu jako fachowiec. 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, może krótko odniosę się do tych pierwszych słów, które powiedziałem,  że 

to jest bardzo trudny budżet i to wymaga dobrej współpracy wszystkich nas tu obecnych na 

sali, bo mówiłem o tym, że wymaga to od nas złożonych oszczędności i wymaga również od 

nas pozyskiwania środków z zewnątrz. Jeśli chodzi o sprawę związaną z zadłużeniem jak to w 

ogóle wygląda w praktyce. Bo budżet jest pewnym planem, pewną prognozą, to nie ma nic 
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wspólnego z realizacją, później z wykonaniem tego budżetu. 2022 rok teraz zamykamy do 

końca tego kwartału będziemy mieli ścisłe kwoty, ale posłużę się tym co dotyczy  roku 2021 

już zamkniętego, jak to wyglądało. Jeśli chodzi o plan, czyli tak zwany budżet, to kończyliśmy 

ten 2021 rok deficytem w wysokości 3 682 511 złotych, a jeśli chodzi o wynik budżetu, czyli to 

co dotyczyło tego budżetu już po podliczeniu strony dochodowej i podliczeniu strony 

wydatkowej, zakończyliśmy ten rok nadwyżką 2 358 274 złote i 86 groszy, czyli z jednej strony 

byliśmy na minusie 3,7 miliona a skończyliśmy to na plusie 2 300 000, czyli de facto 6 milionów 

była różnica między prognozą, między budżetem, o którym dzisiaj mówimy, a tym w jaki 

sposób ten budżet był Drodzy Państwo zrealizowany.  

Nie mówię, że będzie tak i obecnie, bo mimo wszystko ten rok 2021 jak teraz z perspektywy 

możemy powiedzieć był bardzo spokojnym rokiem. Oczywiście były sprawy związane z innymi 

zagrożeniami, z COVID-em, ze zdalną pracą, jeszcze innymi sprawami, które na pewno 

utrudniały realizację pewnych zadań, ale Drodzy Państwo teraz borykamy się z totalnym 

kryzysem, nie tylko powiedzmy, może nawet w mniejszej skali to odczuwamy my tutaj na 

terenie gminy Ćmielów, ale to odczuwają nie tylko państwo polskie, ale też ościenne państwa. 

To jest, kryzys wiecie, Drodzy Państwo z czym związany i tutaj, żeby faktycznie wszystko 

odbywało się dobrze, racjonalnie, potrzebny jest Drodzy Państwo nam spokój. Potrzebny nam 

jest,  finanse się mają tak do tego, że niepotrzebne dyskusje niepotrzebne wypowiadanie 

swoich jakichś prywatnych decyzji później ma za sobą jakieś konsekwencje. Jeśli chodzi o rok 

budżetowy to była mowa o 1 950 000 po stronie, na minusie zakończony był po spłacie tych 

zobowiązań kredytowych, w niebagatelnej Drodzy Państwo kwocie 700 000 złotych. Drodzy 

Państwo wiecie, że uchwalając budżet, bo inaczej, by nie było możliwe ten budżet powiedzmy 

w jakiś sposób zrównoważyć, uchwalaliśmy to, że te 700 tysięcy złotych będzie pochodziło z 

kredytu, że my kredyt spłacimy kredytem. A Drodzy Państwo sami wiecie, że nie 

zapożyczyliśmy się w tym w ubiegłym roku na te 5 milionów, czy ileś tam milionów, które były 

przypisane w budżecie. Skończyliśmy tamten rok, który minął, który teraz rozliczamy dlatego 

nie mówię o jakichś takich precyzyjnych kwotach, skończyliśmy na dużym plusie. Oczywiście 

jest to pomoc z zewnątrz Drodzy Państwo, jest to tylko i wyłącznie to wsparcie, które dotarło 

ze strony rządowej do gminy w wysokości 3 milionów złotych, to uratowało nasze finanse, na 

to Drodzy Państwo liczymy również i w tym wypadku. Gminy jako całe, jako całość naszego 

kraju skierowały dwie petycje, konkretnie dwie petycje, które rujnują finanse publiczne. 

Powiem Państwu Drodzy wiecie dobrze, bo to jest publicznie i wielokrotnie poruszane w 

mediach i tutaj na sali mówiliśmy o tym, pierwsza  sprawa dotyczy funkcjonowania oświaty, 

bo tutaj nawet Pani Burmistrz tutaj zwróciła uwagę na takie dane, które też właśnie pokazują 

jak funkcjonuje system oświatowy, jeśli chodzi o stronę finansowalną to mniej więcej u nas 

jest około 10 milionów, tak w skrócie 5 677 000 mimo, że ona była większa niż w ubiegłym 

roku, ta subwencja oświatowa, której i tak brakuje nam ponad 4 miliony Drodzy Państwo, 

ponad 4 miliony brakuje nam na oświatę. Te wszystkie podatki gdybyśmy je w całości zebrali 

gminne, czyli podatek od nieruchomości, podatek rolny, podatek leśny i podatek od środków 

transportu to będzie około 3,5- 3,6 miliona, czyli nawet dodając wszystkie podatki do oświaty 
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to i tak kilkaset tysięcy nam jeszcze brakuje, podczas dyskusji, które tutaj się bardzo 

szczegółowo poszczególne jednostki omawiały swoje problemy, to Drodzy Państwo wiecie, że 

oświata tym momencie jest niedoszacowana, że nam brakuje jeszcze większej kwoty niż ta 

tylko wskazana, czyli bez pomocy z zewnątrz nie jesteśmy w stanie tego problemu udźwignąć, 

ale sami zauważacie, że te dyskusje, które się wokół finansów publicznych, finansów 

samorządów toczą, można liczyć, że taka pomoc będzie do gminy skierowana. Druga sprawa 

Drodzy Państwo, druga petycja, którą skierowały samorządy do strony rządowej dotyczy 

obsługi długu bo to, że my mamy rozpisane wszystkie nasze inwestycje w kredytach to tylko 

jest spowodowane tym, że my nie mamy środków własnych, ale to nie jest może istotne, czy 

my weźmiemy kredyt, czy my nie weźmiemy kredytu, bo kredyt jest po to żeby się rozwijać, 

bardziej samorządom chodzi o to, żeby te kredyty były na preferencyjnych warunkach, żeby 

później gminy były w stanie ten kredyt, który się weźmie obsługiwać, bo jest bolączką. Nie 

kredyt jest bolączką, tylko to, żeby go później obsługiwać i tutaj też jest zielone światło, żeby 

właśnie ten sposób, słyszeliście Państwo zapewne o tych ostatnich inicjatywach kredytowych 

Banku Gospodarstwa Krajowego, czyli jednym z tych banków, który jest oparty w 100% o skarb 

państwa, które pokazują, że w tanim zakresie można sprawy związane z kredytem otrzymać. 

Jeśli chodzi o tę sprawę dotyczącą, to jeszcze...  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem - Panie Skarbniku ja przepraszam, 

ale ja tylko jedno zadałam tylko pytanie, Pan mi tylko jednym zdaniem odpowie. Skąd się 

wzięły wolne środki i na co je Pan przekazuje i koniec. 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - To znaczy na zakończenie roku 

budżetowego tego, którego jesteśmy, można z grubsza powiedzieć, że jest około tego 4 200 

000. To są te pieniądze, które my fizycznie nie bierzemy z półki, nie bierzemy w kredycie bo, 

to jest niemożliwe, tylko my powiedzmy wypracowujemy sami w formie powiedzmy między 

innymi tego, że dostaliśmy te 3 800 000, to jest jeden z elementów tych wolnych środków, 

które teraz zaspokajają nasz budżet, to jest normalna sprawa ekonomiczna i mówiliśmy o tym 

podczas Komisji, ale powtórzę to, że wolne środki i nadwyżka budżetowa to są takie elementy, 

które dotyczą rozliczenia tych budżetów z lat poprzednich, ale jeszcze wrócę Drodzy Państwo 

przy tej okazji do Funduszu Sołeckiego, bo zapomniałem na ten temat się wypowiedzieć,  

Drodzy Państwo, tutaj jest spora grupka sołtysów, mnie się podoba fundusz sołecki, bo kiedyś 

pamiętam kilkanaście lat temu byłem nawet orędownikiem, jeszcze starsi sołtysi, którzy wtedy 

działali o między innymi nie starsi wiekiem tylko starsi stażem, pamiętają ale powiem jak to 

jest skonstruowany ten fundusz..,  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem - Panie Skarbniku ja naprawdę Pana 

przepraszam, proszę tylko jednym zdaniem, tylko niech Pan odpowie przeznaczam na to. 

Dziękuję i już jestem usatysfakcjonowana.  

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak – Ale o czym teraz mówimy? 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem – O wolnych środkach. 
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Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Nie, w ogóle Drodzy Państwo kredyty 

to ja podałem ten przykład 6 milionów przyoszczędzenia to w tym okresie bazując na 

wzrostach gazu, energii i wynagrodzeń to nie jest możliwe takie zaoszczędzenie. My te 

pieniądze już mamy, ale tych pieniędzy, które mamy, te 4 miliony, które mamy, to i tak nam 

nie wystarczy do tego, żeby wszystko odpowiednio funkcjonowało, bo czeka nas naprawdę 

Drodzy Państwo o tym nie mówimy. Bo mówimy jeszcze dorzućcie to, a jeszcze dajcie tamto, 

a dlaczego pieniądze na to się nie znajdują, taki kryzys przed nami jest Drodzy Państwo, że 

tutaj się trzeba zastanowić żeby przeżyć a nie żeby powiedzmy jeszcze mówić o tym, czy 

tamtym wydatku. Oczywiście łatwiej jest jeśli chodzi o sprawy inwestycyjne, bo bierzemy te 

kredyty ale teraz Drodzy Państwo, jak nie dostaniemy pomocy w obsłudze zadłużenia, to 

nawet jak byśmy chcieli brać kredyty, to w którymś momencie powiemy stop, że nas na te 

kredyty nie stać. A o funduszu sołeckim można wspomnieć? Bo chodzi o ciekawe takie 

spostrzeżenie tylko, co do wyliczania tej kwoty. Dlaczego jest to problemem jeśli chodzi, bo ta 

ustawa od wielu lat się nie  zmieniła i to się wylicza Drodzy Państwo z dochodów bieżących. 

Dlaczego to rośnie? To rośnie na podstawie takich środków, które w sumie my nawet nie 

mamy u siebie za bardzo, dodatek węglowy. Wcześniej był 500 plus wszystkie te dodatki 

osłonowe to też powodują wzrost funduszu sołeckiego, a te pieniądze na jakiejś zasadzie 

przychodzą wychodzą i my nawet złotóweczki z tego nie mamy, na obsługę tam 2 czy 3 procent 

nie raz się załapie, tylko Ośrodek Pomocy Społecznej i z tego tytułu te środki z funduszu 

społecznego z jednej strony idą w górę, a z 2 strony tam też jest mechanizm procentowy 

później zwrotu tych środków, ten mechanizm maleje, dlatego między innymi zobaczcie 

ościenne gminy, chociażby ta gmina, którą tutaj wcześniej wspomniałem o gospodarce 

śmieciami Bodzechów - oni nawet nie myślą, żeby wchodzić w fundusz sołecki, bo wiedzą, że 

gminy na to niestety przy takim układzie wyliczenia środków nie stać i tutaj jeszcze Drodzy 

Państwo, dlaczego mówię o tym funduszu sołeckim. Bo przyszły nowe interpretacje, my tu 

jeszcze wystąpimy o taką, żeby do nas była skierowana konkretnie, ale generalnie, jeśli chodzi 

o sprawy związane z tym, co można wydatkować ze środków na fundusz sołecki, z funduszu 

sołeckiego, jest interpretacja taka, że do zadań własnych gminy nie należą żadne spotkanie 

integracyjne i tą kwestionuje już teraz i praktycznie nie zwracając na to pieniędzy i Regionalna 

Izba Obrachunkowa też to kwestionuje, ja już sołtysom jesienią o tym wspomniałem, czyli 

dlatego jeżeli by w tam waszych wnioskach było coś takiego, to trzeba przy jakimś najbliższym 

spotkaniu sołeckim dokonać takiej zmiany, która by uchroniła te pieniądze dla samorządu, ale 

później nie spowodowała jakichś perturbacji prawnych i zwrotów, później z odsetkami tak 

wydanych środków, to tak na marginesie, ale do tego na pewno wrócimy tematu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem - Dziękuję bardzo, Panu 

Skarbnikowi. Dziękuję Panu Bardzo, chociaż tak naprawdę nie uzyskałam odpowiedzi, 

dziękuję. Panie Skarbniku, ja czuję się jakbym była karana, za to że zadaje pytania, bo tyle czasu 

Pan mówi.  
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Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Wolne środki są na rachunku bankowym i wolne 

środki są w 100% przeznaczone na zrównoważenie budżetu po stronie wydatków bieżących. 

To chyba pisze w tych materiałach.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem - Bardzo Panu dziękuję. Jeżeli nie 

doczytałam a Pana pytam to tylko wystarczyło jedno zdanie.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Bardzo dziękuję Panie 

Skarbniku. Czy są jeszcze jakieś pytania co do projektu uchwały? Proszę Pan Radny Piotr Małek. 

Głos zabrał Radny Piotr Małek - Prawie wszystko zostało powiedziane co chciałem, dodam 

tylko, że to już mamy 3 wersję tego budżetu i ona tak, jak widzimy, ona się zmienia nawet w 

ciągu tych 2 miesięcy, co myśmy dostali do końca listopada, do końca stycznia, więc na każdej 

sesji zawsze się zmienia uchwałą, Burmistrz też zmienia zarządzeniami, więc tutaj 

potwierdzam, ten budżet jest taki ryzykowny, bardziej nakreślony na życzenia, że nam wpłyną 

te pieniądze tak, jak w 2022 roku, ze względu na to, że PIT jest mniejszy, bo subwencja ogólna, 

wyrównawcza może być większa, może jakieś inne wpływy, no tutaj liczymy też na subwencję 

oświatową, ale, żeby się nie powtarzać, Panie Skarbniku, w tym budżecie, czego mi brakuje? 

Programy PROF, RPO, słyszymy tutaj KPO, słyszeliśmy tutaj związek Miast Północy czy tam 

KPO, które może będzie, czy my wtedy w tym budżecie, w budżecie na ten rok, mówimy o tym 

roku, czy będziemy przygotowani w razie czego na nowe jakieś środki, które mogą nam 

wpłynąć? Ja rozumiem, że Pan musi pod względem wydatków bieżących, bo to, co Pan uzyskał 

i oszczędności, które tam jakieś będą, może wpływy, to Pan będzie próbował równoważyć te 

wydatki bieżące; majątkowych, no to pewnie Pan się ograniczy na wykonanie zadań tych, 

których musi Pan wykonać czyli, na które mamy dofinansowanie no i mam nadzieję, że nie 

będzie trzeba się posiłkować kredytem na fundusz sołecki, bo tak jak w 2022 roku, jak Pan 

będzie miał bieżące, to nie będzie trzeba posiłkować się kredytem. To pytanie już zadałem, tu 

Pan dobrze wspomniał, ja wyczuwam, o co Panu chodzi, bo Pan mówi to co roku, o zasadność 

funduszu sołeckiego pod względem wydatków bieżących. Nie wiem, czy radni chyba wiedzą, 

że taka decyzja jest końca marca na przyszły rok czyli na 2024 w tym momencie możemy 

rozmawiać. Jeżeli Pan tak uważa to proszę stanowczo o tym mówić pod względem budżetu jak 

to jest no i trzeba wtedy wniosek i dyskusja. Chyba tyle dziękuję. 

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Jeśli mogę Pani Przewodnicząca, Wysoka 

Rado, Szanowni Państwo odpowiedzieć Panu Radnemu to do budżetu nie wpisujemy rzeczy, 

zdarzeń przyszłych i niepewnych. Do budżetu mamy wpisane te inwestycje, które chcemy 

zrealizować i są zależne tak jakby od działania gminy. Natomiast Szanowni Państwo KPO, 

środki z KPO, chyba wszyscy wiedzą w telewizji, że ich po prostu nie ma. Więc jak się pojawią, 

to na pewno dostaniemy. Otrzymaliśmy już takie jedno pismo, że program będzie 3 letni 

prawda jeśli chodzi o tworzenie tutaj miejsce przedszkolnych z KPO, ale proszę Państwa, to 

jest na dzień dzisiejszy, po prostu tylko samo pismo. W ślad za tym nie ma środków 

finansowych i tak jak Państwu wyjaśniałam, zarówno ten MOF porozumienie międzygminne, 

klaster energetyczny i też indywidualnie  będziemy wnioskować o środki unijne, jak tylko się 
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pojawią.  Również te nabory mają się ukazać najwcześniej w 2 połowie tego roku. Bo tych 

środków unijnych nie było w związku z tym nowym rozdaniem, były też zablokowane, Państwo 

oglądacie, czy wiadomości na jednym kanale, czy na drugim, jaka była tutaj rzeczywistość, jakie 

realia, nie mnie oceniać, ale samorządy wszystkie czekają na te unijne, z unijnych udało się 

pozyskać właśnie te 500 tysięcy na świetlice  więc dlatego to zadanie zostało wpisane a jak 

aplikujemy, składamy wniosek Szanowni Państwo, my nie mamy obowiązku wprowadzać do 

budżetu to, co mówię było zdarzeniem przyszłym i niepewnym. Jeżeli otrzymujemy już 

informację promesy to wtedy Państwo radni decydują o wpisaniu do budżetu i to jest ten 

właściwy moment, kiedy będziemy się posiłkować środkami zewnętrznymi. Natomiast no 

fundusz sołecki, jak Państwo zauważacie, że w całości jest w kredycie, natomiast no czy Pan 

Skarbnik będzie się wypowiadał na temat tego funduszu sołeckiego myślę, że to jest po prostu 

działanie prorozwojowe funkcjonowanie takiego funduszu i nie wyobrażam sobie, że 

bylibyśmy Pan Skarbnik, czy ja decydentami w tej kwestii, żeby jego nie było prostu, bo 

wnioski, które są składane, owszem, są pewne zastrzeżenia, tak jak Pan Skarbnik powiedział 

na co musimy też zwrócić uwagę, jak są spotkania integracyjne i są kupowane produkty 

spożywcze, no to właśnie już Regionalna Izba Obrachunkowa na takie coś nie zezwala. Stąd też 

pewnie będzie na spotkaniu mówione do wszystkich Państwa Sołtysów, żeby te wnioski były 

tak jednostkami inwestycyjnymi, nie spożytkowanymi na bieżące jakieś wydarzenia gdzie 

zakupione są artykuły spożywcze, to już Regionalna Izba Obrachunkowa zauważyła jako 

nieprawidłowość. W związku z tym to kwestia właśnie przekazania tychże informacji, 

natomiast może tutaj w moim odczucie, o ile po prostu jestem proszę Państwa pesymistą, 

gdybym nie była to nie byłabym w tym miejscu, w którym jestem, wobec tego liczę naprawdę 

na te pieniądze rządowe ogromnie, w tamtym roku rząd dał i myślę, że w tym roku też 

dostrzeże tutaj nas jako włodarzy i mieszkańców przede wszystkim, bo my tylko wykonujemy 

te zadania na zlecenie, beneficjentami są nasi mieszkańcy, żebyśmy mogli zabezpieczyć te 

właśnie bieżące potrzeby, choćby doświetlenie ulic właśnie, żeby nie wyłączać tego 

oświetlenia, płacić regularnie wszystkie zobowiązania i jeszcze mierzyć się dodatkowo z 

przetargami, które kształtują takie dość wysokie ceny, gdzie tak jak mówię, nam udało się 

wszystkie przetargi przeprowadzić właśnie po tych, w tych ramach finansowych, które 

zaplanowaliśmy według kosztorysu. To dzisiaj rzecz, która może nie jest tak zauważalna, ale 

jest dużym osiągnięciem i przy każdym przetargu naprawdę również towarzyszy stres, żeby to 

jednak realizować i żeby pojawił się wykonawca, który zaoferuje taką cenę na jaką gminę stać. 

To wszystko się działo, to wszystko się dziać będzie, dlatego że nam wszystkim przyświeca 

jedno, przede wszystkim rozwój, przede wszystkim pozyskiwanie środków, przede wszystkim 

po prostu możliwość powiedzenia mieszkańcom, że te zapisy, które są w załączniku numer 4  

będą mogły być realizowane. A już mówię, co do realizacji tutaj w ramach wykonania samych 

inwestycji, to jak tylko pojawia się szansa, zawsze aplikujemy o te zewnętrzne środki, bo dzięki 

nim możemy się rozwijać. Dziękuję.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję Pani Burmistrz. 

Proszę Pan Radny Jacek Bryła.  
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Głos zabrał Radny Jacek Bryła - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, ja mam tu pytanie 

do Pana Skarbnika, ponieważ fundusz sołecki zapewnia, można powiedzieć taki 

zrównoważony rozwój mniejszych miejscowości, i wiązało się to ze zwrotem pewnych 

środków z województwa, jeżeli dobrze pamiętam to gmina odzyskała w 2021 roku około 60 

tysięcy. Pan mówił, że te przeliczniki w tej chwili są niekorzystne. Gdyby gmina wydała te 

pieniądze to tych 60 tysięcy rozumiem by nie było w gminie? I jak to się w tej chwili 

przedstawia, czy faktycznie jest szansa, że jeżeli te 400 tysięcy będzie wydane prawidłowo, jaki 

tor tych środków może wrócić do gminy? Bo tu wspomniał Pan, że niekorzystne te przeliczniki 

się zaczynają pojawiać. Dziękuję.  

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Zobaczymy, jak będzie wyglądała 

realizacja, ale korzystne to nie jest Drodzy Państwo, jeżeli powiedzmy dostajemy zwrot 40 

tysięcy, podczas gdy część tych zadań, gdybyśmy aplikowali niezależnie od funduszu 

sołeckiego, w najgorszym wypadku byśmy dostali 50 na 50. To to już jest sprawa związana z 

niekorzystnością zadań inwestycyjnych, które są z funduszu sołeckiego wpisane, bo wtedy 

obowiązuje tak zwany zakaz podwójnego dofinansowania i praktycznie jesteśmy w tych 

zadaniach, które zostały w fundusz sołecki wpisany już ulokowano. Raz, dwa jeśli chodzi o 

wydatki bieżące to gro tych wydatków praktycznie powoduje, że one nie przynoszą za jakieś 

tam, takich głębszych korzyści dotyczących budżetu. Ale no cóż my mówimy, jest fundusz 

sołecki podjęty i trzeba będzie go realizować, no bo teraz nie mamy wpływu żadnego Drodzy 

Państwo, żeby go nie realizować, to nawet nie warto dyskutować na temat funduszu 

sołeckiego, tylko ja tak powiedziałem, chodziło mi o to, że mechanizm jest bardzo 

niekorzystny, bo dla takiej biednej gminy, bo niestety nie jesteśmy bogaci trzeba przyznać, to 

my jak robiliśmy, czy 500 plus pieniądze, czy nawet teraz ten dodatek węglowy to są milionowe 

sprawy i my od tego odciągamy pieniądze z funduszu sołeckiego. Gdyby to dotyczyło naszych 

podatków, naszych opłat jest ok, bo my tam powiedzmy wygospodarowaliśmy jakieś pieniądze 

i chcemy część tych pieniędzy przeznaczyć dla mieszkańców, a jeżeli te pieniądze 

przeznaczamy w ramach dodatku węglowego, czy innych spraw, bo to niestety, no to kto by 

powiedzmy no to proszę zobaczyć, jak działają ościenne gminy, jak chociażby gmina 

Bodzechów i tam, jakie tam narady się toczą, to trudno określić, że to jest faktycznie jakieś 

przedsięwzięcie prorozwojowe skoro praktycznie później nie mamy wielkiego wpływu na to, 

jakie pieniądze są wydatkowane, a w niektórych zadaniach można by było dzięki temu, żeby 

to było zadanie typowo związane z samorządem gminnym, pozyskać dużo większe pieniądze 

niż właśnie te około 20% czy tam, bo to co roku się zmienia i na ogół się zmienia tu, te środki, 

które otrzymujemy od wojewody na funkcjonowanie funduszu sołeckiego. Ale ja wiem i nawet 

nie dyskutuję jak mówimy o funduszu sołeckim, żeby go ograniczyć, no bo to są pewne 

przyzwyczajenia, jak ktoś się przyzwyczai do czegoś, to naprawdę trudno Drodzy Państwo 

powiedzieć później, że no to jest złe. I dlatego tutaj to nie ma sensu dyskutować, bardziej tutaj 

te głosy, które tutaj Pani Burmistrz między innymi powiedziała, chodzi o to, żeby te zadania 

faktycznie wpisały się w taki pro inwestycyjny rozwój gminy jako całości, o tutaj w wypadku 

na przykład Pana Radnego Szczęsnego, czy Pana Radnego Małka, czy tych osób, które 
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przeznaczały wręcz te środki na świetlice, na takie rzeczy, które zostawiały tam trwały efekt w 

danej miejscowości, to wspomogły te wydatki, które gmina ponosiła z budżetu. I dlatego tutaj 

bardziej chodzi o racjonalność wydatkowania, o z resztą o tutaj Pan Bonarek, tak pamiętam te 

wnioski, bo były one realizowane, które ze sobą coś trwałego wniosły i dlatego tutaj nie ma co 

dyskutować o funduszu sołeckim, bo jest i przynajmniej jakiś czas będzie, ale dobrze żeby one 

były te środki wydatkowane dla pożytku nie tylko w danej miejscowości danego sołectwa, ale 

no dla całej gminy, by jakiś tam efekt to przynosiło później przy ich realizacji. A jeśli chodzi o 

te sprawy Unii Europejskiej, tych środków to faktycznie ostatnia inwestycja, która była 

wykonana za środki Unii Europejskiej, jest realizowana- to jest świetlica w miejscowości 

Brzóstowa z programu PROW. Na razie stara perspektywa się zakończyła a z utęsknieniem 

czekamy na nowe środki na nową perspektywę, jak będzie perspektywa, jak będziemy 

wiedzieli jakie wnioski, kiedy one mają być realizowane, to wtedy będziemy do tego 

przygotowywali budżet, bo nas nie stać na to, żeby jeszcze w jakichś szufladkach, bo nawet jak 

mówimy, nieraz Drodzy Państwo, rezerwy, czy o środkach na fundusz sołecki, to nie są takie 

środki powiedzmy, które już tam są w szufladzie zaklepane, tylko to są środki, które na bieżąco 

musimy uciułać z naszych podatków czegokolwiek innego. Tak samo tak zwana rezerwa na 

zarządzanie kryzysowe. W ostatniej chwili dając tą wersję musiałem jeszcze przeliczyć sprawy 

związane z wydatkami bieżącymi i okazało się, że trzeba jeszcze 11 tysięcy dorzucić do 

zarządzania kryzysowego.  

Radny Rady Miejskiej Jacek Bryła – Dziękuję bardzo Panie Skarbniku za wyczerpującą 

odpowiedź. Z tego względu chcę, że gdyby gmina wydała te pieniądze nie nazywając tego 

funduszem sołeckim, to wtedy mogłyby powstać większe oszczędności niż ten spływ środków 

zewnętrznych do gminy. Także to jest faktycznie do przemyślenia, bo wydawało nam się 

zawsze, że ten fundusz sołecki, ponieważ odzyskujemy część pieniędzy, jest czymś korzystnym 

dla gminy i dla naszego rozwoju, natomiast z tej wypowiedzi wynika, że gdybyśmy te pieniądze 

zainwestowali, ale nie w ramach funduszu sołeckiego, moglibyśmy uzyskać jakieś zewnętrzne 

dofinansowanie i wtedy w sumie to by było korzystniejsze dla Gminy.  

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Gdyby było bardzo takie korzystne to 

by trzeba było sięgnąć do statystyki, ile gmin na terenie kraju ma fundusz sołecki to wtedy 

odpowiedź sama się nasunie.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – No to już do analizy, ja tylko spuentuję. Ja 

tu się wypowiem jako sołtys m.in., przewodnicząca rady, sołtys miejscowości, koleżanki i 

koledzy Panie Skarbniku praktycznie chyba wszyscy złożyli, to inwestycyjnie, może z jakimś 

małym poślizgiem jedno sołectwo, czy dwa, i to są inwestycje w naszych miejscowościach, my 

to traktujemy też jako inwestycje. Nie idziemy do Pani Burmistrz, że chcemy na przykład taki 

stół, czy grill kupić, czy coś, kupujemy, to też przeznaczamy na drogi, na kruszywo, też 

przeznaczamy, to mi się wydaje, że idąc za Panią Burmistrz ja też podtrzymuję, że fundusz 

sołecki powinien być. Tyle spuentowałam dziękuję, proszę Pan Radny Maruszczak. 
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Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Dariusz Maruszczak - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Pani Burmistrz, Panie Skarbniku, Pani Wiceprzewodnicząca zadała pytanie, jakie zadłużenie 

będzie na koniec 2023 roku i chyba nie dostaliśmy odpowiedzi, czy mi umknęło coś? 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - To znaczy o! Tutaj słusznie mówimy o 

planowanym. Drodzy Państwo 1 955 980 tj. 7 930 000 minus 650 000 zwrotu ze starych tych 

tj. około 7 280 000. Tylko ja dałem przykład tych 6 milionów, gdzie jak się ma planowane do 

realnego zadłużenia, dlatego tu jest pewna taka sprawa związana nie z zadłużeniem, bo to jest 

sprawa związana z równowagą budżetową, czyli te strony dochodzą. Dochodowa plus 

przychody, a po drugiej stronie wydatki i rozchody i budżet musi być zrównoważony. To są 

środki, które powodują, że w ogóle my możemy wejść w jakiekolwiek inwestycje, ale Drodzy 

Państwo, jeśli chodzi o ten rok ,jest to szczególny i na pewno ja się nie zgodzę podpisać żadnej 

umowy na inwestycje, jeżeli nie będę miał przynajmniej przyobiecane przez bank pieniądze na 

pokrycie tej inwestycji, bo w tym wypadku to mamy kryzys. Wcześniej kryzysu nie mieliśmy. 

Teraz, żeby powiedzmy przystąpić do realizacji jakiś dużych, ważnych zadań, to trzeba mieć 

zabezpieczenie finansowe, czy w wolnych środkach na rachunku bankowym, czy przy 

obiecanych środkach związanych z kredytem. Nie mówię, że kredyt weźmiemy, tylko musimy 

już mieć otwarte transze na to, gdyby to zadanie faktycznie było realizowane, żeby mieć 

później na pokrycie tego zadania. Nie wyobrażam sobie, żeby zadłużać gminę i włóczyć się po 

sądach później z wykonawcami, że nie będziemy mieli do zapłaty za jakąś tam fakturę. Po to 

służy rozwój, po to służy powiedzmy kredyt, żeby wykonać tę inwestycję i później się nią 

Drodzy Państwo cieszyć a nie zabraniać kredytów i nic nie robić.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Panie Skarbniku czyli rozumiem gotowość 

bankową do kredytów tak?  

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - To znaczy, ja mówiłem przedwczoraj, są 2 

możliwości między innymi powiedzmy wszczęcie postępowania i określenie transzowości, czyli 

to jak gdyby przyobiecane zabezpieczenie kredytowe a wtedy bierzemy, w tym momencie 

lepiej, żeby to robić jak najpóźniej, bo chodzi o to żeby się nie obciążać jakimiś pieniędzmi, 

które by leżały na półce, i które by powiedzmy nie pracowały, to nie jest potrzebne ale żeby 

było zabezpieczenie, bo to jest sprawa, że my spokojnie śpimy, nie skończymy inwestycji i 

później powiemy, że nie mamy pieniędzy. Przepraszam, coś jest nie tak? Ja przepraszam może 

nie krzyczę, ze względu na wiek i słuch może nie ten, ale mam no niestety taki głos.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję, dobrze wytłumaczone Panie 

Skarbniku. Proszę Pan Radny Piotr Małek 

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Piotr Małek - Dziękuję. Panie Skarbniku za tą wypowiedź, 

tak, dobrze, że aż tak źle.  I tak moje pytanie, mówimy jak jest wszystko potrzebne a Pan 

Skarbnik mówi, że najbardziej pieniądze są potrzebne, Panie Skarbniku między pierwszym 

budżetem, który otrzymaliśmy a trzecim jest różnica ponad 300 tysięcy. Kilkanaście tysięcy jest 

na wydatkach majątkowych, przepraszam bieżących, a ponad 300 tysięcy na wydatkach 

majątkowych, inwestycyjnych. Tak w paru słowach, na czym by Pan tutaj ściął, no bo tu 
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słyszeliśmy na komisjach, że Pan pościnał 10% na jednostkach no i tutaj bym chciał, żeby Pan, 

krótko powiedział te 300 tysięcy na co to jest?  

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - To znaczy, jeśli chodzi, tak króciutko 

się wypowiem na ten temat. Jeśli chodzi o jednostki, to faktycznie trzeba tam przyoszczędzić, 

z dyskusji wynikało, że pewne sprawy, jakby okażą się nowe dochody, no niestety na wstęp do 

budżetu jakoś w całości muszą dojść, czy to do oświaty, czy gdzie indziej, ale jeśli chodzi o 

pierwotny budżet, to on faktycznie teraz jest większy, ale ma mniejszy deficyt. Został zdjęty 

kredyt w wysokości 370 tysięcy, czyli 370 tysięcy, które było wcześniej rozpisane wcześniej w 

wydatki inwestycyjne zostało zdjęte, ale to chodziło, o takie przyjrzenie się, trochę większą 

wiedzę mamy, jeśli chodzi o te wydatki w tym momencie, niż mieliśmy wiedzę w październiku, 

no podam tylko przykład, też nie będę teraz analizował, dwa takie większe ścięcia dotyczyły 

tutaj Podgórza, nie przepraszam Podgrodzia. Podgrodzia- tam żeśmy ponad 100 tysięcy 

przeznaczyli na sprawę związaną z tymi wydatkami własnymi i pojawił się program, który 

chcemy aplikować dotyczący zabytków i praktycznie został tylko w 10 tysiącach, czyli około 90 

czy tam 100 tysięcy na jednym zadaniu zostało ścięte, bo wcześniej była mowa o własnym 

wykonaniu, a teraz jest ten program, który bodajże nie wiem 2 czy 3 procent jest tylko wkładu 

własnego postawione takie minimum. Druga sprawa tutaj była na Komisji mowa między 

innymi, dlaczego jest zmniejszony bodajże o 50 tysięcy ten parking przy naszym urzędzie przy 

ośrodku zdrowia, na który też jako pracownicy z utęsknieniem czekamy. Tam jest sprawa 

związana z tym, że spory procent tych środków był związany z materiałami, no my chcemy 

zrobić go dobrze, ale też jeżeli jest możliwość wykorzystania teraz kostki powiedzmy, która w 

ramach rewitalizacji zostanie odzyskana, żeby ta kostka była tam zainstalowana na tej partii 

tam za urzędem. To tylko dwa takie przypadki, które już stanowią połowę tej kwoty. Też 

sprawa dotycząca, czy oświetlenia, czy czegoś tam, było to dokładnie analizowane wspólnie z 

inwestycjami, które już miały kosztorysy, które już miały powiedzmy takie bliższe informacje 

dotyczące tego, gdzie tam powiedzmy, jaki wkład własny może być przewidziany, a też mnie 

zależało, Drodzy Państwo, też o to, żeby były lepsze wskaźniki dotyczące kredytu, a na pewno 

to, że koło 400 tysięcy odeszło nam kredytów to wpływa na wskaźniki zadłużenia Gminy jako 

całości. Ten wskaźnik jest wyliczany w Wieloletniej Prognozie Finansowej w tych powiedzmy 

wzorach, które tam w WPF-ie funkcjonują i moim zdaniem to akurat bardzo dobrze, że akurat 

było to zracjonalizowanie pewnych wydatków inwestycyjnych przynajmniej po stronie planu 

wykonawcy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu Skarbnikowi. Czy są 

jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? Nie widzę, może ja Panie Skarbniku 

analizowaliśmy to na Komisjach Stałych Rady, wzorcowa uchwała ogólnokrajowa Pan 

powiedział- uchwała budżetowa, ja w kwestii paragrafu 11 "określa się maksymalną wysokość 

pożyczek udzielanych w 2023 roku do kwoty 200 tysięcy, w tym udzielonych przez burmistrza 

na okres nieprzekraczający roku budżetowego do kwoty 200 tysięcy”. Nie wiem, czy były 

kiedyś udzielane kredyty? Czy są udzielane? Bo nigdyśmy o tym nie wiedzieli. Czy to jest 

martwy paragraf po prostu?  
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Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - To znaczy przynajmniej w naszej 

gminie, jako naszej gminie, to to jest martwy paragraf. To kiedy było używane? Kiedy było 

używane, było kilka razy używane, wtedy kiedy robiliśmy na przykład te ścieżki rowerowe przez 

Stowarzyszenie, to wtedy była taka możliwość i to akurat może być tam 0 czy, bo tam do tego 

można powrócić, ale moim zdaniem to i tak jest w tym momencie to może nie istotne, bo 

gdybyśmy w takie  przedsięwzięcia chcieli wchodzić to byśmy musieli takie zadania najpierw 

wprowadzić do budżetu, a póki co w budżecie jeszcze takich zadań nie ma. To jest to tak zwana 

pomoc dla to tak publiczno- prywatnie, dla tych powiedzmy podmiotów, które na rzecz gminy 

wykonują i o co tutaj chodzi? Pozyskują oni środki z zewnątrz a my jak gdyby pożyczamy im na 

wkład własny, który później jest zwracany przez powiedzmy, w wypadku, to był Krzemienny 

Krąg i później te pieniądze wracają do urzędu. Dlaczego mówię, że to jest bezpieczne, bo to w 

wypadku naszym tylko dotyczy roczności. Większym problemem by było, gdybyśmy wyszli 

poza rok budżetowy, bo wtedy to faktycznie by wpływało na deficyt…  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dobrze Panie Skarbniku dziękuję za 

wyczerpującą odpowiedź. Są jeszcze pytania, co do projektu uchwały?  

Proszę o przedstawienie Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o projekcie 

uchwały budżetowej Miasta i Gminy na 2023 rok. Proszę bardzo Pana Skarbnika o odczytanie. 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - To jest uchwała numer 144/2022 VII 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8.12.2022 r. w sprawie 

opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Ćmielów na 2023 rok i tutaj ten projekt, który 

został wniesiony, no nawet z większym deficytem niż ten, który przyjmujemy, został 

zaopiniowany pozytywnie, jeśli chodzi o uchwałę budżetową w gminie Ćmielów na 2023 rok. 

W uzasadnieniu, może nie będę czytać samych podstaw prawnych. 

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak odczytał treść uzasadnienia uchwały: Burmistrz 

Ćmielowa spełniając wymogi określone w art. 238 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o 

finansach publicznych przedstawił Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Kielcach w dniu 15 

listopada 2022 r. projekt uchwały budżetowej Gminy Ćmielów na 2023 rok wraz z 

uzasadnieniem. Przedmiotowy projekt zgodny jest z art. 211 ust. 5 i art. 212 ustawy o 

finansach publicznych. Dochody budżetu przedstawione zostały w załączniku nr 1 do projektu 

w szczegółowości według działów, rozdziałów i źródeł (paragrafów). W załączniku nr 2 do 

projektu w takim samym podziale na działy, rozdziały i paragrafy klasyfikacji budżetowej, z 

wyodrębnieniem grup wydatków określonych w art. 236 ust. 3 i 4 ww. ustawy o finansach 

publicznych przedstawione zostały wydatki. Analiza wydatków zaplanowanych w załączniku 

nr 2 do projektu uchwały budżetowej wskazuje na to, że w odpowiednich działach klasyfikacji 

budżetowej zaplanowane zostały wydatki na zadania własne obowiązkowe. W załączniku nr 3 

ustalono limity wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia roku 

budżetowym 2023. Część wydatków będzie realizowana w postaci dotacji określonych w 

załącznikach: nr 10 dotacje przedmiotowe, nr 11 - dotacje podmiotowe, nr 12 - dotacje 

celowe. Planowane na 2023 rok wydatki budżetowe w wysokości 53.869.800 zł są wyższe od 
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planowanych dochodów budżetowych 43.319.800 zł. W związku z tym w § 3 projektu 

zaplanowano deficyt w wysokości 10.550.000 zł wskazując źródła jego pokrycia. Zgodność z 

prawem tej części projektu jest przedmiotem odrębnej opinii niniejszego składu. Prawidłowo 

zaplanowana została rezerwa ogólna gdyż stanowi ona wielkość względną wynoszącą od 0,1 

% do 1 % wydatków budżetu zgodnie z art. 222 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o 

finansach publicznych. Rezerwa na zarządzanie kryzysowe została określona zgodnie z art. 26 

ust. 4 ustawy z dnia 26 kwietnia 2007 r. o zarządzaniu kryzysowym. Zgodnie z art. 212 ust. 1 

pkt 8 ustawy o finansach publicznych zaplanowano dochody i wydatki z tytułu realizacji zadań 

określonych w: － ustawie z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska, － ustawie 

z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, － ustawie z dnia 26 

października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 

Zaplanowano również dochody i wydatki związane z realizacją zadań finansowanych ze 

środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład i 

Programu Inwestycji Strategicznych. W projekcie budżetu Gminy Ćmielów na 2023 rok 

spełniony został wymóg wynikający z art. 242 ust. 1 ustawy o finansach publicznych, zgodnie 

z którym organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego nie może uchwalić budżetu, w 

którym planowane wydatki bieżące są wyższe niż planowane dochody bieżące powiększone o 

przychody, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 5, 6, 7 i 8. Skład Orzekający zauważa jednak 

spełnienie powyższego wskaźnika przy założeniach opiniowanego projektu ma charakter 

minimalistyczny opierający się o kwotę zaledwie 107,00 zł. Na mocy uchwały Rady Miejskiej w 

sprawie wyrażenia zgody na utworzenie funduszu sołeckiego w projekcie uchwały budżetowej 

wyodrębniono środki na realizację przedsięwzięć. Upoważnienia zawarte w § 12 projektu 

uchwały budżetowej są zgodne z obowiązującymi w tym zakresie przepisami. Określony w § 

15 projektu uchwały budżetowej tryb ogłoszenia uchwały budżetowej jest zgodny z art. 13 pkt 

7 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów 

prawnych. 

W związku z tą uchwałą jeszcze raz przeczytam sedno do czego doszedł ten VII skład 

orzekający, postanowił „zaopiniować pozytywnie projekt uchwały budżetowej Gminy Ćmielów 

na 2023 rok”.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu 

Skarbnikowi. Proszę o opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w Ćmielowie o projekcie budżetu.  

Bardzo proszę Pani Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Halina Wójtowicz, Radna. 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Halina Wójtowicz - Opinia Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ćmielowie dotycząca projektu budżetu Miasta i Gminy Ćmielów 

na 2023 rok. Na posiedzeniu w dniu 25.01.2023 r. Komisja Rewizyjna przeanalizowała projekt 

budżetu Miasta i Gminy Ćmielów na 2023 rok. Komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała 

projekt budżetu na 2023 rok. Dziękuję. 
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Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Bardzo dziękuję Pani 

Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej. Proszę Panią Ewelinę Cieślikowską Przewodniczącą 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Porządku Publicznego. 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Porządku Publicznego 

Ewelina Cieślikowska - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Ćmielowie dotycząca projektu 

budżetu Miasta i Gminy Ćmielów na 2023 rok. W dniu 25 stycznia 2023 roku na posiedzeniu 

Komisja przeanalizowała projekty budżetów jednostek organizacyjnych Gminy Ćmielów na 

2023 rok ze szczególnym uwzględnieniem projektu budżetu Samorządowego Zakładu 

Wodociągów i Gospodarki Komunalnej w Ćmielowie. Następnie Komisja przeanalizowała 

projekt budżetu Miasta i Gminy Ćmielów na 2023 rok ze szczególnym uwzględnieniem 

wydatków inwestycyjnych, komisja zapoznała się również z uchwałą nr 145/2022 VII składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8 grudnia 2022 roku w 

sprawie opinii o projekcie uchwały Rady Gminy Ćmielów w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Ćmielów na lata 2023-2036. Zapoznała się również z uchwałą nr 

144/2022 VII składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8 grudnia 

2022 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Ćmielów na rok 2023, 

zapoznała się również z uchwałą numer 143/2022 VII składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8 grudnia 2022 roku w sprawie możliwości sfinansowania 

deficytu budżetu planowanego projektu uchwały budżetowej Gminy Ćmielów na 2023 roku. 

Ponadto Komisja stwierdziła, że projekt budżetu na 2023 rok i WPF zostały przedłożone do 

Rady w dniu 16 listopada 2022 roku. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Miasta 

i Gminy Ćmielów na 2023 roku 2 głosami za, jednym głosem wstrzymującym, troje radnych nie 

było obecnych przy głosowaniu.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pani 

Przewodniczącej Ewelinie Cieślikowskiej. Bardzo proszę Przewodniczącego Andrzeja, Radnego 

Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska o opinię.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Andrzej Bonarek - 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Ćmielowie dotycząca 

projektu budżetu miasta i Gminy Ćmielów na 2023 rok. Na posiedzeniu w dniu 25 stycznia 

2023 roku Komisja przeanalizowała projekt budżetu Miasta i Gminy Ćmielów na 2023 rok z 

uwzględnieniem wydatków na realizację programu zapobiegania bezdomności zwierząt, 

badania gleb oraz wydatków na budowę kanalizacji sanitarnej. Komisja przeanalizowała 

projekt budżetu Miasta i Gminy Ćmielów na 2023 rok. Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt budżetu na 2023 rok. Wszyscy członkowie Komisji Rolnictwa „za”.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu Andrzejowi Bonarkowi. Komisja Kultury, Oświaty, Zdrowia i Sportu w 

zastępstwie, bo Pan Przewodniczący jest na zwolnieniu lekarskim, Pan Radny Dariusz 

Maruszczak. 
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Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Dariusz Maruszczak - Opinia komisji Kultury, Oświaty, 

Zdrowia, Sportu Rady Miejskiej w Ćmielowie dotycząca projektu budżetu Miasta i Gminy 

Ćmielów na 2023 rok. Na posiedzeniu w dniu 25 stycznia 2023 rok komisja przeanalizowała 

projekt budżetu  Domu Kultury imienia Witolda Gombrowicza w Ćmielowie, Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Ćmielowie i Oświaty. Komisja przeanalizowała projekt zmian budżetu Miasta i 

Gminy Ćmielów na 2023 rok. Komisja zapoznała się również z uchwałą numer 145/2022 VII 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8 grudnia 2022 roku 

w sprawie opinii o projekcie uchwały Rady Gminy Ćmielów w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Ćmielów na lata 2023-2036. Zapoznała się również z uchwała 

numer 144/2022 VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 

8 grudnia 2022 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Ćmielów na 2023 

rok. Zapoznała się również z uchwałą numer 143/2022 VII Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8 grudnia 2022 roku. W sprawie możliwości 

sfinansowania deficytu budżetu planowanego w projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Ćmielów na 2023 rok. Ponadto Komisja stwierdziła, że projekt budżetu na 2023 rok i WPF 

zostały przedłożone do Rady w dniu 16 listopada 2022 roku. Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt budżetu na 2023 rok. Na 7 członków Komisji 4 za, 3 członków nieobecnych.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu 

Radnemu Dariuszowi Maruszczakowi. Pan Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Józef 

Nowak, proszę.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Józef Nowak - Komisja Budżetu i 

Finansów Rady Miejskiej w Ćmielowie, Opinia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w 

Ćmielowie dotycząca projektu budżetu miasta i Gminy Ćmielów na 2023 rok. Na posiedzeniu 

w dniu 25.01.2023 r. Komisja przeanalizowała projekt budżetu Miasta i Gminy Ćmielów na 

2023 rok. Komisja zapoznała się również z uchwałą numer 145/2022 VII Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8 grudnia 2022 roku w sprawie opinii o 

projekcie uchwały Rady Gminy Ćmielów w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Ćmielów na lata 2023-2036. Zapoznała się również z uchwałą nr 144/2022 VII Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8 grudnia 2022 roku w 

sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Ćmielów na 2023 rok. Zapoznała się 

również z uchwałą numer 143/2022 VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Kielcach z dnia 8 grudnia 2022 roku w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu 

nowego projektu uchwały budżetowej Gminy Ćmielów na 2023 rok. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt budżetu na 2023 rok- 3 głosy za, 2 wstrzymały. Za: Józef Nowak, Jacek 

Bryła, Piotr Małek. Wstrzymuje się: Katarzyna Nikodem, Jerzy Sykała. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję Panu Przewodniczącemu Komisji 

Finansów Panu Józefowi Nowakowi. Szanowni Państwo kolejny punkt naszych obrad jest 

podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy na rok 2023.  

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Ćmielów na 2023r. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - No to Pana Skarbnika projekt już był 

omówiony, o odczytanie tylko projektu uchwały, proszę. Pierwszą stronę, nie każę Panu 

Skarbnikowi całego budżetu czytać, Panie Mecenasie. Pierwszą stronę, cyferki Panie 

Skarbniku.  

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Uchwała numer, Rady Miejskiej z dnia, 

w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Ćmielów na 2023 rok.  

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4, pkt 9 lit. c, d, i ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (tekst jedn. Dz. U.2023. 40 z późn. zm.), art. 211, art. 212, art. 214, 217, art. 222 ust. 

1 -3, art. 235, art. 236, art. 237, art. 258 ust. 1, art. 264 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. 

o finansach publicznych i art. 111 ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa Rada Miejska w 

Ćmielowie uchwala, co następuje: ustala się dochody budżetu gminy w łącznej wysokości : 45 

782 400 zł, z tego: dochody bieżące 30 386 515 zł i b) dochody majątkowe 15 395 885 zł 

zgodnie z załącznikiem nr 1. § 2. 1. Ustala się wydatki budżetu gminy w łącznej wysokości : 55 

951 796 zł, z tego: a) wydatki bieżące 34 569 169 zł, b) wydatki majątkowe 21 382 627 zł 

zgodnie z załącznikiem nr 2. Ustala się limity wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia 

planowane do poniesienia w roku budżetowym 2023 zgodnie z załącznikiem nr 3. 3. Ustala się 

limity wydatków na inwestycje jednoroczne zgodnie z załącznikiem nr 4. Ustala się wydatki na 

programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej oraz 

innych źródeł zagranicznych, niepodlegających zwrotowi realizowane w roku budżetowym w 

wysokości: 678 378,10 zł, a) wydatki bieżące 128 378,10 zł, b) wydatki majątkowe 550 000,00 

zł. zgodnie z załącznikiem nr 2. § 3. Ustala się deficyt budżetu gminy w wysokości : 10 169 396 

zł, którego źródłem sfinansowania będą przychody z tytułu: 1. Kredytów długoterminowych w 

wysokości – 5 980 000 zł, 2. Przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku 

bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 

związanych ze szczególnymi zasadami wykonania budżetu określonymi w odrębnych ustawach 

- 46 623 zł, 3. wolne środki określone w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych w 

wysokości - 4 142 773 zł. § 4. Ustala się przychody budżetu w łącznej wysokości : 10 819 396 

zł. Rozchody budżetu w łącznej wysokości : 650 000 zł – zgodnie z załącznikiem nr 5. § 5. W 

budżecie tworzy się rezerwy: 1) ogólną w wysokości - 200 000,00 zł, 2) celowe w łącznej 

wysokości - 97 000,00 zł, w tym z przeznaczeniem na: a) na realizację zadań własnych z zakresu 

zarządzania kryzysowego - 97 000,00 zł. § 6. W ramach ogólnej kwoty dochodów i wydatków 

określonej w § 1 i § 2 wyodrębnia się: 1. Dochody i wydatki zł związane, tutaj „zł” trzeba 

skreślić, z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych 

odrębnymi ustawami, zgodnie z załącznikiem nr 6. I tutaj widzę, że numeracja jest też 1,2. 

Dochody i wydatki związane z realizacją zadań realizowanych na podstawie porozumień, 

umów między jednostkami samorządu terytorialnego, zgodnie z załącznikiem nr 7. § 7. W 

ramach ogólnej kwoty dochodów i wydatków określonej w § 1 i § 2 ustala się następujące 

dochody i wydatki finansowane z tych dochodów związane ze szczególnymi zasadami 

wykonywania budżetu wynikającymi z niżej wskazanych ustaw: 1 sprawa - dochody z tytułu 
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opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 1 227 300,00 zł. oraz wydatki 

na cele związane z pokrywaniem kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania 

odpadami komunalnymi w wysokości 1 227 300,00 zł. one są realizowane na podstawie 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach,  2. dochody z tytułu wydawania 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w wysokości 110 000 zł, przychody z art. 905 w 

wysokości 46 623 zł. oraz wydatki w wysokości 156 623 zł na realizację zadań określonych w 

programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz programie 

przeciwdziałania narkomanii i inne wydatki. Realizowane one są na podstawie ustawy o 

wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 3. Dochody z tytułu opłat za 

korzystanie ze środowiska i administracyjnych kar pieniężnych w wysokości: 10 000 zł oraz 

wydatki na finansowanie systemu ochrony środowiska w wysokości 10 000 zł – tu realizacja 

dotyczy prawa ochrony środowiska. 4. Dochody pochodzące ze środków Funduszu 

Przeciwdziałania COVID - 19 na realizację Rządowego Funduszu Polski Ład, Programu 

Inwestycji Strategicznych w wysokości 14 852 882 zł oraz wydatki na realizację zadań 

inwestycyjnych finansowanych ze środków Funduszu Przeciwdziałania COVID - 19 w ramach 

Rządowego Funduszu Polski Ład, Programu Inwestycji Strategicznych w wysokości 16 141 287 

zł i też tutaj podano podstawy prawne. § 8. 1. Ustala się plan przychodów i kosztów w łącznej 

kwocie zbiorczo, dla samorządowych zakładów budżetowych: przychody – 2 720 000 zł, koszty 

- 2 720 000 zł, zgodnie z załącznikiem nr 8. 2. Ustala się plan dochodów i wydatków w łącznej 

kwocie dla wydzielonych rachunków dochodów jednostek budżetowych: dochody – 239 200 

zł; wydatki - 239 200 zł, zgodnie z załącznikiem nr 9. § 9. Ustala się: 1. Dotacje przedmiotowe 

zgodnie z załącznikiem nr 10. 2. Dotacje podmiotowe zgodnie z załącznikiem nr 11. 3. Dotacje 

celowe zgodnie z załącznikiem nr 12. § 10. Ustala się limity dla zaciąganych w 2023 roku 

zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych, w tym: 

1. na sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie 2 200 000 zł, 2. na 

sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 5 980 000 zł, 3. na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań w kwocie 650 000 zł. § 11. Określa się maksymalną wysokość 

pożyczek udzielanych w 2023 r. do kwoty 200 000 zł - w tym udzielanych przez Burmistrza na 

okres nie przekraczający roku budżetowego do kwoty 200 000 zł. § 12. Upoważnia się 

Burmistrza do: 1. dokonywania przeniesień planu wydatków na uposażenia i wynagrodzenia 

ze stosunku pracy między rozdziałami i paragrafami wydatków oraz przeniesień pomiędzy 

planem wydatków na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy i planem innych 

wydatków bieżących, w ramach działów klasyfikacji budżetowej, 2. dokonywania zmian w 

planie wydatków na zadania inwestycyjne roczne w ramach działów, z wyłączeniem 

wprowadzania nowych zadań inwestycyjnych, 3. dokonywania zmian w planie dochodów i 

wydatków na zadania bieżące i na inwestycyjne w tym wieloletnie związanych ze:  zmianą kwot 

lub uzyskaniem płatności przekazanych z budżetu unii europejskiej, o ile zmiany te nie 

pogorszą wyniku budżetu; zmianami w realizacji przedsięwzięcia finansowanego z udziałem 

środków europejskich albo środków o których mowa art. 5 ust 1 pkt 3 ustawy o finansach 

publicznych, o ile zmiany te nie pogorszą wyniku budżetu; zwrotem płatności otrzymanych z 

budżetu środków europejskich.  Punkt 4. dokonywania zmian pomiędzy wydatkami bieżącymi 
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a wydatkami majątkowymi w ramach działu, za wyjątkiem wprowadzania nowych zadań 

inwestycyjnych oraz z wyłączeniem zmian kwot wydatków na przedsięwzięcia. 4. przekazania 

kierownikom jednostek budżetowych uprawnień do dokonywania przeniesień w planie 

wydatków, 5. lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych 

bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy. 6. zaciągania zobowiązań do kwot 

wynikających z limitów zobowiązań, o których mowa w § 10; udzielania pożyczek do wysokości 

kwot określonych w § 11. I § 12a W celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa upoważnia się 

Burmistrza do: 1. dokonania zmian w planie dochodów i wydatków budżetu, w tym 

dokonywania przeniesień wydatków między działami klasyfikacji budżetowej 2. dokonywania 

czynności, o których mowa w art. 258 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych 3. 

dokonywania zmian w planie wydatków budżetu związanych z wprowadzeniem nowych 

inwestycji lub zakupów inwestycyjnych przez jednostkę, o ile zmiana ta nie pogorszy wyniku 

budżetu tej jednostki. § 13. Ustala się wydatki do realizacji w ramach funduszu sołeckiego w 

wysokości 402 467,60 zł przeznaczone na zadania własne. Wykonanie Uchwały powierza się 

Burmistrzowi. I § 15. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2023 roku i podlega 

ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panie Skarbniku, to trzeba 

do oryginalnej, do podpisu te popraweczki tylko nanieść, te złotych, te punkt 1 nad 3 i budżetu 

budżetu na pierwszej stronie. Dziękuję bardzo Panu Skarbnikowi.  

Kto jest za przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku kto za, kto przeciw, kto się 

wstrzymał. Proszę o spokój Panie Radny! Proszę o spokój Panie Radny Nowak! W tej chwili 

trwa głosowanie!  

Chciałam jeszcze Radnym oznajmić, że Pan Radny z powodu przyczyn rodzinnych, musiał się 

zwolnić, stan jest 10 radnych. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy 

na rok 2023. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Ćmielów na 2023 r. poprzez przyciśnięcie 

przycisku.  

Uchwała została podjęta 9 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuję się” 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta i Gminy Ćmielów na 2023 r. - wynik głosowania, jest 9 głosami za, przy jednym 

głosie wstrzymującym się. Szanowni Państwo 15 minut przerwy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek ogłosiła 15 minut przerwy.  

Po przerwie wznowiono obrady. 



 
47 
 

Ad. 15.  Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy na 

lata 2023-2036. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Szanowni Państwo 

wznawiamy obrady po przerwie. Kolejny punkt obrad- punkt 15- podjęcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy na lata 2023 - 2036. Bardzo Proszę Pana 

Skarbnika o omówienie uchwały.  

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Może tak szczegółowo nie będę jej 

omawiał, bo za chwile będę czytał, tylko jeszcze zanim przystąpimy do omawiania WPF-u, w 

imieniu Pani Burmistrz również własnym, bardzo chciałbym Państwu Radnym serdecznie, 

ciepło podziękować, że przyjęliście ten budżet, pamiętamy o tym z resztą, co mówiłem na 

wstępie, jest to nasz wspólny budżet, my tylko tak skromnie uczestniczyliśmy w jego 

opracowaniu, ale bez teraz powiedzmy tych decyzji, które Państwo podjęliście, bez Państwa 

zaangażowania trudno by było cokolwiek dalej realizować, dlatego dobrze, że wspólnie 

uznaliśmy, że jest to taki przełomowy budżet, ale budżet na ciężkie czasy, dlatego myślę, że w 

ciągu najbliższych naszych sesji, zmian w budżecie, będziemy starali się jeszcze poprawić to, 

co by generowało jakieś dodatkowe oszczędności, być może będziemy starali  się również 

wyszukiwać nowych źródeł dochodów, aby faktycznie to, co zostało wpisane do budżetu 

zostało zrealizowane dla dobra mieszkańców Gminy.  

Jeśli chodzi Drodzy Państwo o uchwałę dotyczącą Wieloletniej Prognozy Finansowej, to jest to 

dokument, który też będzie ulegał wielokrotnym zmianom, bo w ciągu ostatniego roku 

budżetowego ta Wieloletnia Prognoza Finansowa zmieniana była kilkanaście razy, bo 

praktycznie za każdym razem, kiedy przystępujemy do zmian w budżecie, to zmieniają się 

pewne parametry dotyczące tej uchwały. Ja tak króciutko tylko wspomnę z jakich części się 

składa, pierwsza z nich dotyczy Wieloletniej Prognozy Finansowej, wpisuje się pewne prognozy 

dotyczące funkcjonowania gminy, na ile powiedzmy nasza wiedza nam pozwala, ale 

szczególnie bardzo dokładnie jest rozpisany dany rok budżetowy 2023, bo musi być to zgodne 

z tą uchwałą, która została przed chwilą przez Państwo przyjęta; na podstawie właśnie tych 

zapisów dokładnie ustawa określa się już tak w formie tabelarycznej sprawy dotyczące 

dochodów, jakie są źródła dochodów, które z resztą w opisówce do budżetu też zostały 

wymienione, również tak samo są omówione wydatki bieżące, na jakie tam powiedzmy 

kierunki te wydatki zostaną wydatkowane, ale również zostały omówione również wydatki 

majątkowe i tak jakbyśmy teraz porównywali wieloletnią prognozę finansową, jeśli chodzi o 

rok 2023, pokrywa się ona z tym, co przed chwilą zostało przyjęte z budżetem Miasta i Gminy 

Ćmielów na ten rok. Ale niezależnie od tego akurat ta prognoza jest wyłącznie przedstawiana 

dalej, czy to do Ministerstwa Finansów, czy do Głównego Urzędu Statystycznego, czy do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w wersji elektronicznej. Program został tak skonstruowany, 

żeby wyliczać pewne takie parametry, które później pozwalają podjąć ocenę, co do naszego 

budżetu, a przede wszystkim są to pewne wskaźniki budżetowe na podstawie artykułu 243 i 

242 ustawy o finansach publicznych. Tam, to szczególnie 7 strona, tam jest pewne średnie 
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ważone dotyczące tych zaszłości historycznych, które dotyczyły naszego budżetu, jak wiemy 

mamy teraz okres siedmioletni porównywania tych różnych wskaźników i tutaj Drodzy 

Państwo to, czy my możemy, powiedzmy zaciągać dalsze kolejne zobowiązania finansowe 

również jest związane z tym, czy my pewne wskaźniki spełniamy. Też szczegółowo omówiono 

tutaj w Wieloletniej Prognozie Finansowej stronę dotyczącą konstrukcji budżetu związanej z 

wydatkami i dochodami różnego rodzaju przedsięwzięć, które zostały wpisane w kolejnym 

załączniku nr 2 i też przy okazji szczególnie tutaj zwrócono uwagę na wydatki, które dotyczą 

artykułu 5 ustęp 1, 2 i 3 ustawy o finansach publicznych, mianowicie te wydatki, w których 

zakres wchodzą różne środki pozyskiwane z budżetu Unii Europejskiej. Tak właśnie ten wykaz 

przedsięwzięć do WPF, tak jak z resztą na komisjach żeśmy to szczegółowo omawiali, dotyczy 

Drodzy Państwo pewnych, to co jest związane z limitem na rok 2023 ma odzwierciedlenie, jeśli 

chodzi o nasz budżet z załącznikiem numer 3, czyli tabelą, która dotyczy wieloletnich 

przedsięwzięć, tam szczególnie właśnie określono konkretny tylko ten rok 2023. Ale te 

zadania, gdzie jest przypisana jakaś liczba jakaś kwota do 2023 roku to ona musi mieć, ma, 

jakieś odzwierciedlenie w tabeli, która jest elementem budżetu zarówno, jeśli chodzi o wydatki 

bieżące, również jeśli chodzi o wydatki majątkowe. Ja analizowałem szczegółowo, omawiałem 

tych tabelek numer 23 i akurat to, te same przedsięwzięcia, te same zadania zostały wpisane 

w tym załączniku przedsięwzięć z podziałem z resztą na 3 takie kategorie, pierwsza wydatki 

związane z tym, że tam również istnieją środki z budżetu Unii Europejskiej, druga sprawa to 

zerowe wykonanie i zerowe przedsięwzięcia, gdzie uczestniczymy w jakichś porozumieniach 

czynnikami prywatnymi, tu akurat do tej pory nie mamy takich inwestorów strategicznych, 

którzy by chcieli partycypować w naszych inwestycjach i żeby chcieli to robić na podstawie 

przepisów, które dotyczą właśnie tego partnerstwa prywatno-publicznego, czyli w tym 

wypadku tego nie ma. A ostatnia sprawa dotyczy wszystkich innych przedsięwzięć, szczególnie 

tychże, które są współfinansowane z budżetu państwa. Do tych parametrów został tu 

dołączony załącznik numer 3, mianowicie wyjaśnienia, które też pokrywają się jak Państwo 

zauważyliście, nie tylko z tymi tabelami Wieloletniej Prognozy Finansowej, ale również są one 

związane z tymi parametrami, które wpisane są do budżetu zwłaszcza, jeśli chodzi o te zadania, 

o te przedsięwzięcia, które dotyczą tego roku budżetowego, roku budżetowego 2023. Tak 

krótko przedstawiłem ten cały schemat Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję Panu Bardzo, Panu Skarbnikowi. 

Ja tylko tak w kwestii chciałam zapytać, strona 3, tabelka 18, jak mam to rozumieć? Na 

wynagrodzenia składki naliczone: w 2022 było 14 828 364,74 złotych,  na 2023 rok jest 

planowane wynagrodzenia 15 120 575,01 złotych, a natomiast w 2024 roku  jest planowane 

13 000 500 . To co się ma tutaj zadziać? Nie wiem, zmniejszenie zatrudnienia, zmniejszenie 

płac…  

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Nie, jeśli chodzi o ocenę Regionalnej 

Izby Obrachunkowej i w ogóle jeśli chodzi o te prognozy, one muszą być adekwatne w danym 

roku budżetowym. To akurat jest tylko jakaś prognoza, w tym momencie akurat no nie zajmuję 

się prognozowaniem na przyszłość, w dalszym etapie jeśli chodzi o lata przyszłe one nie 
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podlegają ocenie i jeżeli by Szanowna Wysoka Rada chciała, to można poświęcić powiedzmy 

następnym razem troszeczkę uwagi na to, żeby faktycznie zrestrukturyzować na te następne 

10 lat prognozę finansową, ale w tym wypadku Drodzy Państwo jest tyle niewiadomych 

dotyczących tego roku, więc już nawet nie próbuję, nie próbuję tego robić w lata przyszłe, 

chociaż mam zaproponowany teraz nawet taki program, który to ułatwia, powiedzmy tam 

wpisuje się pewne parametry dotyczące spraw związanych z inflacją i wtedy na pewno kwoty 

te byłyby inne, ale akurat te kwoty nie powodują jakichś tam przyrostów środków powiedzmy 

pieniężnych, czy czegokolwiek innego, gdyby Regionalna Izba Obrachunkowa by zastrzegła te 

lata następne, żeby tą prognozę zmienić no to wtedy będziemy musieli się nad tym pochylić.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo, tylko mówię, że różnica 

między 2023 rokiem a 2024 jest 1 620 575 złotych. To bardzo dużo. 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Z tego powodu, że 2023 jest to kwota 

przejęta przez system z naszej uchwały budżetowej a tamto jest tylko prognoza dotycząca, 

praktycznie te kwoty są powielone na następne lata. Można by się tym pobawić, ale no nie 

jestem w stanie przynajmniej póki nie będzie takiego wymogu ustawowego prawnego, to 

zrobić. Ale postaram się, żeby te cyfry były inne, no na pewno ten budżet na przyszłe lata 

będzie zdecydowanie większy niż to przedstawiono w tym załączniku tylko, no w tym wypadku 

akurat na wskaźniki tegoroczne to nie ma żadnego znaczenia. Znaczenie ma bardziej 7 lat do 

tyłu, jeśli chodzi o sprawę dotyczącą funkcjonowania budżetu jako całości i na tej podstawie 

akurat my jesteśmy z resztą tutaj z tych informacji, które Drodzy Państwo przekazaliście z 

poszczególnych Komisji to właśnie analizowaliście tą opinię do WPF-u, właśnie na podstawie 

tych parametrów tegorocznych, tam przede wszystkim zwrócono nam uwagę, żeby wskaźniki 

dotyczące tych tabel przedsięwzięć mianowicie, żeby one były jakby takie zbieżne z tym 

zapisem, który dotyczy załącznika nr 3 i też, żeby te limity dotyczące tej kolumny, limity 

zobowiązań były sumą wszystkich tych wskaźników, które dotyczyły tych lat w budżecie, bo 

akurat to ja po tej właśnie opinii, którą dostałem, jeśli chodzi o Wieloletnią Prognozę 

Finansową, to właśnie doprowadziłem do takiego stanu, żeby był zgodny z tymi aktualnymi 

wytycznymi dotyczącymi tego jak ten WPF ma funkcjonować.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo, jak już jestem przy głosie, 

Panie Skarbniku strona 11 z tabelki 18- informacja o spełnieniu wskaźnika z wpłaty 

zobowiązań, w okresie 243 ustawy mamy wskaźniki na nie, w 2023 mam na tak, 4 na nie i 5 na 

nie, następne pozostałe mamy na tak. Co to jest?  

A przepraszam mam inny projekt budżetu. Tylko te wskaźniki, co to jest? 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Te wskaźniki, ten wskaźnik jest 

związany z tym, jak to wylicza go system, w związku z tym już mam, jeśli chodzi, zaraz dojdę 

do tego na, strona 11, no ja widzę, 2024 pierwsza rubryka i druga rubryka, nawet wtedy było 

zauważyliście Drodzy Państwo w opinii możliwe jest, bo wspomagamy się przedsięwzięciami, 

które wskazały później na ten wskaźnik 808 4 1 na tak, i to jest już wystarczające, żeby budżet 

spełniał normy. Jest nie, nie - to przede wszystkim chodzi o zrównoważenie budżetu, jeśli 
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chodzi o, tegorocznego, jeśli chodzi o wydatki, stopień dochodów bieżących do wydatków 

bieżących, bo też to się bierze do wzoru, wprowadzając powiedzmy te przychody dotyczące 

wolnych środków i dotyczące nadwyżki, powoduje to, że w następnej rubryce istnieje tak. Ale 

tutaj to trzeba też nad tym popracować, między innymi dlatego powiedziałem, Drodzy 

Państwo, że jest to budżet naprawdę bardzo ambitny, jakby o tym nie mówić, ale bez naszej 

współpracy, bez tego, że będziemy wszyscy tutaj, nie tylko Pani Burmistrz, nie tylko Skarbnik, 

ale wszyscy będziemy szukali racjonalnych rozwiązań, oszczędności, ale również i szczególnie 

dotyczy tutaj Pani Burmistrz jej służb, również mnie, tych środków, które napłyną z zewnątrz, 

to wtedy na pewno będą lepsze parametry. W tym momencie budżet jeszcze, poza tym, 

Drodzy Państwo, WPF jest oparty jest o to założenie, bo inaczej nawet by było na tak 

parametry i one są w tym momencie na tak, ale WPF to ma szczególnie, jak ja tutaj często 

zwracam się do tych zewnętrznych czynników, jest wzór dotyczący Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, oparty na dość dziwnym założeniu. Mianowicie wzór jest wyliczany na podstawie 

wykonania za lata poprzednie, ale jeśli chodzi o to, co dajemy w listopadzie i to co praktycznie 

jeszcze w tym momencie znajduje się w tych głównych parametrach budżetu, dotyczy planu, 

bo tak jak z resztą mieliście Drodzy Państwo wgląd do ustawy o finansach publicznych, to 

dotyczy to planu na koniec 3 kwartału, czyli do wskaźnika naszego zadłużenia jest 

przyjmowany plan dotyczący, czy tego, co wychodzi nam na 30 września, podczas gdy w 

naszym wypadku to akurat jest najgorszy z możliwych wariantów, bo my na koniec września 

to mamy gdzieś 5 milionów do tyłu. Gdyby to było zastosowane, nawet w mojej  prognozie, 

która była podana dotycząca już zerowego zadłużenia za ubiegły rok, to te wskaźniki by poszły 

w górę. Dopiero one będą miały odzwierciedlenie przy następnym budżecie i znowu będzie 

tak, że będzie najbliższy rok tak, a później zobaczymy jak to będzie. W każdym razie moim 

zdaniem to ustawodawca powinien jak najszybciej dokonać zmiany tej ustawy o finansach 

publicznych, wyliczeniu tego wskaźniki, bo dla wielu gmin, gminy nieraz sztucznie kombinują 

coś z tym 30 września, żeby powiedzmy obniżyć maksymalne zadłużenie później z powrotem 

wrócić, ja tego nie robię pod kątem wskaźników, ale fakt jest taki, że do tego wskaźnika i do 

tego, czy to wychodzi tak czy nie, to jest podany we wzorze nasze zadłużenie na 30 września, 

a 30 września to nie jest wykonanie zadłużenia, nie jest to, co zadłużenie zostało zrealizowane, 

tylko to, co dotyczy właśnie tej pewnej prognozy, a tutaj mieliśmy najgorszy z możliwych 

wariantów, bo później jak wiecie Drodzy Państwo przyszły te środki to, żeśmy automatycznie 

w miesiącu listopadzie, czy październiku już nie wiem, na której sesji zmniejszyli to zadłużenie, 

bo część pieniędzy zostało wprowadzone, żeby ten budżet oświaty był tak zgodny z tymi 

naszymi założeniami, a resztę dotyczyło praktycznie no urealnienia tego jakby zmniejszenia 

tego zadłużenia po stronie planu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panie Skarbniku. Czy są 

jeszcze pytania co do projektu uchwały? Proszę  

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem - Jeszcze jedno 

pytanko Panie Skarbniku, dotyczy tabeli numer 1 i mamy tam rok 2023 dochody majątkowe, 
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dochód ze sprzedaży majątku 250 000. Czy Pan może jest w stanie mi powiedzieć co jest 

planowane do sprzedaży?  

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - To znaczy wie Pani co, ja te informacje 

akurat dostaję z działu w tym wypadku zagospodarowania przestrzennego, między innymi w 

tej kwocie są te środki, które już są jakby przez nas sprzedane a jeszcze nie trafiły do budżetu, 

mianowicie w tej kwocie między innymi Czarna Glina, bo jak wiecie, że one, jeszcze umowa 

nie jest podpisana na Czarną Glinę, te środki wpłyną, między innymi te, a też jest planowane 

kilka działek. Mam nadzieję, że przynajmniej w 50-60% te dochody majątkowe zrealizujemy 

chociaż akurat dochody majątkowe to mnie to Drodzy Państwo tak bardzo nie interesują, bo 

one mogą tylko wesprzeć sprawy związane z wkładem własnym do inwestycji, bo ja dochody 

majątkowe ze sprzedaży nie mogę przeznaczyć na te cele, o których mówiliśmy na komisjach, 

czyli powiedzmy wspomóc czy oświatę, czy opiekę społeczną, czy to, ale w każdym razie jest 

to plan sprzedaży przede wszystkim działek. Ostatnio nam się Drodzy Państwo, bo jest 

wpisywane tam około jakiejś kwoty, ale ostatnio nam się nie udaje wiele wywalczyć środków 

na ten cel, no Czarna Glina jest czymś takim pewnym, bo tam nie wiem ile, już mi z głowy 

wyszło bo to dawno było, przynajmniej to już jest pewne, co tam jeszcze będzie pewnego to 

się okaże.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem - Czyli warto było walczyć.  

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Dało się i bardzo się z tego powodu 

cieszę i dobrze Drodzy Państwo, żeby jeszcze wyszukać takie działki, bo to nie chodzi mi o takie 

jak coś za 5 000 sprzedamy, bo to nie jest istotne, ale takie działki typu 50- 100 000 jakiś tam 

wkład mają w budżet. No nie będziemy taką gminą jak Łagów, gdzie gmina sprzedała jedną 

działkę za dwa miliony, i powiedzmy tam była działka, pod którą znalazło się kruszywo, no 

niestety takich działek póki co nie mamy, gdzie moglibyśmy taki zastrzyk do budżetu 

wprowadzić, więc trzeba szukać co się ma. I co powiedzmy będzie z pożytkiem dla rozwoju 

gminy, no bo wiadomo, że jak ktoś taką działkę kupi to albo się pobuduje albo coś tam zacznie 

otwierać, więc no tak powiedzmy my tam zasoby, jak mamy jakieś ale jak one są zasoby tylko 

na papierze martwe no to też z tego nic nie zrobimy a ktoś prywatnie może… oszczędności są 

najważniejsze, z tym się chyba wszyscy zgadzamy. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu 

Skarbnikowi. Czy są jeszcze jakieś pytania co do projektu uchwały? Nie widzę.  

Na wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Stałych Rady Miejskiej w dniu 25 stycznia 2023 

roku Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwałę: 8 głosów za, przy jednym głosie 

wstrzymującym. Otwieram dyskusję, czy są jeszcze jakieś uwagi, pytania co do projektu 

uchwały? Kto jest za przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku kto jest za, kto 

przeciw, kto się wstrzymał.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy na lata 2023-2036 poprzez 

przyciśnięcie przycisku.  

Uchwała została podjęta – 9 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuje się”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję, stwierdzam, że uchwała o 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy na lata 2023-2036 została podjęta 9 głosami 

za, przy 1 głosie wstrzymującym się.  

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego na dofinansowanie zadania pn. „Świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego  o charakterze użyteczności publicznej na terenie powiatu 

ostrowieckiego”  w zakresie linii  przebiegających przez Gminę Ćmielów. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt obrad 16 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ostrowieckiego dofinansowanie zadania 

pod nazwą świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze 

użytkowości publicznej na terenie Powiatu Ostrowieckiego w zakresie linii przebiegających 

przez Gminę Ćmielów. Bardzo proszę Pana Skarbnika o omówienie uchwały.  

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Też chciałem jednym zdaniem 

podziękować w imieniu Pani Burmistrz, również w imieniu własnym za to, że ta poprzednia 

uchwała taka bardzo ważna uchwała dotycząca Wieloletniej Prognozy Finansowej została 

przez Radę pozytywnie zaakceptowana i przegłosowana. 

Głos zabrała Przewodnicząca Zarządu Osiedla Numer 2 w Ćmielowie Jolanta Madioury - 

Może ja tylko zabiorę chwilkę głosu, ponieważ tam na monitorze było 2020 ileś chyba 36. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - 2023-2036 błąd drukarski był 

w tym porządku, który dostaliście Państwo do domu, ja mówiłam to na początku, może nie 

wszyscy zwrócili uwagę.  

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Numer 2 w Ćmielowie Jolanta Madioury – Przepraszam, nie 

zwróciłam uwagi. 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Pierwsza uchwała z 4 uchwał, do której 

zostały tak szczegółowo omawiane przy okazji dotacji celowych i tych przedsięwzięć, które 

chcemy zrealizować z ościennymi samorządami, dotyczy pomocy samorządowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego, chodzi o te tak zwane białe plamy, jak to mówimy, i może nie będę czytał, bo 

bym może się pomylił, którąś miejscowość ominął, ale chodzi o te 5 tras, które zostały 

zaakceptowane również przez władze województwa. Dofinansowanie jest jak gdyby takie 4 

elementy oprócz tego co dostajemy z rządu, pozostałe, podział tych środków własnych jest pół 

na pół z powiatu, czyli pół powiat pół my, wyliczono to nasz udział jeśli chodzi o ten rok na 
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kwotę 28 114 złotych. Jeśli chodzi o dotychczasowe te wyliczenia dotyczące roku ubiegłego, 

na ogół te kwoty są zbieżne, czyli powiedzmy faktycznie tam większych kwot nie,powiedzmy 

faktycznie tam większych kwot nie kierujemy z budżetu, ta uchwała pozwala nam później 

podpisać porozumienie, które bardziej szczegółowo określa, bo to jest bardziej na zasadzie 

takiego, że tym głównym beneficjentem jest powiat i on później nas powiedzmy obciąża za 

zrealizowanie przez nich transportu na terenie powiatu. Takie same zresztą porozumienia ma 

powiat podpisany z innymi gminami, no nie wiem, jak to tam w praktyce wygląda, ale z tego 

co tutaj rozmawiam z kolegą Cieleckim, to składnie to wszystko przebiega, jeśli chodzi o 

funkcjonowanie linii, jakiś tam wpływ mamy na ustalanie nie tylko tras, ale również i terminów 

i tych powiedzmy właśnie godzin przejazdu, i sądzę, że akurat zgodnie zresztą z tym, co 

podjęliśmy, bo już nad tą uchwała się zastanawialiśmy, nawet nad tą nową kwotą w miesiącu 

grudniu bodajże, wprowadziliśmy ją do Wieloletniej Prognozy Finansowej, a teraz zgodnie 

powiedzmy z prośbą powiatu byłoby to, by do końca tego miesiąca uchwałę podjąć i później 

podpisać porozumienie.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu Skarbnikowi.  

Na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej w dniu 25 stycznia 2023 roku Komisje 

pozytywnie jednogłośnie 9 głosami za, zaopiniowały projekt uchwały.  

Otwieram dyskusję. Czy są jakieś uwagi lub pytania co do projektu uchwały? Nie widzę, kto 

jest za przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku kto za, kto przeciw, kto się 

wstrzymał.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ostrowieckiego na dofinansowanie 

zadania pn. „Świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego  o charakterze 

użyteczności publicznej na terenie powiatu ostrowieckiego”  w zakresie linii  przebiegających 

przez Gminę Ćmielów poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Uchwała została podjęta – 9 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuje się”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została 

podjęta w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ostrowieckiego na 

dofinansowanie zadania pod nazwą świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego o charakterze użytkowości publicznej na terenie powiatu ostrowieckiego w 

zakresie linii przebiegających przez Gminę Ćmielów- 9 głosami za, przy jednym głosie 

wstrzymującym.  

Ad. 17. Podjęcie uchwały Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Ostrowiec Świętokrzyski z przeznaczeniem na realizację zadania publicznego w zakresie 

lokalnego transportu zbiorowego na terenie Gminy Ćmielów, w związku z zawartym 

porozumieniem międzygminnym z Gminą Ostrowiec Świętokrzyski. 
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Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt obrad jest 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Ostrowiec Świętokrzyski z 

przeznaczeniem na realizację zadania publicznego w zakresie lokalnego transportu 

zbiorowego na terenie Gminy Ćmielów w związku z zawartym porozumieniem 

międzygminnym z Gminą Ostrowiec Świętokrzyski. Bardzo proszę Pana Skarbnika o 

omówienie projektu uchwały.  

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Też Drodzy Państwo ta uchwała jest 

konsekwencją naszej uchwały, czy to był grudzień, czy listopad, ale w każdym razie końcówka 

roku, jeśli chodzi o wyrażenie zgody na zawarcie porozumienia między Gminą Ostrowiec a 

Gminą Ćmielów dotyczącą funkcjonowania, w tym wypadku tego autobusu, który no, nie 

wiem, czy nadal ma numer dwa, czy jakiś inny, w każdym razie takie porozumienia Gmina 

Ostrowiec zawarła z Gminą Bodzechów i Gminą Kunów. Jeśli chodzi o ten koszt, który tam na 

podstawie właśnie tych informacji, które uzyskaliśmy z Gminy Ostrowiec został wyszacowany 

na ten rok budżetowy 120 00 złotych i w ubiegłym roku żeśmy wpisali taką kwotę do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, a ta uchwała zgodnie z konsekwencją tych poprzednich 

ustaleń, tych poprzednich zapisów.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu 

Skarbnikowi. Na Wspólnym Posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej w dniu 25 stycznia 

2023 roku Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 7 głosami za, przeciw 1, przy 

jednym głosie wstrzymującym się.  

Otwieram dyskusję, czy są jakieś uwagi, pytania co do projektu uchwały? Nie widzę kto jest za 

przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku kto jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Ostrowiec Świętokrzyski z 

przeznaczeniem na realizację zadania publicznego w zakresie lokalnego transportu 

zbiorowego na terenie Gminy Ćmielów, w związku z zawartym porozumieniem 

międzygminnym z Gminą Ostrowiec Świętokrzyski poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Uchwała została podjęta – 8 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 1 głos „wstrzymuje się”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została 

podjęta 8 głosami za przy jednym głosie sprzeciwu, przy jednym głosie wstrzymującym się.  

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego na dofinansowanie zadania pn.: „Przebudowa  drogi   powiatowej nr 0727T 

w miejscowości Przeuszyn". 
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Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt obrad punkt 18 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu Ostrowieckiego na 

dofinansowanie zadania pod nazwą przebudowa drogi Powiatowej nr 0727t w miejscowości 

Przeuszyn. Bardzo proszę Pana Skarbnika o  omówienie projektu uchwały.  

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, ta uchwała ma jeszcze większą historię niż te poprzednie, bo kilka razy 

żeśmy podchodzili, raz nazwę zmienialiśmy, dwa razy żeśmy ją uchwalali. Chodzi o 

skonkretyzowanie, że te środki będą przeznaczone w tym roku na to zadanie, powiat jedynie 

co zmienił, znaczy zaproponował zmianę nazwy z wykreśleniem tych kilometrażów, czyli żeby 

było przebudowa drogi powiatowej takiej i takiej, czyli ten numer w miejscowości Przeuszyn, 

na razie póki co w tych pismach, które otrzymaliśmy, nie została zawarta zmiana kwoty,  czyli 

nadal obowiązuje ta kwota, która podejmowana była przez nas na wiosnę i powiedzmy późnią 

jesienią to zmienialiśmy, znowu wróciliśmy do tego przedsięwzięcia, czyli nadal obowiązuje ta 

kwota 200 500 złotych i ona też została wpisana do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Była 

taka prośba, chcieli takie przygotowanie pewne zrobić wcześniej a na podstawie wpisu do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej już można pewne kroki zrobić, ale teraz żeby już faktycznie 

tą pomoc od Gminy Ostrowiec uzyskać, i podpisać konkretnie teraz porozumienie na dotacje, 

potrzebna jest to jest, tak jest to dotyczy Powiatu Ostrowieckiego i drogi powiatowej. Na ogół 

tak bywa, że powiat na pewno będzie pozyskiwał te środki z jakichś zewnętrznych źródeł, 

dokłada te swoje i pół na pół. Ewentualnie jeżeli nie pozyska z tych źródeł to wtedy ta kwota 

jest na pół, być może w wypadku tej drogi będzie właśnie to, że 401 000 będzie wartość tego 

zadania, to wtedy będziemy z powiatem pół na pół się dzielić, no i na ogół tak bywa, że te 

środki z budżetu, bo porozumienie podpisujemy oczywiście wcześniej, tak jak mówiliśmy, żeby 

oni w ogóle mogli procedurę zawrzeć, żeby mogli spokojnie ten przetarg uruchomić, że mają 

przyobiecane środki, czy to w kredycie, czy to w wypadku naszych dotacji, ale te środki dopiero 

z budżetu wypływają, kiedy to zadanie jest zrealizowane, kiedy potrzebne jest na opłacenie 

części faktury wykonawcy, który będzie wyłoniony na realizację tego zadania, ale myślę, że 

tyle wystarczy, bo to akurat jest nam znana sprawa związana z tą drogą w Przeuszynie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. Na wspólnym posiedzenie 

Komisji Stałych Rady Miejskiej w dniu 25 stycznia Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały 9 głosami za jednogłośnie. Otwieram dyskusję. Czy są jakieś uwagi lub pytania co do 

projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały proszę przycisnąć przycisk, kto 

jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ostrowieckiego na dofinansowanie 

zadania pn.: „Przebudowa  drogi   powiatowej nr 0727T w miejscowości Przeuszyn" poprzez 

przyciśnięcie przycisku.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 10 głosów „za”. /Protokół z głosowania – załącznik/ 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie 10 głosami za.  

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego na dofinansowanie zadania pn.: „Opracowanie dokumentacji projektowej 

rozbudowy drogi powiatowej nr 1637T (stary numer 0760T) Ruda Kościelna  do drogi nr 

0678T” 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt jest podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu Ostrowieckiego na 

dofinansowanie zadania pod nazwą opracowanie dokumentacji projektowej rozbudowy drogi 

Powiatowej nr 1637T, stary numer 0760T, Ruda Kościelna do drogi numer 0678T, bardzo 

proszę Pana Skarbnika o przedstawienie projektu uchwały.  

 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Też króciutko, chodzi o udzielenie z 

budżetu Miasta i Gminy Ćmielów na ten rok budżetowy pomocy finansowej dla powiatu z 

przeznaczeniem na realizację tego zadania, akurat to troszeczkę jest inny jeszcze aspekt, bo 

tutaj chodzi, może on nie jest duże zadanie, ale bardziej skomplikowane pod względem 

prawnym, więc tu są duże, pewne koszty związane z opracowaniem w ogóle projektu, żeby ta 

droga mogła być realizowana no i tutaj pierwszy raz tak akurat się u nas zdarzyło, że też 

partycypujemy w dokumentacji projektowej, ale za zgodą Rady taką uchwałę już 

podejmowaliśmy w ubiegłym roku, więc też nie będę dalej tłumaczył, też nie prosili o zmianę 

tej kwoty czyli nadal obowiązuje ta kwota z roku ubiegłego 30 tysięcy złotych a myślę, że akurat 

to ruszy w tym roku do przodu ta inwestycja.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo Panu 

Skarbnikowi. Na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej w dniu 25 stycznia 2023 

roku Komisje pozytywnie jednogłośnie zaopiniowały projekt uchwały. Otwieram dyskusję. Czy 

są jakieś uwagi pytania co do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 

proszę przycisnąć przycisk za, przeciw, lub się wstrzymuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ostrowieckiego na dofinansowanie 

zadania pn.: „Opracowanie dokumentacji projektowej rozbudowy drogi powiatowej nr 

1637T (stary numer 0760T) Ruda Kościelna  do drogi nr 0678T” poprzez przyciśnięcie 

przycisku.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 10 głosów „za”. /Protokół z głosowania – załącznik/ 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została 

podjęta jednogłośnie 10 głosami za.  
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Ad. 20. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt naszych obrad 

to jest 20 jest informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach.  

Do Burmistrza Ćmielowa za pośrednictwem Przewodniczącej Rady Miejskiej w okresie od 29 

listopada do 26 stycznia wpłynęło 9 interpelacji, 0 zapytań radnych Rady Miejskiej w 

Ćmielowie. Interpelacje złożyli: Katarzyna Nikodem złożyła 7 interpelacji, na które została 

udzielona odpowiedź; radny Jerzy Sykała złożył jedną interpelację, na którą została udzielona 

odpowiedź; radni Jerzy Sykała, Dariusz Maruszczak, Michał Szczęsny, Piotr Paszyński Halina 

Wójtowicz, Andrzej Bonarek, Katarzyna Nikodem, Ewelina Otolińska złożyli wspólną 

interpelację, na którą została udzielona odpowiedź. Treści interpelacji i zapytań oraz treści 

odpowiedzi zostały umieszczone na stronie BIP urzędu.  

Ad. 21.  Wolne wnioski. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt naszych obrad 

jest wolne wnioski. Nie ma? Dziękuję bardzo.  

 

Ad. 22. Sprawy różne. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt naszych obrad 

jest sprawy różne. Proszę Pan Radny Józef Nowak. 

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, 

pytanie do Pani Przewodniczącej. Bodajże w październiku wpłynęło pismo odnośnie 

zwoływania wspólnych komisji. Miała Pani nam odpowiedzieć i do dziś nie ma odpowiedzi. Na 

grudniowej komisji powiedziała Pani, że ma Pani w samochodzie. To w końcu Pani ma czy nie 

ma?  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Panie Radny 5 minut mam w 

samochodzie, ale udzielę Panu odpowiedzi. Ja działam zgodnie ze statutem Miasta i Gminy 

Ćmielów, gdzie mamy napisane, że Komisje, że mogą się odbywać wspólne posiedzenia komisji 

rady.  

Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Ale to chodzi o odpowiedź proszę Pani. Jak Pani ma w 

samochodzie, to proszę Panią powinna Pani przynieść i pokazać chłopie masz. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dobrze, będziemy szli do domu, w kopercie 

Panu dam osobiście. Jest, naprawdę jest. 

Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Następne było pismo o głosowanie radnych w swoich 

sprawach tak jak sołtysi głosują w sprawie inkasa, też Pani miała, nawet mam to pismo, 

zapytanie, że Pani miała na to udzielić informacji od prawnika, czy to jest zgodne czy 

niezgodne. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Panie Radny Nowak było to procedowane 

jak żeśmy podejmowali uchwałę, to jest ogólnokrajowa, nie tylko na gminę Ćmielów, było 

wyjaśnione na komisjach, na sesji, także Pan ma wyjaśnione. 

Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Pani przekazała, jeżeli do Pani wpływa Pani 

Przewodnicząca pismo, to nakazuje kultura odpowiedzieć. Czy to będzie dla mnie satysfakcja, 

czy jakaś głupota, ale to trzeba opisać. Pani Przewodnicząca, jak jestem przy głosie, chciałem 

w imieniu Klubu Radnych "Radni dla ludzi" bardzo serdecznie dziękuję wszystkim kierownikom 

jednostek i pracownikom za wytężoną pracę w roku 2022 mimo tak trudnych czasów. Dziękuję 

również Pani Burmistrz i wszystkim pracownikom urzędu. Dziękuję za współpracę wszystkim 

Radnym, dziękuję Sołtysom. Jako Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów dziękuję za 

uchwalenie budżetu na 2023 rok. Dziękuję bardzo. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję Panu Bardzo. Proszę 

Radny Powiatowy Pan Mirosław Rogoziński. 

Głos zabrał Radny Powiatowy Mirosław Rogoziński - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, dzisiaj było bardzo dużo o budżecie i ja powiem jak można zrobić 

oszczędność na budżecie, bo jest to rzeczywiście bardzo trudny rok i powiem tak, na terenie 

gminy mamy bardzo dużo osób korzystających z opieki społecznej. W ostatnim czasie na 

terenie mojej ulicy w ogóle spalił się dom mojej ulicy spalił się dom człowieka z drugą grupą 

inwalidzką. I powiem tak, chciałem bardzo podziękować za szybką reakcję Pani Burmistrz i 

szczególnie tak samo Pani Kierownik Joannie Borkowskiej, Kierownik Opieki Społecznej, za 

naprawdę tutaj profesjonalne podejście 3 jednostek strażackich przy gaszeniu i tutaj chciałem 

wyszczególnić jednostkę strażacką naszą z Ćmielowa, że jeżeli chodzi nawet o demontaż 

blachy, gdzie cały budynek cały dach był w ogniu, oni nawet jednego arkusza w ogóle nie 

uszkodzili, zdemontowali to i podjęli się gaszeniu, wiadomo, że ten budynek musi znaczące 

koszty ponieść, żeby go wyremontować, ja tutaj zorganizowałem taką pomoc i chciałbym tak 

samo tutaj podziękować właśnie na forum publicznym, jeżeli chodzi o kościół, o zbiórkę akcji 

katolickiej, która podjęła się tego i 2 500 żeśmy zebrali, chciałem podziękować tutaj za ten 

zasiłek celowy w kwocie 6 000, gdzie od razu powiem tak, powstała komisja w składzie Pani 

Kierownik Opieki Społecznej, Pani Zosia Syta - Przewodnicząca Solidarności z Porcelany 

Ćmielów, Prezes Akcji Katolickiej no i ja jako Radny Powiatowy, i zrobiliśmy, założyliśmy konto, 

gdzie automatycznie z tego zasiłku celowego 5 000 było przeznaczone w ogóle na to, że można 

tylko pobierać na wydatki w ogóle związane z remontem tego mieszkania; także ta osoba, 

która uległa, ten dom, który uległ spaleniu nie mogła nic wziąć i tak robione w ogóle z każdą 

kwotą. Zebraliśmy na tą chwilę prawie 25 000 złotych i ruszyła bardzo szeroko w ogóle akcja 

odbudowy tego, także jest możliwość, że można jednak pomóc, jeżeli się chce, a gdyby się na 

przykład nie pomogło w ogóle, to ta osoba kwalifikuje się do DPS-u na Grabowiecką. Spełnia 

wymogi ku temu i powiem tak, że na dzień dzisiejszy koszt, nie na dzień dzisiejszy, na dzień 

ostatni ubiegłego roku to jest 4 050 zł koszt takiego pobytu, lub schronisko ponad 2000 zł. 

Proszę sobie policzyć teraz jeżeli chodzi o koszty utrzymania gmina gdzie musi wyłożyć na 

takiego delikwenta. A takich osób mamy sporo. I powiem tak, że jest to jeszcze osoba, która 

de facto radzi sobie, że w tym domu wiadomo, że przy pomocy matki, bo matka, która nie ma 
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zaległości w opłatach za energię elektryczną, za zrzut nieczystości i inne, nie ma w ogóle 

zadłużenia i żyje za 700 tam parę złotych z opieki społecznej. Takich osób mamy dużo i nie 

czarujmy się, będzie nam przybywało. Jeżeli na terenie gminy mamy, demografia nie kłamie, 

liczby nie kłamią- 105 zgonów a 30 urodzeń, w tym tak samo są osoby co są na emigracji 

zarobkowej, to widzimy, jakie są trendy w kierunku, w jakim kierunku powinniśmy iść. Dlatego 

chciałem tutaj ten przykład podać taki i następny przykład taki może prozaiczny, ale myślę, że 

istotny w ogóle. Dostaję zaproszenie, gdzie zawsze uczestniczę na Sesji Rady Gminy w 

Bałtowie, zwykłym listem dostaję doręczony przez pracownika starostwa do skrzynki 

wrzuconym natomiast myślę, że nie cenowym jest wydawanie w ogóle na listy polecone 

pieniążków, gdzie naprawdę musimy dbać o koszty. To tak mówię, nie żebym tutaj złośliwie 

mówił tylko pod kątem takim, że de facto powinniśmy na to zwracać uwagę. Dziękuję 

uprzejmie.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Radnemu Powiatowemu 

Mirosławowi Rogozińskiemu. Pan Radny Jacek Bryła.  

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Jacek Bryła – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo ja 

chciałbym też wrócić do mojej prośby z października, kiedy prosiłem o informację Panią 

Przewodniczącą na temat nieobecności radnych na sesjach. Uważam, że to jest naruszenie 

statutu punkt 43, kiedy do protokołu powinien być dołączona lista obecności i 

usprawiedliwienia radnych. Dlaczego o to prosiłem? Po prostu narasta ilość zwolnień radnych 

z przyczyn losowych i o to chodzi, czy nie występuje zjawisko takie, że kiedy są trudne 

głosowania, czy niektórzy radni się po prostu uchylają, piszą sobie jakieś tam 

usprawiedliwienie, bo nie mam tu na myśli usprawiedliwień od lekarza z tym się nie dyskutuje. 

Sam byłem zwolennikiem tym, żeby ze względu na sprawy losowe raz w roku powiedzmy 

można było usprawiedliwić nieobecność. Nie wiem, Pani prosiła, żebym złożył to na piśmie, ja 

złożyłem i do tej pory odpowiedzi nie ma. To jest mówię, jest lekceważenie mnie moim 

zdaniem dlatego, że nie dostałem informacji na piśmie takiej czy owakiej, do której mógłbym 

się odnieść i nie wiem, czy mam zaskarżyć Panią dalej wyżej, czy tą informację w końcu 

dostanę? I 2 sprawa proszę Państwa tutaj jest apel i do radnych i do Pani, kolejny raz 

zaczynamy sesję pół godziny później, to jest niepoważne traktowanie dla mnie wyborców, 

którzy siedzą, chcą obejrzeć transmisję i naprawdę proszę Państwa, zróbmy coś. Dlaczego Pani 

Halina Wójtowicz potrafi przyjechać za 15 dziesiąta i ma czas, żeby zająć, a niektórzy 

przyjeżdżają z opóźnieniem i mówię, uszanujmy tych wyborców, naprawdę punktualność to 

jest ważną rzeczą, jeśli chodzi o człowieka, człowiek nie punktualny na szacunek sobie nie 

zasługuje i my postarajmy się to naprawić. Przyjeżdżajmy wcześniej, jak chcemy porozmawiać 

sobie między sobą, ale żeby jednak te obrady zaczynać punktualnie. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu, ja może tylko 

odpowiem, że zaczynamy punktualnie, no dzisiaj czekaliśmy, też nie było wszystkich. Ostatnio 

Pan prowadził Pan komisje, Pan Radny Józef Nowak, też mówi zaczynajmy punktualnie. No też 

Pan prosił, żebyśmy czekali, bo nie było ludzi, Panie Jacku.  
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Radny Rady Miejskiej Jacek Bryła - Trzeba przypominać i ja nie tylko do Pani mam pretensję 

tylko ja apelowałem też do radnych, ja apeluję, przyjeżdżajmy wcześniej, żeby te obrady 

zaczynać punktualnie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - A co do kontroli zwolnień Pani Katarzyna, 

Pani Katarzyno prawda, to są dołączone wszystkie zwolnienia, są do wglądu w biurze, ja nie 

mogę takich informacji udostępnić, bo mnie obowiązuje RODO.  

Radny Rady Miejskiej Jacek Bryła - Pani Przewodnicząca statut mówi, punkt 43, że lista 

obecności i usprawiedliwienia, takie na kartkach powinny być dołączone do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Pani Katarzyno, proszę są, były wyłożone, 

nie pokazuj mi Pani Kasiu, ja wiem, że są, dlatego mówię, że są przy protokole. 

Radny Rady Miejskiej Jacek Bryła - Pani Przewodnicząca, nie było to robione ja prosiłem od 

początku kadencji o informacje.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję, Pani Jolanta 

Madioury - Przewodnicząca Osiedla.  

Głos zabrała Przewodnicząca Zarządu Osiedla Numer 2 w Ćmielowie Jolanta Madioury - 

Szanowana Rado, Drodzy Państwo, tutaj, ponieważ jest dużo podziękowań, ja też pragnę 

podziękować przede wszystkim wszystkim jednostkom, które pracują i wykazują się, tutaj 

bardzo ogromne podziękowania dla Pani Joasi Borkowskiej za, i pracowników, za to, że bardzo 

mocno wspierają i pomagają mieszkańcom i takowe podziękowania przez moje ręce chcieli 

złożyć. Powiem tak, również bardzo dziękuję Panu Pawłowi Cieleckiemu za natychmiastowe 

reakcje na każdy jeden mój wniosek, moją interpelację, jako Przewodniczącej Rady Osiedla 

Zarządu. Powiem tak: tu nadmieniając i tutaj wychodząc z tych podziękowań i patrząc na, może 

patrząc, obserwując jakie musimy oszczędności po prostu  wdrożyć w życie w 2023, bo to jest 

ciężki rok, przyznaję Panu rację, Panu Mirkowi Rogozińskiego Radnemu Powiatowemu tak, 

polecony, rozmawiałam z Panem Skarbnikiem, ale ja go absolutnie o to nie winię, bo to nie on 

wydaje te listy polecone, do mnie też wpłynęły 2 listy polecone pomimo, że mamy 2 

pracowników, którzy powinni roznosić te listy tak? Do mnie wpłynęły 2 listy polecone z tą samą 

treścią o porządku obrad. No tutaj tej oszczędności jednak nie ma. I teraz tak, kolejna rzecz, 

ponieważ około 2-3 miesięcy temu napisałam wniosek do gminy jako przewodnicząca, 

ponieważ mieszkańcy skarżyli się, mieszkańcy skarżyli się na to, że na drodze wewnętrznej 

wystaje drzewo, gałęzie i tak dalej, żeby po prostu te gałęzie podciąć, to jest droga wewnętrzna 

gminna, drzewo rosnące na działce i tu nie ma absolutnie sekretów, dlatego, że to jest działka 

Pana Radnego Józefa Nowaka, wychodzące z działki Pana Józefa, poprosiłam gminę o to, żeby 

zaapelowali do właściciela owego drzewa o podcięcie tychże gałęzi, ponieważ nie ma jak 

przejechać wysokim autem z transportem lodówek i tak dalej. Nie powiem, Pan Paweł Cielecki 

natychmiast zareagował, i tu wielkie podziękowania gminie za to, że przyjechali, usunęli te 

drzewa, no nie drzewa, przepraszam, gałęzie, usunęli te gałęzie no i sprawa zakończona. 

Myślałam, że to będzie wszystko ok, ale mieszkańcy pytają mnie, no ale mieszkańcy pytają 

mnie kto za to zapłacił, jeżeli gmina przyjechała? Czy zapłaciła za to gmina, czy zapłacił za to 

Pan Radny Józef Nowak? W związku z czym, ponieważ Pan Prawnik wychodził, goniłam, żeby 

zadać pytanie, kto płaci za takową usługę? Prawnik odpowiedział, że koszty, które poniosła 
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gmina za wycięcie tych gałęzi powinien ponieść właściciel danego drzewa. Czyli teraz tak, 

pytanie do Pana Skarbnika, ja nie wiem, czy Pan wie o tym, czy nie wie i pytanie, czy została 

wystawiona faktura, czy został wystawiony rachunek Panu Józefowi Nowakowi za tą usługę, 

bo pytam dla wyjaśnienia, ponieważ mieszkańcy pytają i nie chciałabym, żeby gmina była 

zarzucana, czy może nie wiem, pytana, że no jeżeli mamy radnego, no to jakieś kumoterstwo 

robimy mu przysługę, no nie. Chciałabym to wyjaśnić, żeby wszyscy mieszkańcy słyszeli, że za 

tą usługę Pan Radny Józef Nowak zapłacił, ponieważ szukamy oszczędności i żeby była 

transparentność, żeby nikt nie wykorzystywał nic do własnych celów, dlatego pytam, dziękuję. 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Może w tej sprawie szybko odpowiem, 

bo nie znałem tego problemu, pierwszy raz słyszę tutaj od Pani, że taka sprawa miała miejsce 

ale zbadam to, jeśli chodzi o referat inwestycji, o Pana Cieleckiego, tutaj Pani wspomniała 

zapytam się jak z tą wycinką było, jeżeli faktycznie dostaniemy taką informację od Radcy 

Prawnego, jaka jest procedura, jeśli chodzi o takie sytuacje, no jeżeli to będzie zgodnie z 

przepisami, to czy to Radny czy minister powinien być obciążony. Tylko ja nie znam tej sprawy, 

nie wiedziałem w ogóle, że taka usługa była wykonywana, no bo to akurat nie ten dział się tym 

zajmuje.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu Skarbnikowi, a ja 

jeszcze w kwestii tych listów poleconych. Z tego co wiem to mamy 2 osoby jako gońce w gminie 

i radni mają dostarczane do domu za potwierdzeniem zwrotnym odbioru. Nie wiem, co to się 

zadziało, Ćmielów nie Ukraina, ulica Polna tym bardziej, nie gonił termin, bo Radni muszą 

dostać na minimum 7 dni przed sesją materiały natomiast Sołtysi nie muszą, mogą to dostać 

później, bo nie dostają materiałów, tylko dostają zaproszenie na sesję. Były smsy, było wielkie 

larum, że nie, mają dostawać pisemnie, było tak moment, robiliśmy sondaż z pracownicą Panią 

Katarzyną Stan, Pani Katarzyno w rozmowach z Sołtysami Pani potwierdzi, czy zaprzeczy moje 

słowa, dwie trzy osoby mówiły, że ewentualnie mogą dostać papierowo, a resztę wyrazili 

zgodę na smsa. Nie, wielkie larum było, prosimy wysyłać sołtysom. No to teraz szkoda, że to 

Pani Jolu nie powiedziała może na początku, bo zostało nam Sołtysów dużo - dwóch do końca 

obrad sesji i nie wiadomo, czy to może nie wszyscy Sołtysi tak dostali listem poleconym, no nie 

będę przepytywać. Państwo sołtysi dostali listy czy był goniec? Panie Skarbniku 24 sołtysów 

razy list polecony 11 ile, a Pani Jola dostała jeszcze dwa.  

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak – Ale to w sumie wystarczy moim 

zdaniem w najlepszym wypadku SMS i program jest zamieszczany na BIP-ie, w tej sytuacji to 

każdy ma dostęp do internetu i akurat program na piśmie, akurat nie znam tych procedur, bo 

listy akurat przeze mnie nie przychodzą, to szkoda tych pieniędzy wydawać.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Ale Panie Skarbniku ja od 

razu mówię, że tak było no to Przewodnicząca jest niedobra, bo nie wysyła, znowu jestem 

be,ja, naruszam statut. 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak – Ale tutaj chyba nie ma takiego 

statutowego obowiązku wysłać na piśmie. 
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Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Panie Skarbniku jedna 

sprawa, 10 prawników, każdy ocenia inaczej, każdy ma rację. Musimy się za to wziąć, to są 

oszczędności. 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Drodzy Państwo, to bardzo dobrze, że 

ten mój apel był skierowany do wszystkich, bo faktycznie oszczędności można dokonywać na 

każdej czynności, bo taki list to pewnie koło 11 złotych, więc my tutaj nawet akcje staramy się 

robić z gońcem, jeśli chodzi o to co nas teraz czeka logistycznie, zmiany tych deklaracji na 

śmieci no to też ja uprzedziłem, że kurczę, bo tak to by było jeden ciąg za to by grubo ponad 

10 tysięcy nas wyniósł, jakbyśmy chcieli wszystko takimi listami wysłać. Maksymalnie to trzeba 

wykorzystać, jeżeli mamy gońców, no to po to są.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - I to samo Panie Skarbniku jest z nakazami 

płatniczymi sezon, który się zacznie w tej chwili trzeba rozwozić decyzje podatkowe. 

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak -  To znaczy, jeśli chodzi o teren gminy, to trzeba się 

też trzymać przepisów, bo to na pewno ZPO musi być, zwrotne potwierdzenie odbioru, u mnie 

jeśli chodzi do mnie dochodzi deklaracja to ja kwituję, jest ok, ale to nie jest poczta. Ale 

niezależnie, to bardzo dobrze, że mamy sygnały, że doczekałem do końca tych obrad dzisiejszej 

Rady no i każda złotówka Drodzy Państwo, bo to nieraz się tak wydaje tu 5 tu 10 złotych a po 

jakimś czasie to jest problem, a szczególnie z tym budżetem to trzeba się przyglądać temu, bo 

to jest ambitny budżet, jest naprawdę bardzo ciekawy budżet ale jak nie, musimy jakby tak 

zastanowić się nad tym, bo skarbnik nieraz mówi – dobrze, dobrze, dobrze, źle, źle ale tutaj w 

tym wypadku trochę inne realia są Drodzy Państwo, bo to co ja mówiłem źle o poprzednim 

budżecie, że będzie ciężko, to teraz to ja nie chcę robić katastroficznych spraw, bo myślę, że 

będzie dobrze, ale to w tym momencie w każdej sytuacji ościenne sprawy, które dotyczą gminy 

mogą się zmienić, raczej nie na lepsze tylko na gorsze i wtedy nawet te 10 zł czy 15 może dużo 

zmienić.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. Proszę pan radny Józef 

Nowak. 

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Odpowiem. Najpierw zaczęła się na mnie 

nagonka, że zablokowałem ulicę Krótką a mieszkam na ulicy Sienkiewicza. Ja nie miałem z tym 

nic wspólnego nawet 1 %. Dobrze, odtąd się zaczęło, że na ulicy Polnej mieszkam, tam jest 

moja działka, że jest zagrodzona droga nie mogą nic, przyszło pismo do urzędu, tylko tyle 

wiem, mi pokazano, że jest pismo i ja w tym czasie byłem w szpitalu. Nie wiem, czy była 

interwencja, czy to było pilne, po prostu gałęzie wychodzące na drogę wewnętrzną odcięli, nie 

wiem kto to wysyłał, kto to załatwiał, nic o tym nie wiem, ja nie składałem po prostu do urzędu 

żadnego pisma, proszę mi pokazać pismo, że ja wnioskowałem...  

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Numer 2 w Ćmielowie Jolanta Madioury – Nie, to ja 

wnioskowałam. 

Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Ale chwilę, pomalutku, powiem, potem można, i tylko 

tyle powiem, więcej nic nie powiem. 

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Numer 2 w Ćmielowie Jolanta Madioury – Czy mogę 

odpowiedzieć? Tak króciutko. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Słuchajcie Państwo, bez polemiki, ale tak 

króciutko, naprawdę jesteśmy zmęczeni.  

 

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Numer 2 w Ćmielowie Jolanta Madioury - Panie Radny to ja 

wnioskowałam dlatego, że mieszkańcy o to prosili, to ja wnioskowałam o usunięcie tych gałęzi, 

jeżeli Pan był w szpitalu to jest mi bardzo przykro, ale tutaj no to, jeżeli jak Pan przyjeżdża, Pan 

nie widzi na swojej posesji, że coś się zmieniło? To jest to raz, ale ja nie mam tutaj pretensji do 

Pana. Proszę tego nie używać, że jest nagonka na Pana. Ja pytam gminy, ponieważ takową 

usługę wykonała, czy ten rachunek został Panu przekazany? Czy Pan go uiścił?  

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Wejdę w słowo, to w tym wypadku trzeba się 

zastanowić czy wnioskodawca nie powinien ponieść kosztów tego, bo w sumie jak jest bez 

zgody właściciela, bo na ogół jest taka procedura, że się prosi właściciela o jakieś tam ruchy, 

ale to ciekawe.  

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Numer 2 w Ćmielowie Jolanta Madioury - Pisałam jeszcze 

szybko, pisałam, że zwracają się przez gminę do właściciela działki a, że gmina podjęła decyzję 

o usunięciu to to już nie są moje wskazania, tylko od tego jest prawo, które reguluje takie 

zachowania. Dziękuję.  

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - A to, że gmina podcięła i mieszkańcy mają 

bezpiecznie przejazd, ja tylko mogę podziękować.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Koniec dyskusji, polemiki. 

Proszę Pani Radna Ewelina Cieślikowska. 

Głos zabrała Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska - Ja tylko się zapytam, 2 pytania, 

chyba napiszę pismo do Pani Przewodniczącej; pierwsze pytanie z przedwczorajszego 

posiedzenia Komisji chciałam dopytać, czy Pani Przewodnicząca ma dla mnie odpowiedź, jeżeli 

chodzi o głosowania nad budżetem, czy to powinno być odbywać się nad poszczególnymi 

jednostkami, czy całościowo i 2 takie szybkie pytanie mam, ponieważ ja wczoraj spotkałam się 

z Panem Przewodniczącym Rady Osiedla nr 1 Panem Rafałem Stanem i zostałam 

poinformowana, że w kwietniu i  październiku 2022 roku złożone były przez niego pisma, 

pierwsze pismo z kwietnia 2022 roku, ja tylko zadaję pytanie, mam prawo pytać Pani Radna 

Wójtowicz, pierwsze pismo odnośnie parku kulturowego i farm fotowoltaicznych złożył Pan 

Rafał Stan drugie pismo z zapytaniem o plany i założenia koncepcji powstania parku 

kulturowego, nie przypominam sobie, żebyśmy byli zapoznani z tymi pismami i może 

proponuję, że jeżeli takie pisma wpływają, żeby Pani Przewodnicząca do dokumentów na sesję 

po prostu wkładała.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Są dokumenty wkładane na 

sesję, może Pani napisać pismo, moim zdaniem Rada obraduje prawidłowo, każdy Radny ma 

dostęp do każdej faktury, do dokumentów finansowych nic się nie zadziało, co by było 

niezgodnie z prawem…  

Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska -  Pani Przewodnicząca…  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Proszę mi nie przerywać! Proszę mi nie 

przerywać! Ja Pani odpowiadam. 
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Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska – Ale niech Pani na mnie nie krzyczy, proszę na 

mnie nie krzyczeć. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Zadała Pani pytanie, ja Pani odpowiadam, 

nie udzielam Pani głosu. 

Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska – Pismem… 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek -  A teraz pismem Pani chce?  

Głos zabrała Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska -  Wie Pani co, ja nie zapytałam o 

dokumenty księgowe, bo jak będzie mnie to interesować, to pójdę do Pana Skarbnika. Pytam 

o pisma przewodniczącego…  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Ale proszę mi nie przeszkadzać, ja jeszcze 

nie skończyłam…. 

Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska – Pytam o pisma Przewodniczącego…  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Ja Pani odpowiadam na pytanie, które mi 

Pani zadała przedwczoraj na Komisji Pani Radna.  

Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska – Dobrze tylko proszę na mnie nie krzyczeć… 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Jeżeli Pani uważa… Pani Radna, ja nie 

udzielam Pani w tej chwili głosu! 

Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska – Pani Przewodnicząca. Zero kultury z Pani strony.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Ja odpowiem, dopiero będzie mogła się 

Pani odnieść. Udzielam Pani odpowiedzi w stosunku, co do Wspólnego Posiedzenia Komisji. 

Uważam, że nie złamane jest prawo, żeśmy pracowali nad planami finansowymi jednostek 

podporządkowanych pod gminę, no nagadajcie się, ja poczekam, ja mam czas…. 

Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska – Nie no ja Pani słucham, wzięłam mikrofon od 

Pana Radnego Nowaka. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Jeżeli Pani uważa, że złamałam prawo jako 

Przewodnicząca proszę napisać pismo, ewentualnie skargę do Wojewody, macie Państwo jako 

klub Joanny Suski wprawę w tym, już żeście pisali, Wojewoda mnie uniewinnił. Dziękuję.  

Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska – Cieszę się. Pani Przewodnicząca powiedziała 

Pani, że złoży Pani zapytanie do kancelarii i udzieli mi odpowiedzi na sesji, dlatego pytam, czy 

ma Pani odpowiedź kancelarii, to tylko pytam to jest raz, a 2, że proszę na mnie nie krzyczeć, 

kultura troszeczkę wymaga.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Proszę Radny Józef Nowak. 

Głos zabrała Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska – Cieszę się. Pani Przewodnicząca 

powiedziała Pani, że złoży Pani zapytanie do kancelarii i udzieli mi odpowiedzi na sesji, dlatego 

pytam, czy ma Pani odpowiedź kancelarii, to tylko pytam to jest raz a 2, że proszę na mnie nie 

krzyczeć, kultura troszeczkę wymaga.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Proszę Radny Józef Nowak. 

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Jeszcze raz się zwrócę to, co mówiłem na 

początku sesji. Wprowadźmy dobry zwyczaj. Kto by się to nie zwracał, do końca wytrzymać i 

potem dopiero odpowiadać. Jeżeli Pani oczekuje od nas kultury, to Pani powinna mieć 200% 

kultury, pokazać, tak ma być 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Żądasz kultury zachowaj ją 

sam. Skończyła pytanie Pani Ewelina Cieślikowska ja zaczęłam odpowiadać, niech Pan sobie to 
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odtworzy, Pani Radna Cieślikowska przerywała mnie, jako Przewodniczącej, która prowadzi 

obrady sesji. Czy są jeszcze jakieś pytania? 

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem - Proszę Państwa 

Radnych, każdy radny może zadać pytanie do Pana Prawnika. Nie musi to być za 

pośrednictwem przewodniczącej, czy tam za pośrednictwem biura rady. W związku z tym Pani 

Radna, jeżeli Pani jest Przewodniczącą Klubu, przepraszam Komisji, również Pani może zadać 

pytanie do Pana Prawnika. Każdy proszę Państwa, bo mamy taką umowę sporządzoną z 

kancelarią prawną. 

Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska – Mogę się odnieść do słów Pani 

Wiceprzewodniczącej? 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Już nie. Szanowni Radni, 

zapraszamy wszystkich Radnych na Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy. Poczekamy… I to 

jest właśnie, żądasz kultury, zachowaj ją sam. Jeszcze raz Szanowni Państwo, w imieniu swoim 

i Wiceprzewodniczącej zapraszamy wszystkich radnych w niedzielę do Domu Kultury na 

godzinę 16 na Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy. I dziękuję bardzo.  

Ad. 24 . Zamknięcie obrad Sesji. 

Po omówieniu wszystkich punktów porządku dzisiejszej sesji Przewodnicząca Krystyna 
Zdonek zamyka obrady Rady Miejskiej w dniu dzisiejszym. 

Sesję zakończono o godzinie 15.55. 

Protokołowała: K. Stan – podinspektor ds. obsługi  

organów gminy 

 


